
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LXXXII/2024 

LXXXII sesja w dniu 18 marca 2024 r. 

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LXXXII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 14:00 Przewodniczący 

Rady Gminy w Orońsku Pan Sylwester Różycki witając Radnych, Sołtysów, Sekretarza 

Gminy Pana Józefa Bakułę, Zastępcę Kierownika Tomasza Rojka oraz wszystkich 

biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 19:02 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 13 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek 

2. Karol Białas 

3. Małgorzata Burek 

4. Maria Deja 

5. Maria Gajewska 

6. Wiesława Kaczyńska 

7. Mariusz Mirecki 

8. Sylwester Różycki 

9. Adam Stańczyk 

10. Ewelina Suligowska 

11. Katarzyna Taras 

12. Monika Wiecheć 

13. Mariusz Wojcieszak 

14. Artur Zasada 

15. Bogdan Zdon 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

 

Pan Sylwester Różycki: Panie Józefie? WPF-u nie mamy w porządku. Musi Pan złożyć 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad. Jak Pan chce, żeby był WPF, ten, co był 

procedowany na Komisji. 

Pan Józef Bakuła: W takim razie, składam wniosek o poprawienie błędu w WPF-ie, 

Pan Sylwester Różycki: O rozszerzenie porządku obrad. 

Pan Józef Bakuła: O rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie WPF-u. Na ten 

problem zwróciła uwagę Regionalna Izba Obrachunkowa. 

Pan Sylwester Różycki: Ogólnie o uchwałę WPF. Wiemy już o co chodzi. Proszę o 

wygenerowanie wniosku. Witam Pana Radnego Artura Zasadę. Witam Panią Skarbnik, 

Dianę Czubak. Uchwały nie mieliśmy. Rozszerzamy porządek obrad. Nie dotarły materiały 

na czas. Sesja była zwołana bez uchwały WPF. I żeby ją procedować. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wygenerowanie kworum, po czym stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 14 Radnych. 

 

Pan Sylwester Różycki: Wysoka Rado proszę o przygotowanie się do głosowania odnośnie 

rozszerzenia porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ponownie poprosił o wygenerowanie kworum, po czym 

stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 Radnych. Następnie poprosił o przegłosowanie 

wniosku. 

 

Głosowano wniosek Sekretarza Gminy Pana Józefa Bakuły w sprawie: dodania do pkt 

8 porządku obrad ppkt f) o treści zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmina Orońsko 

na lata 2024-2040 i tym samym o przesunięcie ppkt porządku. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 



 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. Czy są jeszcze jakieś wnioski o porządku obrad? 

Nie ma zapytań? 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXXI 

z dnia 25 stycznia 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXXI z dnia 25 stycznia 

2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXXI z dnia 25 

stycznia 2024 r. został przyjęty. 

 

 



4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

pisma: 

a) stanowisko Wójta Gminy Orońsko dotyczące projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odpłatne nabycie nieruchomości. Nieruchomość ta jest położona w miejscowości 

Orońsko przy osiedlu tzw. Zacisze. 

b) pismo Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie przekazujące skargę Pana TC; 

c) pismo Publicznej Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Ciepłej dot. zakupu 

kosiarki-traktora do koszenia boiska trawiastego; 

d) mail Skarbnik Gminy Pani Diany Czubak dot. tab. 5 dot. Funduszu Sołeckiego w pełnej 

szczegółowości; 

e) Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 30 stycznia 2024 

r. w sprawie wykazania naruszenia prawa dotyczącego uchwały Rady Gminy z dnia 

29.12.2023 roku w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2023 rok; 

f) pismo Skarbnik Gminy Pani Diany Czubak zawiadamiające o otrzymaniu polecenia 

wykonania kontrasygnaty od Wójta Gminy; 

g) projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalania maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe oraz specjalności i form kształcenia 

nauczycieli, na które dofinansowanie w 2024 r. będzie przyznawane nauczycielom szkół i 

przedszkola prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

h) oświadczenie majątkowe Radnych; 

i) zapytanie Regionalnej Izby Obrachunkowej w związku ze skargą dot. uchwały nr 395/2024 

Rady Gminy w Orońsku; 

j) (do wiadomości) pismo Radnego Bogdana Zdona kierowane do Starostwa Powiatowego w 

Szydłowcu dot. prośby o interwencję w sprawie wymiany przepustu drogowego w 

miejscowości Bąków; 

k) wniosek Radnego Bogdana Zdona o wyrównanie dziur kruszywem drogowym w ciągu nowo 

wybudowanej drogi Ciepła-Bąków-Dobrut, po obydwu stronach mostu na rzece Oronce; 

l) reklamacja Radnego Bogdana Zdona w sprawie nowobudowanej drogi gminnej Ciepła-

Baków-Ciepła – dot. przeniesienia lampy solarnej; 

m) wniosek Pana Bogdana Zdona do budżetu na 2024 r. o zamontowanie progów zwalniających 

na drodze gminnej w miejscowości Ciepła nr działki 146, od pomnika poległych żołnierzy 

AK w kierunku do Bąkowa; 



n) upomnienie w sprawie przekazania do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Uchwały Nr 324/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 31 października 2022 r. w sprawie: 

trybu prac nad projektem uchwały budżetowej; 

o) zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o badaniu nadzorczym 

uchwały Rady Gminy w Orońsku dot. uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Orońsko na lata 2024-2040 oraz Uchwały 395/224 Uchwały budżetowej na rok 2024; 

p) projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych na terenie gminy Orońsko 

poprzez wyłączenie ich z użytkowania; 

q) wniosek Radnej Małgorzaty Burek o udostępnienie publiczne wykazu osób, którym urząd 

sfinansował lub dofinansował studia i w jakiej kwocie w 2023 i 2024 roku; 

r) wniosek Publicznej Szkoły Podstawowej im. Józefa Brandta w Orońsku o namalowanie, 

wykonanie muralu na ścianie budynku szkoły; 

s)  oświadczenia majątkowe Radnych; 

t) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie określającym wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagradzania, a także 

wysokości szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

nagród, stanowiącym załącznik nr 1 do Uchwały Nr 156/09 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

27 marca 2009 roku; 

u) oświadczenia majątkowe Radnych; 

v) Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 

lutego 2024 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

określonego w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na rok 2024; 

w) Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 lutego 2024 r. 

 w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego w sprawie uznania za nieważną w części 

uchwałę 395/2024 Rady Gminy w Orońsku z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2024; 

x) pismo Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Orońsku z prośbą o nieodpłatne przekazanie 

lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego marki FORD TRANSIT; 

y) odpowiedź Pana Wójta Gminy w Orońsku na interpelację Radnej Małgorzaty Burek z dnia 

16.02.2024 r.; 

z) odpowiedź Wójta Gminy Orońsko na wniosek o udostępnienie informacji publicznej Radnej 

Małgorzaty Burek z dnia 26.02.2024 r.; 

aa) projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 



bb) projekty uchwał w sprawie uchwalenia statutów sołectw; 

cc) odpowiedź na wniosek o udostępnienie informacji publicznej z dnia 16.02.2024 r. Radnego 

Sylwester Różyckiego; 

dd) projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2024 roku”; 

ee) projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi; 

ff) projekt uchwał w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2024-2040, zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok, oraz niewyrażenia 

zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2025 

rok; 

gg) Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 lutego 2024 

r. w sprawie orzeczenia nieważności w części uchwały Nr 394/2024 Rady Gminy Orońsko 

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko 

na lata 2024-2040; 

hh) wniosek o udzielenie głosu podczas sesji, podczas dzisiejszej sesji dot. problemu dojazdu 

do działek 83/6 i 83/9; 

ii) wniosek OSP w Orońsku o możliwość bezpłatnego użyczenia w użyczenie czwartego boksu 

garażowego znajdującego się w budynku Straży Pożarnej przy ul. Szkolnej 4; 

jj) wniosek Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej o udzielenie głosu na sesji Rady Gminy w 

Orońsku, na temat zabezpieczenia środków finansowych; 

kk) podanie Rolników wsi Guzów-Kolonia o obniżenie podatku rolnego o 50 % w trybie 

pilnym; 

ll) kolejne pismo dotyczące tego samego jest od rolników wsi Guzów, rolników wsi Krogulcza 

Mokra, od rolników wsi Wałsnów, od rolników wsi Dobrut, od rolników wsi Chronów-

Kolonia, od rolników wsi Chronów, od rolników wsi Krogulcza Sucha, od rolników wsi 

Ciepła. 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

zapytania i interpelacje: 

a) interpelacja Radnej Małgorzaty Burek dot. zamkniętych obiektów kulturalnych w Łaziskach 

i świetlicy w Łaziskach i świetlicy i biblioteki; 

b) zapytanie Radnego Artura Zasady dot. wydatkowania środków w ramach Funduszu 



Sołeckiego na 2023 rok; 

c) zapytanie Radnej Katarzyny Taras w sprawie wyrażenia zgody na rozwieszenie plakatów 

wyborczych; 

 

6. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Józef Bakuła Zastępca Wójta Gminy Orońsko przedstawił informacje z działalności 

między sesjami: Między sesjami były następujące wydarzenia. W niedzielę, 4.02. w hali 

sportowej publicznej szkoły podstawowej w Orońsku odbyły się rozgrywki turnieju piłki 

siatkowej mężczyzn o puchar Wójta Gminy Orońsko. Sportowe wydarzenie uroczyście 

otworzyli Pan Henryk Nosowski Wójt Gminy Orońsko oraz Przewodniczący Rady Gminy 

w Orońsku, Pan Sylwester Różycki. Witając sportowców i wiernych kibiców piłki 

siatkowej. Koordynatorem turnieju był animator sportu Pan Kamil Śledź. Gmina Orońsko 

przystąpiła do programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej pod nazwą Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej. Edycja 2024. Szczegółowy program można zobaczyć na 

stronie Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej. Program jest finansowany w całości ze 

środków Państwowego Funduszu Solidarnościowego. Zgodnie z wnioskiem Gminy 

Orońsko oraz nowo zawartą z wojewodą mazowieckim. Przewidziano, że w 24 roku 

program będzie realizowany od 01.03 do 30.11. Całkowita wartość projektu 162 400 zł. 

Skorzysta z niego 10 osób w wymiarze. Osoby z orzeczeniem o znaczonym, sprzężonym 

stopniu niepełnosprawności 4 osoby razy 475 godzin, razem 1 900 godzin. Osoby z 

orzeczeniem o znacznym stopniu niepełnosprawności 4 osoby razy 340 godzin, 1 360 razem. 

Dzieci w wieku do 16 roku życia 2 osoby razy 250 godzin, razem 500 godzin. OSP w 

Orońsku i Dobrucie z nowymi wozami strażackimi. Dzięki wsparciu z Unii Europejskiej. 

18.02 Pan Wójt i Pani Skarbnik podpisali kolejne umowy na doposażenie naszych jednostek 

OSP w samochody bojowe. Do OSP powiatu. My mamy 2 samochody. Ten, o którym 

wszyscy wiedzą w Orońsku Który już dawno został przyprowadzony i kolejne dwa OSP w 

Dobrucie. 8.03 Pan Wójt złożył życzenia z okazji Dnia Kobiet wszystkim kobietom na 

stronie internetowej, a pracownicom osobiście. 11.03 odbyło się spotkanie Wójta z 

Sołtysami. Wójt złożył życzenia i obdarował Sołtysów drobnymi upominkami. Umowy, 

jakie podpisaliśmy w tym czasie. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej 

bezdomnym zwierzętom. W przypadku zdarzeń drogowych na terenie Gminy Orońsko. 

Oraz wykonywanie zleceń weterynaryjnych. Umowa została podpisana z doktorem Pałką. 

O, nie chyba niepotrzebnie nazwisko, przepraszam. Opracowanie kompletu dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej dla zadania pod nazwą: Doposażenie istniejącego placu 



rekreacyjno-sportowego, zaplecze sanitarne i szatni 28 000 złotych brutto. Do 31.05.2024 

roku. Kolejne. Inspektor nadzoru dla zadania: Budowa drogi wewnętrznej na działce 203 i 

przebudowa drogi wewnętrznej na działce ewidencyjnej [niezrozumiałe] Łaziska. Zadanie 

realizowane jest z    Polskiego Ładu w systemie Zaprojektuj i wybuduj. 24 600 złotych 

brutto. Planowany termin zakończenia inwestycji 31.01.2025. Czwarta. Umowa na 

wykonanie okresowych, rocznych przeglądów technicznych placów zabaw I siłowni 

plenerowych stanowiących własność Gminy Orońsko, 69 złotych brutto, za wykonanie 

przeglądu technicznego jednego obiektu. Do 15.03.2024. Zostało to już wykonane. Zakup 

kruszywa kamiennego dolomitowego w frakcji 0 do 34 mm. Wraz z  dostawą na bieżące 

utrzymanie dróg na terenie Gminy Orońsko w ilości 500 ton, 65,19 zł za tonę. Czas 

realizacji jest do 29.12.2024 roku. [niezrozumiałe] Kolejne wykonanie okresowych, 

rocznych przeglądów technicznych obiektów użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Orońsko. 150 zł brutto za jeden przegląd, 29 obiektów do 15.03. Także wykonane. Kolejne. 

Profilowanie dróg gminnych o powierzchni gruntowej przy pomocy równiarki drogowej na 

terenie Gminy Orońsko. 270 zł za jedną godzinę pracy równiarki. Zamówionych 100 godzin. 

Do 31.11.24 przewidujemy wykonać te zadania. Teraz umowy, które przed nami. 

Dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Mazowsze dla zwierząt. Zapobieganie 

bezdomności zwierząt w Gminie Orońsko. Całkowita wartość 30 000. Dofinansowanie 50% 

a więc 15. Realizacja do 25.10. Mazowsze dla sportu. Modernizacja obiektu sportowego 

GKS Oronka w Gminie Orońsko. Całkowita wartość 469 000. Dofinansowanie wynosi 

48,58% w wysokości 226 406 zł. Realizacja do końca roku. Mazowsze dla straży pożarnej. 

Zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego. Ze sprzętem ratowniczo-gaśniczym. 

Zamontowanym na stałe w OSP Dobrut. Dofinansowanie w kwocie 150 000 złotych. 

Realizacja do 15.12.2024 roku. Dofinansowanie jest z Urzędu Marszałkowskiego. A w 

umowie, o której mówiliśmy, dofinansowanie z mazowieckiej jednostki wdrażania 

projektów unijnych. I tam jest bodajże 1 600 000, coś koło tego, razem. W każdym razie to 

jest naprawdę duże dofinansowanie. Dofinansowanie dla Straży Pożarnej. Remont budynku, 

Straży Pożarnej Orońsko. Dofinansowanie w kwocie 24 000. Realizacja do 15.12. I 22-go 

mamy zawiadomienie. Będziemy podpisywać umowy w Radomiu w Urzędzie 

Marszałkowskim na FOGR Guzów-Chronówek 170 000 zł dofinansowania. I Guzów-

Krogulcza Mokra. Z tym, że to jest wyrzucone z budżetu, więc nie wiem, prawdopodobnie 

nie będziemy tego podpisywać. Oraz stawki w Dobrucie. Umowa na 100 000 zł. I to tyle. 

Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania? Proszę bardzo. 



Pani Małgorzata Burek: Jak jest droga Krogulcza Mokra. Czy będziemy wnioskować o 

jakąś inną drogę do FOGR-u? 

Pan Józef Bakuła: Najpierw musimy zdecydować co z tą. 

Pan Sylwester Różycki: Może warto było wnioskować do FOGR-u o te drogi, o które 

wnioskowali Radni. 

Pan Józef Bakuła: Wiedzieliście państwo, o które wnioskowaliśmy. I nie wiem. W tej chwili 

to w ogóle nie wiem, czy jest pora wnioskować. Ale sprawdzę to. 

Pan Sylwester Różycki: Mam tylko takie pytanie jeszcze, myślałem, że będzie Pan Wójt. 

Cały czas upominam się o odpowiedź na moje zapytanie z 2023 roku. 

Pan Józef Bakuła: Mam przygotowane, leży na biurku do wręczenia, tylko nie jestem 

pewien, czy to jest cała korespondencja. Muszę jeszcze jedną rzecz zweryfikować i dostanie 

Pan w ciągu, nie wiem, dnia, 2 dni. 

Pan Sylwester Różycki: To zapytanie jest z 2023. Nie, z 10.02.2023 roku. 

Pan Józef Bakuła: Jest dokumentacja zgromadzona. Nie jest tego wiele, bo okazuje się, że 

tam korespondencji żadnej nie było. Bo to jest wszystko na platformie elektronicznej. 

Wniosek, promesa. I prośba o zmianę coś we wniosku. I nie ma jeszcze odpowiedzi na te 

problemy. 

Pan Sylwester Różycki: Rozumiem, że analizował Pan te dokumenty. 

Pan Józef Bakuła: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Czy wie Pan, kto był autorem tych treści, tych dokumentów? 

Pan Józef Bakuła: Ale o których dokumentach? 

Pan Sylwester Różycki: O tych, które były wysyłane do jednostki wdrożeniowej. 

Pan Józef Bakuła: Autorem jest, wniosek składał Wójt. W imieniu Wójta. 

Pan Sylwester Różycki: Czy może mi Pan wytłumaczyć jedną rzecz? Jak można było 

napisać do jednostki wdrożeniowej, że ulica Osiedlowa znalazła się przez omyłkę pisarską? 

Pan Józef Bakuła: Nie pamiętam, jak tam jest napisane. W każdym razie wiem, że była 

próba zmiany ze względu na to, że ochrzciliście państwo, znaczy mówię o Radnych, jakąś 

ulicę. Wcześniej była podawane numer działek dla dwóch, a potem miała nazwę swoją ulica, 

więc to próbowaliśmy zmienić. Nie wiem, to nie, to nie my, tylko w programie na platformie 

odpowiedzieli nam, że taką zmianę traktuje się jako omyłkę pisarską. Potem chyba napisali 

co innego. Ale nie będę się w tej chwili sprzeczał. Całą procedurę, czyli całą korespondencję, 

nie jest tego wcale wiele przedstawię. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli wiemy, kto napisał do jednostki wdrożeniowej, że ulica 

Osiedlowa znalazła się przez omyłkę pisarską? Osiedlowa. Gdzie główne zadanie dotyczyło 



ulicy Osiedlowej. 

Pan Józef Bakuła: Panie Przewodniczący. Dostanie Pan korespondencję, będzie Pan czytał. 

Może Pan wyczyta więcej niż ja. 

Pan Sylwester Różycki: Ale szanowny Panie, rok czasu. Czy ja mam złożyć skargę na Pana 

Wójta? 

Pan Józef Bakuła: Mówię, jest przygotowany, dostanie Pan jutro pojutrze. 

Pan Sylwester Różycki: Czy może dlatego właśnie nie dostaję tej korespondencji i sam 

musiałem bezpośrednio wnioskować do jednostki wdrożeniowej, aby te dokumenty 

uzyskać? 

Pan Józef Bakuła: Potrzebuje Pan te dokumenty czy nie? 

Pan Sylwester Różycki: Oczywiście, że potrzebuje. 

Pan Józef Bakuła: No to tak jak mówię, jutro albo pojutrze. Tylko sprawdzę, czy jeszcze 

nie ma jakiegoś dodatkowego dokumentu. Te, co znalazłem na platformie, to już 

wydrukowałem. 

Pan Sylwester Różycki: Czy Pan się zgadza z tym pismem do jednostki wdrożeniowej, że 

ulica Osiedlowa znalazła się przez omyłkę pisarską? 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, proszę Pana, czy to było nasze pismo, czy tak zakwalifikowała 

jednostka na platformie. Więc nie będę się w tej chwili wypowiadał. Weźmy to pismo do 

ręki, będziemy analizować. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Proszę bardzo, Panie Arturze. 

Pan Artur Zasada: Panie Sekretarzu, ja mam takie pytanie. Z FOGR-u myśmy dostali 

dofinansowanie Krogulcza, na tą drogę? 

Pan Józef Bakuła: 70 000 zł. 

Pan Artur Zasada: A wkład własny? 

Pan Tomasz Rojek:Wnioskowaliśmy o 271 000 zł, dostaliśmy 71 000. Całkowity koszt 543 

235. 

Pan Artur Zasada:I to jest odcinek całej drogi, czy jakiś odcinek? 

Pan Józef Bakuła: 300 metrów. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę zabierać, jeśli ktoś chce zabrać głos. 

Pan Artur Zasada: I to jest całkowity koszt drogi, 543 235, 300 metrów? 

Pan Józef Bakuła: Ale nie mamy tego w budżecie, więc chyba, że wniosek o dołożenie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, czy są pytania? Nie ma. Uzyskałem informację od 

mieszkańca, że Wójt Gminy Orońsko przegrał sprawę w sądzie. A dziś procedujemy skargę 

dotyczącą. Odnośnie nieopublikowania materiałów z sesji Rady Gminnej nagrań. Czy 



mógłby Pan coś o tym powiedzieć? Bo będziemy procedować tą uchwałę. 

Pan Józef Bakuła: Nic z tych rzeczy. 

Pan Sylwester Różycki: Czy to prawda? 

Pan Józef Bakuła: Wojewódzki Sąd Administracyjny uznał, że Wójt pozostał w zwłoce. W 

każdym razie nie było to. 

Pan Sylwester Różycki: Naruszył prawo czy nie? 

Pan Józef Bakuła: Nie było to... No muszę wziąć wyrok, żeby przeczytać, bo dzisiaj słowa. 

Pan Sylwester Różycki: A dziś będziemy procedować tą jakby skargę w tej sprawie również, 

tak, więc to chyba się łączy ze sobą, czy nie? 

Pan Józef Bakuła: Mogę przynieść wyrok, nie ma problemu. W każdym razie, nie było to 

rażące naruszenie prawa, o co zostało Wójt oskarżony. 

Pan Sylwester Różycki: Ale naruszył, czy nie? 

Pan Józef Bakuła: Nie opublikował w terminie, z jakich względów argumentowaliśmy to. 

Natomiast nie było to rażące naruszenie prawa, tylko wtedy podlega karze jak jest 

naruszone. 

Pan Sylwester Różycki: Rozumiem, ale naruszył, czy nie? To zapoznamy się, tak? 

Rozumiem. Bo to jest dokument jawny, tak? Tak. Dobrze, proszę bardzo. Czy są pytania do 

Pana Wójta? Nie widzę. Wysoka Rado. Jakieś pytanie? Nie, nie, nie. 

 

7. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

1. Wspólne posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych oraz Komisji 

Rewizyjnej z dnia 23.02.2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Burek poinformowała: Panie 

Przewodniczący. Szanowni państwo. 23.02 odbyła się stworzona Komisja Finansowo-

Budżetowa. W zasadzie to były 3 Komisje między sesjami. Ale na jednej byłam 

Przewodniczącą. I to była między innymi objazdowa Komisja. Ja może odczytam jakie 

punkty. Wrzucam na grupę Radnych, gdzie mamy ewentualnie pojechać i obejrzeć 

inwestycje. I byliśmy tak. W Guzowie. wyczyszczenie rowów przy drodze powiatowej. 

Wyrównanie kruszywem i udrożnienie rowów przy drodze gminnej, w Guzowie. 569 i 201. 

Tam między innymi jeździ szkolny. Tam są duże dziury. Następny punkt, rów przy drodze 

powiatowej Guzów-Kolonia, Chronów. Wraz z naprawą przepustu. Przy drodze powiatowej 

w Łaziskach. Przeanalizować  zrobienie przejścia dla pieszych z ulicy Wspólnej do ulicy 

Sportowej. Oraz wniosek o lampy skierowane w kierunku Sportowej w Łaziskach. 



Następnie obłożenie sadzawki w Zaborowiu. Tak zwaną pliszką pliszynową. Umocnienie 

obrzeża, ponieważ się zapada brzeg. Wyrównanie i zasypianie rowów kruszywem na drodze 

gminnej w Zaborowie, 251. Na drodze gruntowej w Ciepłej do poprawy. Droga gruntowa 

w Ciepłej do poprawy. Przy wjeździe w prawo. Przestawić słup w Bąkowie. Stoi dosłownie 

w rowie. Następnie wytyczenia drogi gruntowej przed mostem w Dobrucie, Bąków. 

Następnie wyrównanie kruszywem przy moście, Dobrut-Bąków. Zresztą będziemy mieć 

załącznik graficzny. Mamy, Pani Marto? Można już to samo skrócić, a ja zaraz opowiem. 

Brakuje przy drodze, przy nowej drodze w Dobrut, Bąków, brakuje 4 mostów. Przepustów. 

Przepustów, przepraszam. Następnie Dobrut, plac zabaw. Kwota przeznaczona do 

zagospodarowania działki to było 34 000 bez efektu. Plac w dalszym ciągu jest w wodzie. 

Droga do remontu. Figurka ul. Starowiejska w Orońsku nie wyremontowana, ale jest w 

trakcie. To już mówimy. Rynna do poprawy w świetlicy w Tomaszowie. Dach budynku 

gospodarczego w Tomaszowie do remontu. Droga Tomaszów-Śniadków. Z Polskiego Ładu 

Chodzi o blisko postawiony płot. Następnie droga Tomaszów-Syberów. Droga oczywiście 

wygląda źle. Krogulcza Sucha. Droga 100 metrów. Trzeba wysypać kruszywem. 

Rzeczywiście tutaj jak widać, słup stoi w rowie. Pan Bogdan Zdon wystąpił już rok temu, 

tak? Panie Bogdanie. 

Pan Bogdan Zdon: Tak. 

[niezrozumiałe] 

Pani Małgorzata Burek: To jest droga w Tomaszowie. Tomaszów-Syberów. To było 

przeznaczone 250 000. No z braków kadrowych, nikt tej drogi nie wykonał. No z tego co 

wiemy, Pan kierownik był 5 miesięcy na zwolnieniu, ciągle go nie ma. A nawet nie 

uzyskaliśmy takich de facto odpowiedzi od Pana Tomka. Pieniądze były. Pieniądze były, 

droga nie zrobiona. Tu jest przedszkole, w Krogulczy Suchej. Też ta elewacja wygląda też 

dramatycznie. Też już w pierwszym roku mieliśmy zbyt mało pieniądze. Tutaj płot. Tutaj 

sadzawka w Zaborowie też się zapadło 30 000. I też nie ma takiego efekty. Wszystkie 

przystanki tak wyglądają od wewnętrznej strony, przy starej siódemce tak wyglądają. Tu 

jest droga przy moście w Dobrucie. Przystanek, tutaj ten przepust, te przepusty przy nowej 

drodze. Ten dach do remontu w Tomaszowie. No i ta droga, tu kolejne zdjęcie. Tu jest, nie 

wiem, czy ten piasek, który kosztował 34 000. Panie Tomku, w Dobrucie ten plac zabaw? 

Jeszcze jedno zdjęcie będzie, może o, teraz. To ten piasek rozumiem po prawej stronie. 

Pan Tomasz Rojek: Jak jest siłownia i cały plac wraz ze zwałowaniem i ubijaniem. No nic 

nie poradzimy na warunki jakie są, takie są tam tereny zalewowe. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 



Pan Bogdan Zdon: To ja jeszcze może [niezrozumiałe]. Panie Przewodniczący. Wysoka 

Rado. Panie Sekretarzu. Szanowni goście. W 2023 roku złożyłem reklamację w sprawie tej 

drogi Ciepła-Bąków-Dobrut. Ponieważ tam zauważyłem jakieś tam niedociągnięcia, które 

były moim zdaniem wadliwie zrobione. Tam była dokumentacja zrobiona, nie wiem, z 

jakich przyczyn. I tam było tak. To jest ta lampa w tym rowie. Brak przepustów na zjazdach 

do działek. Oraz niewykonanie zjazdu z drogi, która była robiona na drogę polną, która w 

pasie drogowym, która schodzi z tej drogi, po prostu była zaorana przez rolnika. I złożyłem 

takie pismo 23.03.2023 roku. Na to pismo nikt nie odpowiedział. Wobec powyższego 

20.02.2024 roku złożyłem już pismo jako wniosek o udostępnienie informacji publicznej. 

Proszę państwa. Odnośnie tej drogi, bo to już jest drugi rok, a jest to w ramach reklamacji, 

nic nie było zrobione. I na ten ostatni wniosek otrzymałem odpowiedź. W odpowiedzi na 

pismo dnia 20.02.2024 roku. Dotyczący ponownej reklamacji, nawiązanie do reklamacji z 

dnia 23.02.2023 roku. Uprzejmie informuję, że wszystkie zgłoszenia reklamacyjne są na 

bieżąco rozpatrywane i będą stopniowo rozwiązywane. To jest proszę państwa odpowiedź 

Wójta. Przez Pana Tomka. To jest odpowiedź Wójta na reklamację drogi, która kosztowała 

ponad 1 000 000 złotych. 

Pan Sylwester Różycki: Jeszcze? Proszę. 

Pan Małgorzata Burek: Następnie tu Pan Przewodniczący czytał wniosek, w którym 

wnioskowałam o udostępnienie publiczne wykazu osób, którym urząd dofinansował studia. 

W jakiej kwocie. Tutaj mam odpowiedź Pana Wójta. Realizując Pani wniosek o 

udostępnienie tej informacji publicznej, z dnia 26.02. Informuje, że Urząd Gminy w 

Orońsku w roku 2023 i 2024 roku dofinansował studia następującym pracownikom Urzędu 

Gminy w Orońsku. Jest to Pan Piotr Grela i Milena Szymańska. Łączna kwota 

dofinansowania w 2023 do 5 960. Na Komisji ostatniej analizowaliśmy i w spisie umów 

jest kwota 5 000 dla Pana Piotra Greli. 

Pan Józef Bakuła: Jest Pani Radna w tej chwili pewna, że mamy prawo upubliczniając takie 

rzeczy? Że ma Pani prawo do tej wiedzy, to nie kwestionuję. 

Pani Małgorzata Burek: To w wykazie umów jest, tak? Na stronie. Na stronie internetowej. 

Nawet w tej chwili możemy udostępnić. 

Pan Sylwester Różycki: Ale to przecież to jest wydatek Gminy, który jest publiczny, Panie 

Sekretarzu. 

Pan Józef Bakuła: Pieniądze publiczne, tak. 

Pani Małgorzata Burek: Natomiast w 2024 3 800. Następnie jeszcze wnioskowaliśmy jako 

komisja rewizyjna o dokumentację sądową dotyczącą świetlicy wiejskiej w Zaborowiu. 



Ponieważ tam była sprawa toczona od kilku lat. [niezrozumiałe] Mogę odczytać ten wyrok? 

Pan Sylwester Różycki: Tylko, że bez nazwisk, tak? 

Pani Małgorzata Burek:To ja może bez nazwisk. Oddala się akt. Wyrok w imieniu 

Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 27.12.2023 roku. Sąd Okręgowy w Lublinie Wydział 

Gospodarczy. W składzie, pomijam. W skutek apelacji pozwanego od wyroku Sądu 

Rejonowego w Radomiu w dniu 23.02.2023 roku oddala się apelację. I zasądza się od 

pozwanego, tego Pana na rzecz powoda Gminy Orońsko kwotę 1 800 zł. Wraz z odsetkami 

ustawowymi za opuźnienia. Uprawomocnienia [niezrozumiałe]do dnia zapłaty. Ja chcę 

tylko tutaj nadmienić, że sam audyt który koszty audytu było 9 000 [niezrozumiałe] 6 500. 

I była termomodernizacja zrobiona tej świetlicy wraz ze szkołą w Wałsnowie i w Orońsku 

z hydrofornią. Także nie były to takie koszty, a tak 1 800 złotych pozyskane za blokowanie 

inwestycji. Samochody, ryczałt samochodów służbowych. To też nie będę czytała kwot. 

Także mamy te dokumenty. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Czy są pytania do przedstawionych informacji? Nie widzę. 

 

1. Wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu oraz Komisji Rewizyjnej 

z dnia 01.03.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Pani Maria Deja 

poinformowała: Na spotkaniu w dniu 1.03.2024 roku omawialiśmy następujące punkty. 

Omówienie spraw dotyczących oświaty. Funkcjonowanie ośrodka zdrowia. Trudności, 

uwagi. Sprawozdanie z opieki nad dziećmi, młodzieżą szkolną. Kolejne. Pozyskiwanie i 

wykorzystanie funduszy unijnych. Analiza, ocena możliwości przygotowania projektów. 

Następnie. Zapoznanie się z działalnością klubów sportowych. I innych organizacji 

działających na terenie Gminy Orońsko proponujących sport. Oraz sprawy bieżące. Wypadł 

nam z planu punkt z ośrodkiem zdrowia. Bo po raz kolejny Pani Kędra nie miała czasu, 

więc ten punkt na pewno nie zapomnimy, na pewno odbędzie się. Tylko chcielibyśmy 

właśnie, żeby z Panią kierownik to spotkanie odbyło się. Jeśli chodzi o sprawy oświatowe. 

Panie dyrektor głównie chwaliły się sukcesami, ale też trudnościami, jakie właśnie mają w 

szkołach. Jednym z wniosków to był o udostępnienie wyceny utylizacji wadliwej 

nawierzchni na placu zabaw w Osnowie. Ale tu chodzi o to, że na każdym niemalże placu 

powierzchnia jest uszkodzona. I te place zabaw nie powinny być użytkowane. I wnosiliśmy 

o to, czy można jakimiś innymi sposobami to zutylizować. Ale nie mamy jeszcze takiej 

wyceny utylizacji wadliwej powierzchni na placach zabaw, nie tylko w Wałsnowie. Mam 

nadzieję, że taka wycena już jest. Jest wycena. No to dobrze. Jeszcze raz jeszcze zobaczymy. 



Dobrze. Następnie wnioskowaliśmy też kiedyś o mural na szkole w Orońsku. W dalszym 

ciągu Pani dyrektor ponawia to, żeby teraz rozebrać, [niezrozumiałe] wysypać, żeby tam 

jednak ozdobić tę ścianę szkoły muralem. Większość pań raczej chwaliła się sukcesami. 

Oczywiście cały czas jest problem z salą gimnastyczną, ale tego na razie nie przeskoczymy. 

finansowo, bo brak sal w szkołach jest ewidentną potrzebą. Brak nie tylko sal 

gimnastycznych, ale także sal dydaktycznych. Dydaktycznych. Był projekt w Osnowie na 

dodatkową salę, ale no chyba projekt przepadł. I też nas interesuje, czy tą salę, bo tam jest 

niewielki koszt byłby dobudowania tej sali we wnęce takiej. W wnioskach jeszcze mieliśmy. 

Czy w ramach uzyskanych środków na termomodernizacji budynku szkoły w Wałsnowie 

jest zapis o okresie trwałości projektu? 

Pan Tomasz Rojek: 5 lat. 

Pani Maria Deja: 5 lat, tak? Dobrze, dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli przez 5 lat nie możemy rozbudować praktycznie, tak? 

Pani Maria Deja: Tak. Właśnie o to chodziło, że przepis na to nie możemy budować. 

Pan Tomasz Rojek: Nie można tego ruszyć. 

Pan Sylwester Różycki: Nie można ruszyć. 

Pani Maria Deja: Dlatego coś się wiąże właśnie. 

Pani Maria Deja: No to dziękuję bardzo za informację. I też prosimy o informację, dlaczego 

materiał zakupiony na wykonanie schodów w Krogulczy Suchej nie jest wykorzystany w 

tym celu. 

Pan Sylwester Różycki: Który to byłby rok? 5 lat do kadencji. 

Pan Józef Bakuła: Że schody i zjazd dla niepełnosprawnych wychodziły poza działkę. Nie 

mieściły się schody i podjazd dla niepełnosprawnych na działce. Materiał jest, nigdzie nie 

przepadł. 

Pani Maria Deja: Oczywiście też mieliśmy przedstawicieli klubów sportowych. Mamy 2 

takie podstawowe kluby, prężnie działające. Klub Postęp, klub Oronka. Naprawdę 

niewielkie pieniądze dostają z Gminy, a sporo pozyskują i prężnie działają. W Łaziskach 

nawet w ramach współpracy z rodzicami założone jest oświetlenie na boisko. Mamy 

nadzieję, że teraz dojazd będzie lepszy, może jakieś miejsca parkingowe. Tam są bardzo 

potrzebne trybuny. W Łaziskach są bardzo potrzebne. Mamy nadzieję, że coś jeszcze się 

uda zrobić. A w tym roku będzie robiona droga tam do tego miejsca. Więc może przy tej. 

Pan Józef Bakuła: Do końca stycznia przyszłego roku ma być zakończona. 

Pani Maria Deja: Także mamy nadzieję, że tak będzie. Na Komisji tej również 

analizowaliśmy uchwałę. Plany finansowania, formy doskonalenia zawodowego 



nauczycieli. Cała Komisja była za tym, żeby to zaakceptować, tą formę. 5 osób zgodziło 

się. To wszystko, dziękuję. 

Pani Małgorzata Burek: Tak, tu mamy ten dokument. To jest na tą Szkołę w Wałsnowie. 

Wymiana nawierzchni, 77 000. 

Pan Tomasz Rojek: Znaczy się nie. Tam jest wymiana nawierzchni z położeniem nowych. 

Z położeniem nowych, tak. Z położeniem nowych. Utylizacja jest największym punktem. 

Pani Maria Deja: No i teraz w związku z tym, czy dopuszczać takie place zabaw do 

użytkowania? Bo Pani w Wałsnowie zamknęła taki plac zabaw. A w innych szkołach je 

dopuszczamy. 

Pan Tomasz Rojek: No, ale nie ma aż tak, bo te płyty są o wiele bardziej wygięte niż. I o to 

chodzi, że Pani dyrektor się boi, że jak dziecko będzie biegło, się potknie. 

Pani Maria Deja: No ale jaki mamy na to plan? 

Pan Józef Bakuła: Plany można mieć różne, ale najpierw trzeba mieć pieniądze. 

Pan Tomasz Rojek: Pieniądze zabezpieczyć. I można tutaj wnioskować i się dogadywać z 

tymi firmami, żeby inną nawierzchnię dali, inną podbudowę. 

Pan Józef Bakuła: Ale tak czy siak te zepsuty trzeba zdjąć i 44 000 za utylizację zapłacić 

natychmiast. Nie da się tego przechować. 

Pani Maria Deja: A sama utylizacja to jest [niezrozumiałe]. 

Pan Józef Bakuła: Trzeba było czytać, ale chyba 44 000 jeśli ja pamiętam. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Proszę o ciszę. Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionych informacji? Nie widzę. 

Pani Maria Deja: Przepraszam, mogę coś dołożyć? 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pani Maria Deja: Mieliśmy jeszcze punkt o tych funduszach unijnych i dostaliśmy 

informację od Pana Sekretarza. Tylko że ta informacja, która jest skierowana do Panów, 

czyli żaden pracownik w Gminie nie robi tej informacji, co dostaliśmy. Na temat 

wykorzystania środków Europejskiego Funduszu Społecznego? 

Pan Józef Bakuła: Nie, bo to była jednostka zewnętrzna, skorzystanie z zewnętrznego. 

Pani Maria Deja: A jakie stowarzyszenie? 

Pan Józef Bakuła: O, ja tam nie mam. 

Pani Maria Deja: Tutaj jest Pani…. Jeszcze jedna Pani, a nie pamiętam. 

Pani Maria Deja: Dobrze, bo to jest ciekawe. 

Pan Józef Bakuła: W tym razie było to bez funduszy gminnych, natomiast przy współpracy 

z dyrektorami naszych szkół, bo tam byli z reguły uczniowie. 



Pani Maria Deja: Ale jeśli już chwalimy się, to żadne inne stowarzyszenie, Panie Sekretarzu, 

nie robiło projektów społecznych w tym kierunku? Na naszym terenie? To szkoda, że tej 

informacji tutaj nie ma. Bo z tego co wiem, stowarzyszenie też takie działania prowadzi. 

Pan Józef Bakuła: Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby przygotowała informację. To 

stowarzyszenie przygotowało informację. Jak inne przygotuje, że robiło coś, to też możecie 

się Państwo zainteresować. 

Pani Maria Deja: Pani tutaj pisze, że na Pana życzenie to było zrobione. 

Pan Sylwester Różycki: A czym się zajmuje pełnomocnik od spraw organizacji 

pozarządowych? 

Pan Józef Bakuła: Prowadzili program przez kilka lat i podsumowali ten program. 

Pan Sylwester Różycki: Ale jakie stowarzyszenie? Jakie? 

Pan Maria Deja: Nie wiem, można stowarzyszenie tam jakieś. Zobacz, tam ktoś pisze. Nie 

wiem, czy czytacie. 

Pan Sylwester Różycki: Szanowni państwo, czy to wszystkie informacje? 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Próżno szukać informacji na stronie internetowej Gminy. To 

jak takie działanie jest realizowane na terenie Gminy przez jakieś stowarzyszenie, to warto 

na stronie internetowej się pochwalić takim działaniem, że środki finansowe zewnętrzne 

trafiają do Gminy. To byśmy się zainteresowali, jakie te stowarzyszenia działają również na 

naszym terenie. Bo robiłem na przykład, z racji swojej działalności pozarządowej, 

sprawozdanie z działalności NGOS-ów na terenie Gminy Orońsko i śledzę to na bieżąco i 

takiej informacji nie miałem. A jeśli Pan ma sprawozdanie z działalności w swojej Gminie, 

naszej Gminie i nie wie Pan, jakie stowarzyszenie realizowało Pana projekt. 

Pan Józef Bakuła: Nie pamiętam jego nazwy po prostu. 

Pan Sylwester Różycki: No ale sprawozdanie Pan udostępniał Komisji. 

Pan Józef Bakuła: No i co? 

Pan Sylwester Różycki: No i nie ma nazwy. 

Pan Józef Bakuła: Co jest złego? 

Pan Sylwester Różycki: No jaka nazwa stowarzyszenia? I pytała się Pani Przewodnicząca 

na Komisji o to. To warto jest potem uwzględnić potem w sprawozdaniu rocznym 

działalności NGO-sów na terenie Gminy. Czy to było ostatnie? Dobrze. 

 

2. Posiedzenie Komisji Statutowej z dnia 04.03.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Bogdan Zdon poinformował: Panie 

Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni goście. Już na którejś sesji dyskutowaliśmy na 



temat tych statutów. A więc postępowanie zakończyło się ostateczną opinią Pani mecenas. 

Która pod względem prawnym oceniała ten nasz statut. Jednocześnie też ustosunkowała się 

do wszystkich wniosków, które wpłynęły od Sołtysów. Od mieszkańców do tego statutu. I 

proszę państwa. Przeczytam wam odniesienie się Pani mecenas do tych państwa uwag. 

Odnosząc się do poszczególnych uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutu 

Sołectw, powstałych w wyniku konsultacji społecznych, wskazuje. Odnośnie do uwagi z 

punktu 1. To jest przywrócić punkt C rozdziału 7. Gospodarka finansowa. Paragraf 35. 

Punkt 1 z ostatniego statutu z dnia 2.10.2012 roku. Uwagę z punktu 1 uwzględniono w ten 

sposób, że celem możliwości uwzględnienia zapisu należało zmienić nazwę rozdziału 5 

przez dane jej brzmienia. Rozdział 5. Zasady gospodarki mieniem. I gospodarka finansowa 

Sołectwa. Cały paragraf dodany do tego, który reguluje sprawy finansowe Sołectw. 

Następny punkt, 3. Wpisanie zapisów 50% wartości dochodu uzyskanego ze sprzedaży 

majątku pochodzących z terenu Sołectwa zostaje przekazane na cel Sołectwa. Proponowaną 

zmianę uznać należy za niedopuszczalną wobec brzmienia artykułu 48 ustawy z dnia 

8.03.1990 roku o Samorządzie Gminnym. Gospodarka finansowa i sposób zarządzania 

mieniem winne być zgodnie z artykułem 48 ustawy, który stanowi. Jednostka pomocnicza 

zarządza i korzysta z zmienia komunalnego oraz rozporządza dochodami. Z tego źródeł, w 

zakresie określonych w statucie. Statut określa również zakres czynności wykonywanych 

samodzielnie przez jednostkę, w zakresie przysługującego jej mienia. Punkt 1A. Przepis, 

przepis ustępu 1 stosuje się odpowiednio do jednostki wyższego rzędu. O której mowa w 

artykule 35, ustęp 2. Rada Gminy nie może uszczuplić dotychczasowych praw Sołectw do 

korzystania z mienia bez zgody zebrania wiejskiego. Wszystkie przysługujące dotychczas 

mieszkańcom prawa własności, użytkowania i inne prawa rzeczowe, majątkowe zwane 

dalej mieniem gminnym, pozostają nienaruszone. Punkt 4. Do gminnego, do mienia 

gminnego mają zastosowanie zastrzeżenie ustęp 3. Przepisy dotyczące mienia 

komunalnego. Proponowane rozwiązanie przekraczają kompetencje wyżej wymienionych 

przepisów. W tym z uwagi. Punkt 2 I 3 odrzucono. Punkt 4. Odnośnie uwagi numer 3, 

paragraf 6. Punkt 5. W paragrafie 8, punkt 3 po wyrazach. Ze swojej działalności skreślić 

wyrazy oraz a dodać Przewodniczący Rady Sołeckiej. Uwagę uwzględnia w projekcie 

uchwały. Odnośnie uwagi numer 5, to jest przeredagować cały paragraf 11 w brzmieniu. 

Zebranie wiejskie zwołuje Sołtys. A. Z własnej inicjatywy B. Na wniosek 1/10 

mieszkańców Sołectwa. C. Na wniosek Radnego Gminy z danego okręgu wyborczego. D. 

Na żądanie organów Gminy, Rady lub Wójta. Wskazujące cel zwołania zebrania. 2. Jeżeli 

Sołtys nie zwoła zebrania w ciągu 14 dni od dnia złożenia wniosku przez podmioty 



wymienione w punkcie 1 tego paragrafu zebranie zwołuje Wójt w drodze zarządzenia. 

Uwagę tą uwzględniono w projekcie. Punkt 6. Uwagi. Odnośnie uwagi numer 6, to jest 

paragraf 13. Przeredagować punkt 2 i 4 nadając im brzmienie. 2. Zebranie otwiera Sołtys. 

Przedstawia porządek obrad. Oraz ogłasza wybór Przewodniczącego zebrania. Po jego 

wyborze prowadzenie obrad przejmuje Przewodniczący zebrania. Punkt 4. W punkcie 4 po 

wyrazach. W przypadku wskazanym dodać w paragrafie 3 tego paragrafu uwagę. 

Uwzględniono w projekcie. Odnośnie uwagi numer 7. Paragraf 14 w punkcie 1. Dodać. W 

przypadku równej liczby głosu decyduje głos Sołtysa. Uwagi nie uwzględniono. Zapis 

byłyby niezgodne z prawem, co stwierdzi między innymi rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Podlaskiego z dnia 30.04.2019 roku, który wyjaśnia. Przyznanie organom 

władzy publicznej, kompetencyjne i prawotwórcze muszą być zatem realizowane w sposób 

ścisły. Wykluczający jakąkolwiek ich interpretacje, czy rozstrzygającą. Istotnym jest w 

przepisach ustawy o Samorządzie Gminnym brak jest podstaw do przyznania czy też też 

Przewodniczącemu Rady dodatkowych obrad w kwestii głosowania. Nie ma zatem żadnych 

ustawowych podstaw, aby głos Sołtysa miał większą wagę i decydował o wyniku 

głosowania w przypadku równej ilości głosów za oraz przeciw. Należy mieć na uwadze, że 

konsekwencją wymogu uzyskania zwykłej większości głosów jest fakt, że w razie 

nieuzyskania przez projekt uchwały odpowiedniej większości, uchwała nie zostaje podjęta. 

Punkt 8. Odnośnie uwagi rozdział 4, paragraf 16 w punkcie 2 dodać. Wybrany Sołtys zostaje 

automatycznie członkiem Rady Sołeckiej. Dodać punkt 5. Wybrana Rada Sołecka spośród 

siebie wybiera Przewodniczącego Rady Sołeckiej. W części 1 uwagi nie uwzględniono 

bowiem zapis byłby sprzeczny z artykułem 36, który stanowi. Organem uchwałodawczym 

w Sołectwie jest zebranie wiejskie, a wykonawczym Sołtys. Działalność Sołtysa wspomaga 

Rada Sołecka. Sołtys oraz członkowie Rady Sołeckiej wybrani są w głosowaniu tajnym. 

Bezpośrednio, spośród nieograniczonej liczby kandydatów, stałych mieszkańców Sołectwa, 

uprawnionych do głosowania. Sołtys korzysta z ochrony prawnej, przysługującej 

funkcjonariuszom publicznym. Zapis wyraźnie rozdziela te 2 podmioty. Sołtysa i obok 

Sołtysa Radę Sołecką. W drugiej części uwagę uwzględniono w treści projektu uchwały. 

Odnośnie punktu 9. Odnośnie uwagi numer 8, to jest paragraf 17, w punkcie 4 po wyrazach. 

Co najmniej dodać wyrazy. Ustaloną liczbę kandydatów do Rady Sołeckiej, zgodnie z 

punktem 2 tego paragrafu. Uwaga uwzględniona w projekcie uchwały. To jest proszę 

państwa na wszystkie punkty zgodziła się Pani mecenas. Komisja na swoim posiedzeniu 

przyjęła te wszystkie uwagi, wprowadziła, ujednoliciła tekst. Dlatego jako Przewodniczący 

Komisji Statutowej do opracowania statute Sołectw wnioskuję do Rady o przyjęcie tych 



statutów. Dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy są pytania? Nie widzę. 

 

3. Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 04.03.2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Monika Wiecheć poinformowała: 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Sekretarzu. Panie i Panowie Sołtysi. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się 4.03. I analizowaliśmy ponownie skargę Pana TC. 

Ale myślę, że później przy swojej uchwale resztę. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję bardzo. 

 

4. Posiedzenie Komisji Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, Handlu i Usług z dnia 

07.03.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Pan 

Mariusz Wojcieszak poinformował: Panie Przewodniczący. Panie Sekretarzu. Wysoka 

Rado. Szanowni zebrani. Tak jak Pan Przewodniczący wspomniał, w dniu 7.03.2024 roku 

miało miejsce zebranie Komisji Samorządu, Ładu Publicznego, Handlu i Usług. Celem 

spotkania było udzielenie informacji przez kompetentne osoby z odpowiednich referatów 

na następujące pytania. W ilu procentach wykorzystane są oczyszczalnie w Łaziskach i 

Orońsku? Na to pytanie udzielił mi informacji Pan Sekretarz Józef Bakuła. I tak. 

Oczyszczalnia Łaziska. Wykorzystana jest w zaledwie 25%. Natomiast w Orońsku w około 

40%. To jest 300 m3 na dobę. Wskaźniki te skaczą wiadomo w okresach przedświątecznych, 

poświątecznych. Gdzie jest większa aktywność oddawania ścieków do kanalizacji. 

Wykorzystanie tychże kanalizacji. Na pewno wzrośnie z rozbudową sieci wodno-

kanalizacyjnej. Natomiast problemem jest też zbyt mała obsada stanowisk. W tej chwili 

jeden człowiek obsługuje czyszczalnię i pełni funkcję konserwatora. W takich sprawach jak 

np. awaria prądu, czy to w Urzędzie Gminy, czy to w szkole, czy w przedszkolu ten 

człowiek jest wzywany, opuszcza czyszczalnię. Ponadto odchodzi on na emeryturę i będzie 

ogłoszony konkurs. 

Pan Józef Bakuła: Nie musi być konkurs, bo to jest stanowisko obsługi. Więc to nie musi 

być przez konkurs robione. Ale będziemy na pewno szukać kandydatów. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Punkt 2, którym zajmuje się Komisja. Ustalenie aktualnych 

stawek za usługi wykonane pojazdami mechanicznymi, w które jest wyposażony Zakład 

Gospodarki Komunalnej. Odpowiedzi tutaj udzielił Pan Tomasz Rojek, zastępca 

kierownika. Za usługę koparko-ładowarką firmy Terex 95,56 zł za godzinę. 97, przepraszam. 



97,56 zł. Opłata za usługi ciągnikiem Belarus lub ciągnikiem Zetor 65,04 zł za godzinę. 

Opłata za usługi ciągnikiem John Deere 65,04 zł za godzinę. Dodam tylko, że korzystanie 

z powyższych usług jest niewielkie przez mieszkańców. Raczej mieszkańcy oglądają się na 

to, żeby różne czynności były robione z budżetu Gminy. no takiej możliwości oczywiście 

nie ma. Punkt 3. Dyskusja nad problemem powstawania nielegalnych wysyp i śmieci, 

głównie w lasach, przy drogach, opuszczonych budynkach. Sugestia Komisji, montaż 

fotopułapek. Ten punkt ponownie zreferował Pan Sekretarz. Odpowiadając, że Gmina 

przymierza się do zakupu nowoczesnych, potężniejszych serwerów, które będą obsługiwać 

zarówno Gminę, jak i przyłączone do nich powstałe, mamy nadzieję, kamery na wlotach. 

Na drogach prowadzących przez lasy, na wlotach i wylotach. To się sprawdziło w innych 

gminach. Jak również możemy takie kamery zamontować dla bezpieczeństwa na 

skrzyżowaniach. To zapewni bezpieczeństwo pod względem kradzieży, do jakich dochodzi 

na terenie naszej Gminy. Mieszkańcy poszkodowani korzystają z monitoringu. Z 

monitoringu innych, że tak powiem, przedsiębiorców. Żeby ustalić dane samochody, w 

jakim kierunku się poruszały. W celu wykrycia sprawcy kradzieży. Na tą chwilę jednak 

Komisja złożyła wniosek, aby doraźnie zakupić kilkadziesiąt tablic z napisem, zakaz 

wywozu śmieci, teren monitorowany. Takie coś też się sprawdziło w innych gminach. Mimo, 

że były, były napisane odręcznie, nie tak fachowo wyprodukowane przez firmę. I punkt 4, 

sprawy różne. Tutaj zajęliśmy się wnioskami. Pierwszy. O wyczyszczenie rowu przy ulicy 

Topolowej. Problem istnieje już od miesięcy. Drugi, wyrównanie ulic. Leśna, Wąska, 

Dworska w Orońsku, jak i w innych miejscowościach. O czym na pewno na bieżąco będą 

składać takie wnioski Wójtowie. Radni. Kolejne zagadnienie, które omawialiśmy, zbiórka 

eternitu. W tej kwestii również wypowiadał się Pan Sekretarz. Tutaj Gmina, która w 

ubiegłym roku utylizowała eternit, w jakim stopniu się wywiązała, w takim się wywiązała. 

Część eternitu nie została zabrana, więc sukcesywnie będzie odbierana w bieżącym roku. 

Przez firmę bodajże albo tą samą, bądź przez firmę, która wygra przetarg. To wszystko, 

dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Mam pytanie do Pana, może bardziej do Pana Rojka. Oczyszczalni 

ścieków w Orońsku. Czy mogą odbierać nieczystości z przydomowych oczyszczalni 

ścieków? 

Pan Józef Bakuła: Nieczystości? 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Z przydomowych. Czy oczyszczać przydomowe 

oczyszczalnie ścieków? 

Pan Sylwester Różycki: Oczyszczalne. Przydomowe oczyszczalnie ścieków. 



Pan Józef Bakuła: No to po to są przydomowe, żeby oczyszczały. 

Pan Mirecki Mariusz: Ale są przecież. Nie, co roku trzeba wywozić. Mimo wszystko. 

Pan Józef Bakuła: Przyznam się, że nie wiem. 

PanSylwester Różycki: Czy Gmina rozpoczęła procedurę właśnie? Bo to prawdopodobnie 

nie mamy tego kodu odpadu, tak? Różni się zgodnie z ustawą. Czy rozpoczęte są właśnie 

jakieś działania, żeby te nasze oczyszczalnie odbierały właśnie te nieczystości przydomowe? 

Pan Józef Bakuła: Nie spotkaliśmy się z takim problemem do tej pory, ale zapisuję temat i 

sprawdzimy. 

Czy jest to możliwe i co jesteśmy w stanie z tym zrobić. 

Pan Sylwester Różycki: No, ale zaraz, no bo tak. Jest ustawa o odbiorze tych odpadów, tak, 

jest wykaz przedsiębiorstw, które mogą na naszym terenie działać. Czy ci przedsiębiorcy, 

którzy odbierają te nieczystości, czyli nie mogą do naszych oczyszczalni przywozić tych 

odpadów? Różni się kodem odpadu. Panie Józefie. Różni się kodem odpadu. 

Pan Józef Bakuła: Osad to jest co innego. My zdaje się nie mamy też prawa. Ale nie będę 

się wymądrzał, mówię, sprawdzę temat. Nie spotkaliśmy się z taką potrzebą, w związku z 

tym nie jestem, że tak powiem gotowy do odpowiedzi na takie pytania. Sprawdzę, czy osady 

z przydomowych oczyszczalni jesteśmy w stanie przyjmować. Czy w ogóle możemy od 

tego trzeba zacząć. I co my jesteśmy w stanie z nimi zrobić ewentualnie. Tak i sobie zapis 

zrobimy. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Czy są pytania do Przewodniczącego? Nie widzę. 

 

5. Wspólne posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych oraz Komisji 

Rewizyjnej z dnia 12.03.2024 r., posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw 

Socjalnych z dnia 18.03.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych Pan Bogdan Zdon 

poinformował: Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Sekretarzu. Szanowni goście. 

W dniu 12.03 odbyło się posiedzenie wspólnej Komisji Finansowej i Budżetowej, Spraw 

Socjalnych oraz Komisji Rewizyjnej. Porządek obrad. Podsumowanie z objazdu terenu 

gminnych przedsięwzięć [niezrozumiałe] wykonanie w 2023 roku. Informacja Wójta w 

sprawie regulacji wniosków ze wspólnych Komisji. Oraz Komisji Rewizyjnej z dnia 

18.08.2023 roku. I 6.11.2023 roku. Które nie zostały zrealizowane na posiedzeniu Komisji 

wspólnej w dniu 23.02.2024 roku. Uzupełnienie na stronie BIP Gminy informacji o rejestrze 

umów dotyczących nazwy i kontrahentach, wartości. Umieszczenie na stronie BIP Gminy 

rejestru umów za 2022 rok. Udostępnić petycję i wnioski informacji publicznej na stronie 



internetowej BIP. Zgodnie z zakładką w wykazie BIP. Informacja Wójta w sprawie 

dofinansowania do studiów pracowników Urzędu Gminy w Orońsku. Oraz dla 

pracowników jednostek organizacyjnych, podległych Urzędowi Gminy. [niezrozumiałe] 

dla kogo były dofinansowania i w jakiej wysokości. Analiza uchwały Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Warszawie. W sprawie uchwały budżetowej Gminy Orońsko na 2024 

rok. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Gminy. Proszę państwa, 

punkt 1 to analizowaliśmy wnioski z Komisji objazdowej. To Pani Małgorzata Burek już 

relacjonowała to. Podczas dyskusji na Komisji padł wniosek Pani Małgorzaty Burek. 

Konkretnie o współpracę z Radnymi przy inwestycjach gminnych już na etapie koncepcji. 

Brak współpracy na obecną chwilę. Komisja złożyła taki wniosek. Jest to wniosek do Wójta 

o bardziej taką bliższą współpracę, jeżeli chodzi o właśnie te inwestycje przedsięwzięcia, 

które są realizowane, żeby Radni do swojego okręgu mogli być zapoznawani na bieżąco z 

zakresem robót, z dokumentacją i tak dalej. I Komisja Finansowa głosowała 5 za tym 

wnioskiem. Komisja Rewizyjna 4 za, 1 osoba nieobecna. Następnie Komisja przeszła do 

analizy reszty umów udostępnionych na stronie Biuletynu Informacji Publicznej w Orońsku. 

I tam te niedociągnięcia, które zgłaszała Komisja zostały usunięte. To znaczy wpisani 

zostali kontrahenci, wartości umów i inne rzeczy, które były niedostępne. Następna była 

sprawa, udostępnienie petycji na stronie. Pan Sekretarz powiedział, że petycje są 

udostępnione na stronie, nie ma ich dużo. Natomiast udostępnienie wniosku o informację 

publiczną. Sekretarz poprosił o wskazanie podstawy prawnej. Zaznaczył, że obecnie w 

okresie postępowania ze względu na udzieloną odpowiedź w ramach udzielania informacji 

publicznej. Sprawa dotyczy biogazowni. Komisja otrzymała odpowiedź w sprawie 

dofinansowania do studiów pracowników Urzędu Gminy w Orońsku. Co referowała już 

Pani Małgorzata Burek. Następnie Przewodniczący Komisji odczytał treść Wójta Gminy 

kierowanego do Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej uchwały budżetowej Gminy 

Orońsko na 2024 rok. Oraz uchwały składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pani Skarbnik poinformowała Komisję, że brakuje jeszcze jednej uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Proszę państwa, ta uchwała pojawiła się. Już ją piątek otrzymałem. I 

dlatego na podstawie tej uchwały zwołaliśmy dzisiaj przed sesją krótkie posiedzenie 

Komisji. Dotyczyło to zadania. Budowy, adaptacji lub budowy przedszkola w Orońsku. 

Następnie Pani Skarbnik omówiła projekty uchwały budżetowej, którą będzie 

przedstawiała na tej sesji. Komisja przyjęła wniosek Pana Sylwestra Różyckiego o 

rozeznanie cenowe na zakup gotowego garażu wraz z dokumentacją. Chodzi tu o garaż pod 

autobus. Aby nie robić dodatkowej dokumentacji. A po prostu, żeby kupić już z 



dokumentacją, która pozwoli na zaadaptowanie takiego garażu. I wszelkie pozwolenia na 

jego posadowienie. Komisja Finansowa była 5 za. Komisja Rewizyjna 4 za. I 1 osoba 

nieobecna. Następnie Komisja przystąpiła do głosowania za przyjęciem uchwały 

budżetowej wraz ze zmianami. Za przyjęciem projektu uchwały zmian w budżecie 

głosowało 5. Komisja Rewizyjna 3, 2 nieobecnych. Proszę państwa, była poruszana też 

sprawa projektu uchwały w sprawie niewyodrębnienia środków w budżecie na fundusz 

sołecki. Na fundusz sołecki. Dobrze. To dalej będę referował. Ja zgłosiłem problem 

dotyczący złożonych wniosków przez Sołectwa w sprawie umorzenia podatku o 50% za 

2024 rok. Za wszystkie kwartały. Pani Diana wczoraj powiedziała, że takie umorzenie 

będzie miało swoje konsekwencje w wysokości 180 000 plus zmniejszenie subwencji 

ogólnej. Dyskutowaliśmy nad wyodrębnieniem Funduszu Sołeckiego. A więc Komisja była 

za utrzymaniem funduszu sołeckiego, żeby tam przy głosowaniu się nie pomylić. Komisja 

Finansowa była za. Komisja Rewizyjna 3 za, 2 osoby były nieobecne. Następnie 

odczytałem treść pisma Ochotniczej Straży Pożarnej w Orońsku. O przekazanie na 

własność samochodu marki Ford. Jakimś cudem ten Ford nie jest przekazany do straży w 

Orońsku. Samochód strażacki. De facto strażacy użytkują, ale nie jest na ich stanie. W ten 

sposób to wygląda. 

Pan Józef Bakuła: Mają oddane w użytkowanie decyzję Wójta Bredłowskiego, jeśli dobrze 

pamiętam. 

Pan Bogdan Zdon: To było oddane w użytkowanie, a nie był przekazany. No i Komisja 

wyraziła zgodę, obie Komisje wyraziły zgodę, jednogłośnie głosowały za tym, za tą 

propozycją. Następnie analizowaliśmy też projekt uchwały w sprawie pozbawienia 

kategorii dróg. Okazuje się, że drogi po prostu jedna jest pod wiaduktem, druga prowadzi 

donikąd. Prawdopodobnie w terenie leśnym, a więc to powinno zarządzać tą drogą 

Nadleśnictwo. Został jeszcze zgłoszony projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Młodzieżowego Rady Gminy w Orońsku. Ja złożyłem przeciw tej uchwale w takim 

kształcie. Stwierdziłem, że ona [niezrozumiałe] mieszkańców, ponieważ w projekcie było, 

że Rada składa się z 9 członków. A my mamy 19 Sołectw. Więc uważałem, że z każdego 

Sołectwa powinna być 1 osoba do Rady. Oczywiście jak się wieś nie zgłosi żadnego członka 

do Rady, no to, no to nie będzie. Ale żeby nie dyskryminować Sołectw złożyłem taką 

propozycję. I Pan Przewodniczący zmienił zapis w tym w tym punkcie. I dodał, że będzie 

składała się Rada Młodzieżowa Rada Gminy, składała się z 19 członków. Liczniejsza 

dlatego, że chodzi o to, żeby każde Sołectwo było reprezentowane. 

Pan Sylwester Różycki: Przy projekcji uchwały. 



Pan Bogdan Zdon: Jest statut przygotowany do tej uchwały, także. Był w materiałach na 

sesję. I tak za przyjęciem tego projektu, tego projektu uchwały w sprawie Młodzieżowej 

Rady Gminy, Komisja Finansowa 4 za, 1 osoba nieobecna. Komisja Rewizyjna 3 osoby za. 

I na tym zakończyło się posiedzenie Komisji. Natomiast dzisiaj odbyła się Komisja, 

ponieważ przyszła ta uchwała, która wskazała, w jaki sposób poprawić budżet. Zresztą do 

uchwały wieloletniej prognozy finansowej. Proszę państwa, na dzisiejszym posiedzeniu 

zostały złożone 4 wnioski do projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej. Oraz do 

projektu uchwały budżetowej. Pierwszy wniosek o zmianę nazwy zadania na. Budowa 

jednokondygnacyjnego, nowego budynku przedszkola wraz ze żłobkiem przy ulicy 

Szydłowieckiej 3. Oraz rozbiórkę istniejącego budynku SKR. To dotyczy projektu, projektu 

w WPF. Głosowanie 5 członków Komisji było za. Drugi punkt o zmianę nazwy zadania. To 

dotyczy budżetu. Budowa jednokondygnacyjnego, nowego budynku przedszkola wraz ze 

żłobkiem przy ulicy z Spółdzielczej 3. Oraz rozbiórkę istniejącego budynku SKRu. W 

uzasadnieniu oraz załącznik numer 2 i 3 do projektu uchwały. Zmiany w budżecie. 

Głosowało 5 osób, 5 osób było za. Punkt 3. O usunięcie zadania dotyczącego garażu na 

autobus szkolny, projekt dokumentacji. Projekt uchwały. Zmiana w budżecie. Proszę 

państwa, tam wcześniej czytałem państwu wniosek Pana Różyckiego, który zakładał zakup 

gotowego garażu. Razem z dokumentacją techniczną, która będzie powodowała, że uzyska 

Gmina wszelkie pozwolenia. I z racji tego, że takie gotowe są dużo, dużo tańsze. I 

głosowało 5 osób za, za usunięciem tego zadania z budżetu. Punkt 4. O przeniesieniu 

środków finansowych z wycofanego zadania pod tytułem. Garaż na autobus szkolny projekt 

w wysokości 9 500 000 złotych. Do działu szkoły podstawowej w ramach paragrafu 

wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Głosowanie. 5 osób głosowało za. To była dzisiejsza 

Komisja. Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Czy ktoś ma pytania? Nie widzę. Była to ostatnia 

Komisja w okresie między sesjami. 

 

PRZERWA W OBRADACH 

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wprowadzenia zmian w Regulaminie określającym wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 

pracy oraz niektórych innych składników wynagradzania, a także wysokości 

szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 



nagród, stanowiącym załącznik nr 1 do Uchwały Nr XXX/156/09 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 27 marca 2009 roku; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza 

Gminy Pana Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Była swego czasu Komisja 

Oświaty, na którą byli zaproszeni dyrektorzy szkół i dyrektorka przedszkola. Na tej Komisji 

nie było na ten temat mowy. Myślę, że najlepszym miejscem była właśnie Komisja. Bo 

Panie dyrektorki mogłyby odpowiedzieć na wiele ewentualnie nurtujących pytań. Jednak 

jeśli mówimy, dziś nie ma Pani dyrektor, więc ja to muszę zrobić. Jeśli mówimy o zmianach 

w regulaminie wysokości dodatków, to historia chronologicznie wyglądała tak. 

Panie dyrektorki, jedynym wspólnym pismem zwrócili się do Wójta o podwyższenie tych 

dodatków. Wiadomo, że wszystko ulega dewaluacji, te dodatki także. Wójt w odpowiedzi, 

no nie pisemnej, ale po rozmowie, poprosił, żeby skoro już występują z propozycją, żeby 

od razu zaproponowały wysokość tych dodatków. I Panie dyrektorki rzeczywiście 

przedstawiły takie dodatki. Myśmy najogólniej rzecz biorąc, po jakichś tam rozmowach, 

dyskusjach, zastanawianiu się, podzielili te kwoty na pół. I propozycja w dzisiejszym 

projekcie uchwały jest taka. Dyrektor szkoły liczącej do 8 oddziałów, 1 000 do 1 500 zł 

miesięcznie. Miałem gdzieś, ile było do tej pory, bodajże 600 do 800. Nie wiem, gdzie mi 

się to podziało. Powinienem gdzieś dokumenty. Już mam. Dobrze. 8 oddziałów. Było 560 

do 1 400. Panie zaproponowały 2 do 3 000. Myśmy zaproponowali 1 000 do 1 500. 

Tak jak mówię, na pół. 1 000 do 1 500. Dyrektor szkoły liczącej 9 do 16 oddziałów. 

Było 620 do 1 500 złotych miesięcznie. Panie zaproponowały od 3 do 4, a my 

zaproponowaliśmy od 1 500 do 2 000 zł. Proponujemy w tym projekcie uchwały. Dyrektor 

szkoły liczącej 17 oddziałów i więcej. Było 650 do 1 600 złotych, a Panie zaproponowały 

4 do 5 000. My to proponujemy od 2 do 2 500 złotych. Wicedyrektor szkoły było. 

Wicedyrektor szkoły było 320 do 980 zł. Panie zaproponowały 1 000 zł do 2 000 zł. 

My zrobiliśmy od 500 zł do 1 000 zł. Dyrektor przedszkola było 560 zł do 1 300 zł. 

Panie zaproponowały 2 000 zł do 3 000 zł. My zrobiliśmy od 1 000 zł do 1 500 zł 

miesięcznie. Taka jest nasza propozycja. Tylko te dodatki funkcyjne proponujemy w tej 

chwili zmienić. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania? 

Pani Maria Deja: Komisja Oświaty była za tym. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Bo analizowaliśmy. 



Pan Józef Bakuła: Czyli za naszą propozycje? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, tak. Wysoka Rado, proszę o przygotowanie się do. 

Pani Monika Wiecheć: Ja mam pytanko, co z innymi pracownicami? 

Na przykład jak gotują na przedszkolach, kiedyś miały te Panie na kuchni pomoc, dodatki 

takie. A teraz nie mają. Nie mają. Od iluś tam miesięcy mają nie płacone. 

Pan Józef Bakuła: Wiem, że jakiś czas nie były płacone. 

Pani Diana Czubak: Mają Panie płacone. Mają przyznane dodatki specjalne. 

To było konsultowane z Panią dyrektor. A kwestie, że tak powiem wyrównań to jest kwestia 

dyrektora. Kwestia posiadania środków finansowych przede wszystkim. Więc jeśli dyrektor 

zaoszczędzi na innych pracownikach, to im będzie w stanie dać wyrównanie, tak? Tam jest 

od września chyba. 

Pan Józef Bakuła:- Ale to już wyrównane zostało. 

Pani Diana Czubak:- Tak, ale ja wrócę teraz do samego początku. 

Bo to zaczęłam, tak krążą różne opowieści, więc będzie całę sedno, tak. 

Generalnie jeśli wyszły nam 2 podwyżki w ciągu roku, jeśli chodzi tutaj o pracowników 

obsługi szkół i administracji, to tylko o tych mówimy. To jest, pierwsza była podwyżka w 

styczniu. I potem druga podwyżka, która, wyrównanie do najniższej. 

Potem była podwyżka do najniższej, jeśli chodzi o lipiec. I jeszcze drugie było wyrównanie, 

jeśli chodzi o podniesienie tego całego wynagrodzenia. Do tej całej takiej stawki ustawowej, 

tak powiem, z kategorii zaszergowania. Więc my mówimy o podwyżkach około, 

powiedzmy, zakładanych było powiedzmy 10%, a poszły podwyżki o 21% i więcej. 

Więc suma, że tak powiem, tak, no, chodzi o pieniądze, tak. Budżet powiedzmy nie jest 

rozciągany, ale trzeba się zmieścić w tych ramach, które są pieniądze zabezpieczone w 

budżecie. Jeśli pracownik dostaje rzędu 1 200 złotych podwyżki w skali roku, 

no to ja powiem państwu tak. No jeszcze złapanie jeszcze tych, znaczy zaplanowanie 

jeszcze środków na dodatki specjalne, no to jest, no siłą już niemożliwą, tak powiem. 

Jeśli było planowane 600 złotych, no to robimy 1 200. No to wiecie państwo sami. To są 

rzędy naprawdę dużych pieniędzy w skali całego budżetu. 

Pan Sylwester Różycki: Nie widzę pytań. Ale te dodatki to tylko i wyłącznie są od do i na 

ile budżet pozwala, tak, to wtedy można je wypłacać, tak? 

Pan Sylwester Różycki:Tak. Dlatego są te widełki. 

Pan Bogdan Zdon: A na jakim poziomie są zagwarantowane na dzień dzisiejszy środki na 

dodatki? 

Pani Diana Czubak:- No na to pytanie Panu nie odpowiem. Ale to jest każdy dyrektor ustala 



dla swojej placówki. 

Pan Bogdan Zdon:- 600 to co, zaplanowaliście, że o 300 podwyżka będzie? 

Pan Józef Bakuła- Jeżeli Rada przegłosuje tę uchwałę, 

no to musimy dostosować do uchwały. 

Pani Diana Czubak:- Ja powiem państwu, jeśli chodzi o rok budżetowy, podwyżki, które 

dostali już pracownicy, tutaj wyłącznie obsługi, że nie mówię o pracownikach Urzędu. 

Ale oni startują, że tak powiem, z każdym rokiem, co styczeń. I my, to jest w skali roku, 

to jest 1 200 złotych podwyżki na wynagrodzenie pracownika. Obsługi, woźnej, sprzątaczki 

w szkole, tak. Na tą chwilę budżet 2024 zakładał podwyżkę 10%. I całe już te 10% zostało 

rozdysponowane na tę chwilę. Bo pracownicy poszli z podwyżką. I ta podwyżka już 

zakładała. 

Pan Bogdan Zdon.: Skonsumowana. 

Pani Diana Czubak: Tak, skonsumowana, dokładnie. Część dyrektorzy także 

przekalkulowali podwyżki, że tak powiem, poszły pieniądze podwyżkowe na rzecz 

podwyżek. Żeby każdy dostał to, gdzie tam miał wygospodarowane, tak już przeliczone. 

I mówię, i teraz każde jedno odstępstwo, powiedzmy. Nie wiem, wyskoczy, tak jak zdarza 

się już, tak powiem, już, dołożenie jakiegokolwiek stażu z gospodarstwa wyjdzie nam 

nagroda jubileuszowa, czy odprawa i jesteśmy na minusie. 

Pan Sylwester Różycki:To są rzędu w granicach 40-30, tak? 

Pani Diana Czubak: A mówię, na tą chwilę jest po prostu, podwyżki są tak przekalkulowane 

razem z dodatkami specjalnymi, nie ma zapasu, w granicy błedu, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Uzasadnienie. Proszę o ciszę. 

Pan Sylwester Różycki: A o skutkach finansowych? 

Skutki finansowe. Skutki finansowe. 

Pani Diana Czubak: Nie przeliczałam tego, ale największy dodatek funkcyjny był 1 500 zł. 

Teraz widzę, że będzie maksymalnie 2 000. Mamy 500 w skali roku na jednego roku, 

razy 12. I 1 060 był najniższy. A w tej chwili będzie w przedziale 1 500. 

Czyli mamy 440 razy 4. 500 razy 12. To jest 27 120. To już należy dołożyć do tej luki w 

oświacie, która tam jest 270 000 plus to. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania są? Pani Przewodnicząca. Proszę o ciszę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o potwierdzenie kworum, po czym stwierdził, że w 

obradach uczestniczy 15 Radnych. 

 



Głosowano w sprawie: wprowadzenia zmian w Regulaminie określającym wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagradzania, a także 

wysokości szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

nagród, stanowiącym załącznik nr 1 do Uchwały Nr XXX/156/09 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 27 marca 2009 roku; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Maria Deja, Maria Gajewska, 

Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/397/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie 

określającym wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagradzania, a także wysokości szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania 

dodatku mieszkaniowego oraz nagród, stanowiącym załącznik nr 1 do Uchwały Nr 

XXX/156/09 Rady Gminy w Orońsku z dnia 27 marca 2009 roku została przyjęta 

większością głosów. 

 

b) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, pobieranych 

przez szkoły wyższe oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli, na które 

dofinansowanie w 2024 r. będzie przyznawane nauczycielom szkół i przedszkola 

prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza 

Gminy Pana Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Tutaj nic się nie zmienia, poza tym, że co roku trzeba taki dokument 

opracować. I zmienić rocznik. A ponieważ robi to na co dzień Pani Marta Gruszczyńka. To 

bardzo proszę. Nie wiem, czy ma Pani coś do dodania, czy ewentualnie na pytania 

odpowiemy? 



Pani Marta Gruszczyńska: Znaczy, jeżeli chodzi o sam projekt uchwały, to na organie 

prowadzącym szkoły ciąży taki obowiązek corocznego wyodrębnienia tych środków na to 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. Od 2019 roku u nas się to nie 

zmieniło. Ta  wysokość tych środków jest na poziomie 0,8% planowanych rocznych 

środków finansowych. Oczywiście jest to planowane na podstawie wniosków, które 

składają Panie dyrektorki. No i tak jak już powiedział Pan Sekretarz, jeżeli chodzi o sam, 

merytorycznie sam projekt uchwały, nie zmienił się on nic, niczym oprócz, oprócz roku, na 

który będzie obowiązywał. I no i chyba tyle. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania? Proszę. 

Pani Maria Deja: Jak dużo nauczycieli dokształcało się 

w ubiegłym roku i jak to wyglądało w finansach? 

Pani Marta Gruszczyńska: Takie dosyć zbyt szczegółowe pytanie. 

Pani Maria Deja:- Ale czy to bardzo korzystają z tego? 

Pani Marta Gruszczyńska:- Znaczy, na pewno korzystają, to widać nawet po tym, 

jaki jest ten plan. Aczkolwiek, jeżeli chodzi o odpowiedzenie na tak szczegółowe pytanie, 

musiałabym zerknąć po prostu do dokumentów, bo nie wiem. 

Pan Józef Bakuła: Zaraz Pani Skarbnik poszuka, ale ja osobiście uważam, że procedura 

awansu zawodowego nauczycieli wymaga ich stałego doskonalenia. Więc jeżeli nie będą 

się uczyć, nie zdobędą następnego poziomu awansu zawodowego. Natomiast o kwotach, to 

Pani Skarbnik. 

Pani Maria Deja: Chodziło mi o to właśnie zainteresowanie. 

Pan Józef Bakuła: Zainteresowanie jest z tego powodu, że oni muszą to zrobić. 

Pan Zbogdan Zdon: Można w tej materii? 

Pan Sylwester Różycki: Panie Sołtysie, ale tylko nie dyskusja. Bardzo proszę. 

Pan Zbogdan Zdon: Czy to się tyczy wszystkich nauczycieli podejmujących kształcenie? 

Czy tylko tych, których wynika z programu szkoły, że taki fachowiec jest dyrektorowi 

potrzebny? 

Bo wcześniej było, że dofinansowania nie mógł dostać, tylko nauczyciel uczący się, jeżeli 

dyrektor potrzebował, drugiego chemika a nie miał na studia podyplomowe. 

Pan Józef Bakuła: Ale my tutaj nie mówimy o dodatkowych studiach, kierunkach, tylko 

mówimy o szkoleniach bieżących. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Skarbnik? Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

Pani Diana Czubak: Na studia podyplomowe łącznie wydaliśmy 10 011 zł. 

A całe szkolenia i wszystkie inne szkolenia, kursy 20 709 zł. 



Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania? Proszę, Pani Ewelina. 

Pani Ewelina Suligowska: Jak się odnosi to do ubiegłego roku lub wcześniej jeszcze? 

Pan Sylwester Różycki: W tych granicach to było zawsze 9,8. 

[nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Rózycki: Proszę o ciszę. 

Pani Ewelina Suligowska: Chodzi mi o to, ile osób skorzystało np w 2022roku czy jest to 

dodatnie względem 2023roku. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 

Pani Diana Czubak: Narazie sama kwota podlega rozliczeniu 0,8 razy plan przeznaczony 

na wynagrodzenia nauczycieli. W 22 roku jest to kwota 27 000. Łącznie. Z tym, że na studia 

tylko jest 2 200 złotych, a na kursy szkolenia 25 000. 

Pan Sylwester Różycki: Pan Adam? 

Pan Adam Stańczyk: Chciałem wyrazić krótkie moje zdanie. 30 000 na wszystkich 

nauczycieli 

w Gminie, jeżeli Gmina dofinansowała 8 000 na naukę, doszkolenie 2 pracowników. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są jeszcze jakieś pytania państwo Radni do projektu uchwały? 

Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli, 

pobieranych przez szkoły wyższe oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli, na które 

dofinansowanie w 2024 r. będzie przyznawane nauczycielom szkół i przedszkola 

prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/398/2023 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2023 r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe oraz specjalności i form 



kształcenia nauczycieli, na które dofinansowanie w 2024 r. będzie przyznawane 

nauczycielom szkół i przedszkola prowadzonych przez Gminę Orońsko została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

c) pozbawienia kategorii dróg gminnych na terenie gminy Orońsko poprzez wyłączenie 

ich z użytkowania; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza 

Gminy Pana Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Tu chodzi o 2 odcinki drogi. Drogi, którą jeśli jedziemy starą 7 w 

kierunku Radomia, to w Krogulczy w prawo. I ona dochodzi do nowej 7. 

Na potrzeby nowej drogi ekspresowej na całej szerokości tego pasa została ta droga gminna 

zabrana. I w tej chwili jest własnością GDDAiK. Czyli Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad. Jednocześnie nie może być naszą własnością. I drugie za tą 7 nową 

jest droga leśna, nie prowadzi donikąd, nie jest w żaden sposób utwardzona i z tego powodu 

jest ten wniosek. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pan Karol Białas: Ta druga droga to jest inny odcinek? Czy to jest ten sam odcinek? 

      Pan Sylwester Różycki:- W projekcie uchwały. 

Pan Józef Bakuła: Część jest dla GDDKiA pod nową ekspresówkę. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Karolu, proszę. O, tu. To jest dalsza część, tak? 

To jest prawdopodobnie to boisko w siatkę chyba, co kiedyś było. Tu ma Pan wiadukt. 

Pan Sylwester Różycki: Tu przechodzi droga pod 7. Tu, skecamy w lewo, leśniczówka, była 

siatką boiska, a tą drogę poprostu została zabrana. Bo droga jest teraz tu, tak? Już wie Pan, 

która to? 2 kawałki. 

Pan Karol Białas: Nie jest to cała przez las droga, tylko kawałek? 

Pan Józef Bakuła: Kawałek, bo ona donikąd nie prowadzi. To ta droga przez las. 

Pan Sylwester Różycki: Przez las, do granicy, do granicy naszej Gminy, tak? Do naszej 

Gminy. 

Pan Karol Białas: Przez las to ta droga prowadzi jeszcze do naszych pól, to nie jest tak że 

to jest droga do nikąd. Bo z drugiej storny lasu mamy jeszcze pola. 

Pan Józef Bakuła: Ja słyszałem, że ona nie ma połączenia. 

Pan Sylwester Różycki: To jest ta droga przez las, przez środkowy las. Do Kowali jedziemy. 

Pan Mariusz Mirecki: Następna sprawa. Na kogo ona przejdzie. Jeśli ją wyłączymy do 



gminy. Na kogo ona przejdzie. 

Pan Józef Bakuła: W lesie droga jest leśników. 

[nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o zgłaszanie chęci zabrania głosu. Pan Karol, proszę. 

Nie ma Pani geoportalu? To internetowy geoportal? 

[nakładające się głosy] 

Pan Mariusz Mirecki: Sprawdzić. Wtedy to jest prosty temat. 

A dalej przełożyć to na spokojnie.Teraz szukać my też nie będziemy. 

Pan Sylwester Różycki: Sucha, ale jest Mokra. 

Pan Mariusz Mirecki: Wsiadamy w samochody i zobaczymy. 

Pan Józef Bakuła: Sprawdzamy. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Dobra. W lewo, niech Pani pojedzie jeszcze. O, dobra. 

Już? Odnajduje się Pan? Leśniczówka stara. Boisko w siatkę? Krogulcza. Przejazd pod 

wiaduktem. 

Pani Ewelina Suligowska: Gdzie te pola są? Pod lasem? 

Pani Barbara Szałas: Przejeżdża się i tam majątki są. 

[nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Wracając do uchwały. Co Pan proponuje, Panie Radny? 

Nie, czyli głosujemy. Czyli przeciw? Głosujemy uchwałę. Proponuje Pan, żeby zagłosować 

przeciw, tak? 

Pan Karol Białas: Oczywiście, wtedy mi lasy państwowe postawią szlaban i nikt nie 

przejedzie. 

Pan Józef Bakuła: Ale i tak mogą postawić szlaban. 

Pani Barbara Szałas: Ale tam są jeszcze lasy chłopskie. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Szanowni państwo. Proszę o powrót do systemu. 

Panie Karolu, jeszcze raz, proszę bardzo. Panie Karolu. Radny z danego obwodu składa 

wniosek, 

aby odrzucić ten projekt uchwały, tak? 

 

Głosowano w sprawie: pozbawienia kategorii dróg gminnych na terenie gminy Orońsko 

poprzez wyłączenie ich z użytkowania; 

Wyniki głosowania: ZA: 0, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: PRZECIW (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria 



Deja, Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/399/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych na 

terenie gminy Orońsko poprzez wyłączenie ich z użytkowania nie została przyjęta. 

 

d) uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2024 r.”; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza 

Gminy Pana Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Proszę państwa. Co roku uchwalamy taki program. I w tym roku także. 

Z tym, że przyznam się, szczerze, że ja go nie miałem w ręce. Ale rozumiem, że projekt 

uchwały trafił do Rady, więc proszę o uchwalenie. Nie wiem, czy będę potrafił 

odpowiedzieć na pytania. Ale wiem, że jest to obowiązujące dla Gminy, żeby w każdym 

roku taki program uchwalić. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, pytania? Proszę. Pani Maria. 

Pani Maria Deja: Kto zajmuje się poszukiwaniem właścicieli dla bezdomnych zwierząt? 

Pan Józef Bakuła: U nas te zagadnienia prowadzi Pani Asia Stanik. Natomiast jeśli chodzi 

o łapanie, odławianie psów, to wynajmujemy firmę, zwierzęta generalną. 

Pani Maria Deja: Nie wie Pan, czy udało się pozyskać właśnie tych właścicieli, Pani Asi 

Stanik? 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, nie słyszałem, chyba nie. Myślę, że bym słyszał, jakby się 

pojawił jakiś chętny na przygarnięcie obcego zwierzaka. 

Pan Sylwester Różycki: Moje pytanie do Pana Sekretarza. Jestem na stronie Gminy. 

Proszę o ciszę. Już rok temu zwracałem na to uwagę, że nadal nie ma zamieszczonych zdjęć 

odłowionych psów. Dlaczego? 

Pan Józef Bakuła: Myśmy niedawno rozstrzygnęli przetarg na nowy rok, więc możemy tę 

nowo wyłanianą firmę do tego zobowiązać. natomiast do tej pory nie wiem, czy już coś 

zdziałali. 

Pan Sylwester Różycki: To samo mówił Pan rok temu. 

Pan Józef Bakuła: Nie, nie, na pewno nie. 



Pan Sylwester Różycki: Tak, tak Pan mówił. 

Pani Maria Deja: Poszukiwanie właścicieli też wiąże się z tym, że te zdjęcie trzeba gdzieś 

zamieszczać? 

Pan Józef Bakuła: Ułatwia to. Przyjmuję, że. 

Pan Sylwester Różycki: Była zakładka na stronie internetowej, zakładki nie ma. Jest tylko 

odsyłanie do Centrum Psa w Orońsku. Ale zdjęcia są. Nie ma. Jest tylko odsyłanie do strony 

facebookowej wolontariuszy, a tak to nic tu nie ma żadnych informacji. Od 2020 roku, 4.08, 

żadnych informacji tu nie ma. A jest rok 2024, marzec. I co roku to samo jest. Proszę. 

Pani Maria Deja: Bo tu są cele programu. 

I z tych punktów wynika, że tu jest wiele tych punktów jest nierealizowanych. 

Zapewnienie opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Miejsce. To jest jak najbardziej. 

Odławianie bezdomnych zwierząt. Może nie 100%, ale jest. 

I później. Opieka nad kotami wolnożyjącymi. Jaka ta opieka jest? 

Taki punkt, taki cel mamy. 

Pan Józef Bakuła: No okej, tylko najpierw nie powinni, 

jeżeli ktoś to zgłosi. Że są gdzieś tam takie koty. 

Pani Maria Deja: Poszukiwanie właścicieli, to jest słabo. 

Usypianie ślepych miotów. No właśnie chodzi o te działania, że takie ważne cele są, ale 

skupiamy się głównie na odławianiu i odsyłaniu do schroniska. Wskazanie gospodarstwa 

rolnego w celu zapewnienia miejsca. No tego też, to też się nie dzieje. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Skarbnik, możemy poznać koszty utrzymania w 2023 roku. 

Pani Diana Czubak: Bym powiedziała, że w granicach około 150 000. Taki był 

zabezpieczony plan. 

Pan Józef Bakuła: To właśnie to odławianie pochłania te pieniądze. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. Pani Skarbnik. 

Pani Renata Czubak: Jeżeli ktoś ma kilka sztuk i zgłosi do Gminy. 

Pan Sylwester Różycki: To w wolnych wnioskach i zapytaniach. 

Pani Diana Czubak: Łącznie karmą, że tak powiem, wszystkimi odłowieniami. Operacja 

bezdomnego psa. Wszystkie koszty związane, że tak powiem, ze zwierzętami, to jest około 

141 000. 

Pan Sylwester Różycki: Plus jeszcze dofinansowanie na sterylizację Urzędu 

Marszałkowskiego, 

tak? Na sterylizację. Dobrze. Proszę bardzo, czy są pytania do projektu? 

Pani Małgorzata Burek: Ja jeszcze mam pytanie. 



Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pani Małgorzata Burek: Paragraf 3. Realizatorzy programu. Realizatorem programu jest 

Wójt Gminy Orońsko przy współpracy z organizacjami społecznymi. 

Czy mamy takie organizacje? 

Pan Sylwester Różycki: Słuszne pytanie. Proszę. 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, czy w tej chwili są, chyba nie. 

Pan Sylwester Różycki: A czy możemy poznać kwotę, jak funkcjonował punkt? To był 2020 

rok, czyli 2021 rok sprawozdanie, tak? Za 20 rok. 

Pani Maria Deja: W sumie to działania skupiają się tylko na jednym punkcie. Bo tutaj jest 

współpraca z organizacjami z przedszkolami, szkołami, z różnymi kołami łowieckimi, 

współpraca. I ta współpraca istnieje?No właśnie tak mi się zdaje, że to tylko jedno 

kierunkowo jest. Odłowić, odesłać. 

Pan Józef Bakuła: Współpraca może być wtedy, jak będzie ośrodek dla powiedzmy zwierząt. 

Współpraca ze szkołami może polegać na tym, że uczniowie wyprowadzają na przykład na 

spacer. 

Pani Maria Deja: Ale to jest w programie jakimś, dlatego ktoś pisząc o tym w programie, 

musi to jakoś realizować. 

Pan Józef Bakuła: Program jest docelowy. Natomiast co się udaje zrobić, to jest inna sprawa. 

Pan Sylwester Różycki: Mamy szansę? 

Pani Diana Czubak: Tak, zawsze. 

Pan Sylwester Różycki: W sprawozdaniu? W 21, tak? Sprawozdanie. Budżet. 

Sprawozdania. 20, Budżet 21. 

Pani Maria Deja: A gdzie jest miejscowość Rytlów? Gdzie to jest? Bo nazwisko Pana tego 

to jest z Krakowa. 

Pani Marta Gruszczyńska: Województwo świętokrzyskie. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Diano? 

Pani Diana Czubak: Same koszty tylko z usługi weterynaryjnej, bo tak mam opisane w 

programie księgowym to jest 1 935 złotych. Dojdzie do tego jeszcze karma, tak? To jest 22 

rok. 

Pani Maria Deja: Za 21? 

Pan Sylwester Różycki: 20. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pani Małgorzata Burek: Ten punkt koło oczyszczalni ścieków to faktycznie były koszty 

zerowe, a nie 31 000. 



Pani Maria Deja: Wystarczyło tylko pomóc. Są różne działania, o to chodzi. To zlecić komuś, 

zapłacić 50 000. 

Pani Małgorzata Burek: Były możliwości, że przyjeżdżały dzieci, wyprowadzały te psy. 

Pan Sylwester Różycki: Drodzy państwo, proszę o powrót do systemu. Czy są jeszcze jakieś 

pytania? Nie widzę. 

Pani Maria Deja: Program, który jest fajny, czyli program można zatwierdzić ale pieniędzy 

nigdy nie było. 

Pan Sylwester Różycki: Wszystko zależy od realizacji programu. 

Pani Diana Czubak: Mamy zabezpieczone 100 000 zł. 

Pan Sylwester Różycki: Ile już wydaliśmy? W marcu? 

Pani Diana Czubak: W 20 roku ten projekt, już od początku roku, początek 20 roku jest 

stara uchwała obowiązująca, jest 17 000 jest odebranie bezpańskich psów. To jest 

10.02.2020. 

A potem już te koszty spadają. Bo tam jest jeden pies odebrany, więc [niezrozumiałe] 1 500 

złotych. I potem jest kolejny 1 000. I potem już nie ma kosztów odbiorów. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2024 r.”; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon PRZECIW (1) Sylwester Różycki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/400/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie chwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2024 

r.” została przyjęta bezwzględną większością głosów. 

 

e) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w 

budżecie gminy na 2025 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnik Gminy 



Panią Dianę Czubak. 

Pani Diana Czubak: Uchwała w ramach ustawienia projektu uchwały jest konsekwencją 

tego, założeń przyjętych w wieloletniej prognozie finansowym. Od 25 roku w WPF-e jest 

przyjęto że funduszu sołeckiego takiego nie będziemy realizować zadań. I jest to kwestia w 

budżecie około 500 000 w skali roku, każdego jednego. Dlatego taka uchwała. I to jest 

konsekwencja podjętego WPF-u. Więc podjęcie tej uchwały będzie przekładało się na WPF, 

to co na tą chwilę mamy. Nie podjęcie, no to trzeba mieć, że pamięć z tyłu głowy, że rok 

2025 będzie całkiem inaczej wyglądał, jeśli będziemy realizować funduszu sołecki i tak. W 

każdym razie, generalnie wypełniając zapisy ustawy, należy określić się do końca marca, 

jeśli chodzi o realizację funduszu sołeckiego, jeśli chodzi o rok następny. Podjęcie uchwały 

nie będzie funduszu sołeckiego. Nie podjęcie uchwały będzie Fundusz Sołecki. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. Pan Mariusz. [nakładające się głosy] Proszę o ciszę. 

Państwo Radni, bardzo proszę, państwo Radni. 

Pani Barbara Prokop: Może najpierw byśmy porozliczali te fundusze sołeckie, które były. 

Bo ja od 4 lat, no niby wiem, ten fundusz sołecki miałam, nie wiem, to szło na plac zabaw 

i wszyscy mamy obrazek po prostu w postaci naszego placu zabaw. 4 lata pieniądze poszły, 

nie wiem na co i się rozeszło. Fundusz sołecki to rozliczajmy go tak, jak to się mówi, jak to 

powinniśmy robić. Z nami, żeby nikt nie konsultował wydatków funduszu sołeckiego. No 

to jest troszeczkę. Po to są Sołtysi, po to jest Rada Sołecka. Są Radni, żeby po prostu ten 

fundusz sołecki na przykład za 2023 rok, na pierwszej sesji rozliczyć. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Sołtys, bardzo dziękuję. Mamy tutaj przedstawicieli Radnych, 

bardzo proszę o zabieranie głosu przez Radnych. Czy chciałby Pan kontynuować 

wypowiedź Pani Sołtys? 

Pan Mariusz Mirecki: Moje zdanie jest takie, że tak naprawdę ten fundusz sołecki 

rzeczywiście powinien nie być wyodrębniany. Tylko trzeba by było tak, na początku 

kadencji usiąść, z Radnymi, z Sołtysami ustalić. W tym roku robimy to, to, to. U ciebie za 

rok było to, to, to. 

[nakładające się głosy] 

Pan Mariusz Mirecki: Cóż z tego, że miałem fundusz sołecki. 

Przyjechał kierownik inwestycji, mówi tak, kupcie sobie blachę na ten budynek, 

nakryjemy go pięknie, ładnie. Za chwilę przyjeżdża Wójt, mówi, że nie, nie wolno tego 

zrobić. Blacha do tej pory leży kupiona. Co z tą blachą? Zardzewieje. Taka jest. 

[nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. Nie dyskutujemy. 



Pan Mariusz Mirecki: Trzeba usiąść na początku kadencji i to przedyskutować. 

Żeby nie było tak, że robimy to za 10 000. I “Witacza”, który mi tak naprawdę jest do 

niczego nie potrzebna. Bo na takie są, za przeproszeniem, pierdoły, wydawane pieniądze. 

Pani Barbara Szałas: Ale słuchajcie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 

Pani Barbara Szałas: Fundusz Sołecki służy nam, jako gronu ludzi, mieszkańców. 

Nie po to, żeby wykonywać roboty zaplanowane przez Gminę. To nie róbmy. Drogi należą 

do Gminy. 

Pan Sylwester Różycki: Gmina jest cała nasza. Pani Sołtys. Pan Radny. 

Pan Mariusz Mirecki: Do tej pory cały czas jestem za tym, żeby ten fundusz sołecki był. 

To jest jedyne, ostatnie zdanie w miejscowości każdego mieszkańca. Co z tym zrobić? 

Tylko rzeczywiście mnie denerwuje, jak są małe pieniądze i nie ma co z tym zrobić. Bo jest, 

nie wiem, 10 000. Co za te 10 000 można zrobić? Ani chodnika nie można zrobić. Ani nie 

można zrobić. To nic nie można zrobić. I dlatego te pieniądze są naprawdę nieraz 

marnotrawione. Tylko mówię, to, gdy podejmiemy uchwałę, że fundusz sołecki dalej 

zostaje, my go później już nie możemy cofnąć. On już musi być. 

Pan Sylwester Różycki: W 25 będzie. 

Pan Mariusz Mirecki: Ale naprawdę w przyszłości, nie wiem czy ja jeszcze tu będę czy nie. 

Naprawdę nad tym się trzeba zastanowić, żeby były pieniądze wydawane dużymi sumami, 

wtedy jest coś taniej. Tylko trzeba usiąść i porozmawiać [nakładające się głosy]. 

Oczywiście dalej, żeby każdy mógł. [nakładające się głosy] Ale słuchajcie, gdyby wam z 4, 

czy z 5 lat to się suma robi, prawda? Można coś konkretnego zrobić? Można. 

Pan Sylwester Różycki: No tutaj mamy taki przypadek, przecież u Pani Małgorzaty 

w Zaborowie, bardzo proszę o ciszę. To może Pani Małgorzata opowie, jak w Sołectwie, 

pokłosie tej świetlicy, tak. 

Pani Małgorzata Burek: A tak, tak. 

Pan Tomasz Rojek: Ale, ja mówię. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. 

Pan Tomasz Rojek: Odnośnie Zaborowia, czy na ten rok też jest w funduszu sołeckim 

zaplanowany kolejny plac zabaw? Czy w miejscowości Zaborowie są potrzebne 2 place 

zabaw? 

Pani Renata Czubak: Tak. 

Pan Tomasz Rojek: W różnych lokalizacjach? 

Pani Renata Czubak: Tak, przepraszam, Panie kierowniku, potrzebne. Dlatego, że to jest 



odległość ponad kilometr. Ile, co Pan? Przez pola. 

Pan Sylwester Różycki: Jeśli chodzi o świetlicę, to pamiętam, że ten pierwszy fundusz 

sołecki miał być przeznaczony na zrobienie dachu.Na świetlicę, tak? 

Pani Renata Czubak: Tak. Wniosek był składany. Ale była samowolka.Ktoś sobie pozwolił 

zrobić tylko ocieplenie, a dach został. 

Pan Sylwester Różycki: No i tu właśnie Pan Mariusz wydaje mi się, że na to zwraca uwagę, 

że czasami te inwestycje są niedoszacowane. I po prostu Urząd nie może ich zrealizować, 

bo ma za mało pieniędzy, tak? A finalnie wyszło tak, że fundusz sołecki poszedł na 

ocieplenie. Gdzie w pierwszej kolejności był potrzebny dach. Pieniędzy zabrakło na dach, 

zostało zrobione ocieplenie, za małe pieniądze. Potem sprawa skończyła się w sądzie, a 

dachu jak nie ma, tak nie ma. 

Pani Renata Czubak: Panie Przewodniczący, dopóki sołtysi nadzorowaliby wydatki, wpływ 

to było dużo więcej robione i rzeczy konkretnych. 

Pan Sylwester Różycki: A to teraz współpraca wam się nie układa z Urzędem? 

Pani Renata Czubak: No, jeżeli każdy decyduje, tylko kierownicy, czy wiadomo kto. Sołtysi 

są niedopuszczani, no to przepraszam. 

Pan Sylwester Różycki: Ale to każda jedna inwestycja jest robiona przecież uchwałą 

zebrania sołeckiego, tak? 

Pani Renata Czubak: Robiliśmy ogrodzenie świetlicy, to był jeden Pan Adam tylko. I 

samiśmy robili ogrodzenie, zrobiliśmy ogrodzenie. Przepusty robione były, zrobione było 

jak się należy. Podłoga w tym, na świetlicy. Ale teraz my nie możemy mieć wpływu na to. 

Bo jest kierownik. 

Pan Mariusz Mirecki: Ale proszę Panią. To nie tylko wy. W takiej samej sytuacji jesteśmy, 

mimo że tu jesteśmy, częściej, niż wy. My nie mamy na nic wpływu. 

Pani Renata Czubak: Bo są kierownicy ustaleni od naszych robot, od naszych pieniędzy. 

Jak ja, ustaliliśmy teraz z mieszkańcami, że chcemy zrobić w Górce. 

Bo chcą matki, żeby coś było, żeby dzieci nie chodziły ponad kilometr na plac zabaw. 

No to już widzę sprzeciw. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Sołtysie, spokojnie. Proszę bardzo. 

Pan Artur Zasada: Ja mam pytanie do Pana kierownika, jeśli chodzi o ten fundusz 

sołecki, bo nasz fundusz sołecki nie został zrealizowany z 23 roku, tak? Pan powiedział, że 

on odpisze na to pismo, tak? Tak, tak. A teraz niech mi Pan powie. Tam było kostki, 250 

metrów ułożenia kostki. I padło zapytanie za 119 000.Skąd ta suma? Niech mi Pan powie. 

Skąd ta suma? Ułożenie kostki z betonem 12000, 250 metrów . 



Pan Tomasz Rojek: Ale na przykład teraz obok świetlicy tu, w Orońsku, ten kawałek, co 

jest ze schodami, co żeśmy go wyburzyli, ofertę mam 9 000 netto na ułożenie tego kawałka. 

Pan Artur Zasada: Skąd te ceny się biorą? 

Pan Tomasz Rojek: Ale u Pana jeszcze to zapytanie poszło na BIP 

więc poszło z wolnej ręki i wszyscy mogli składać. I niech mi Pan powie, dlaczego tylko 

jedna osoba złożyła? 

Pan Artur Zasada: Trzeba szukać danych. 

Pan Tomasz Rojek: No to szukamy. Szukałem, mówię, szukałem w Orońsku, na taki 

kawałek kostki 9 000 metrów. I skąd ta cena? Ja sam jestem, proszę Pana, zszokowany. 

Taką cenę. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Ewelina, bardzo proszę. 

Pani Ewelina Suligowska: To pytanie do Pana Artura.bA nie mamy pracowników w 

Urzędzie Gminy, którzy są specjalizowani w jakiś sposób mogliby to zrobić sami? Czy my 

musimy brać firmy i płacić takie pieniądze? 

Pan Tomasz Rojek: Nie chcą się podjąć tego, schodów, schodów, proszę Pani. 

Pani Ewelina Suligowska: Nie rozumiem, nie chcą się podjąć. 

Pan Tomasz Rojek: Nie mogę zmusić pracownika, żeby schody zrobił.bTam trzeba schody 

i barierkę. Jak ktoś się poślizgnie, czy barierka odpadnie. 

Pani Ewelina Suligowska: Ta firma, która przyjdzie układać kostkę, w tej cenie da barierkę? 

Pan Tomasz Rojek: Gwarancję, proszę Pani. 

Pani Ewelina Suligowska: Ale barierkę wtedy w tej cenie też? 

Pan Tomasz Rojek: Nie podjęliśmy dalszych negocjacji z tą firmą. Szukamy dalej 

wykonawcy. 

Pan Wojciech Brodowski: Czy inwestora trzeba szukać cały rok?Kiedyście nam powiedzieli, 

że inwestora nie ma koło sklepu na inwestycje? Między świętami 4 dni zostało.bMyśmy się 

dowiedzieli, że nie ma. I przepadnie nam 42 000. To jest śmiech. 

Jaki specyficzny? Jaki specyficzny? Trzeba nam powiedzieć tylko, że się pan miga że mi 

42 000 przepadły. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. Pan Sołtys. Spokojnie. Pan Radny, proszę bardzo. 

Pan Mariusz Mirecki: Jeszcze chwilę. To, że kierownika nie było, to nic nie można było 

zrobić. 

Pan Tomasz Rojek: Tak, były ograniczenia. 

Pan Mariusz Mirecki: Tu jest bardziej pytanie do Wójta. Jakby, nie wiem, miał własną firmę, 

nie miał pracownika jednego, co z głodu by umarł? No to jak to jest? Kierownika nie ma i 



Gmina się wali? Przecież u nas jest ta sama sytuacja. 

Pan Sylwester Różycki: No ale u Pana to pracownik administracyjny. 

Pan Wojciech Brodowski: 42 000 mają mi przepaść z funduszu sołeckiego. No jaja, 

normalne jaja. 

Pan Józef Bakuła: Te pieniądze nigdzie nie przepadają. 

Pan Wojciech Brodowski: Ale proszę Pana dzięki nam nie przepadły, nie dzięki wam. Bo 

myśmy poświęcili cztery dni żeby materiał był. Ale by przepadły, żebyśmy nie ruszyli 

sprawy. 

Pan Sylwester Różycki: Pan Radny. Pan Adam. Proszę bardzo, Panie Adamie. 

Pan Adam Stańczyk: Nawet małymi pieniędzmi można coś tam zrobić tylko trzeba w 

odpowiedni sposób to zagospodarować. Trochę trzeba gospodarności własnej. Jesteśmy ze 

wsi, każdy coś potrafi. 

Czasami jak brakuje może dofinansowania, ludzie na pewno,jeżeli to jest dobry cel i 

akceptowany, przyjdą i z czynem pomogą. 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. 

Pan Adam Stańczyk: Ale nie w ten sposób. Ja nawiążę do tego placu zabaw, co Pani Sołtys 

mówiła. Jaka była współpraca między wykonaniem a Panią Sołtys? Żadnej. Jeżeli się nie 

trafiło dla nikogo, to nie wiem. Czasami to wyglądało tak, jakby było robione wbrew 

normalnym warunkom. Jak zaczęło lać, się wzięli mi do roboty. Jak cały rok było sucho, 

nikogo tam się nie zobaczyło. Bo wszyscy na urlopach, na zwolnieniach. Nie miał kto 

decyzji podjąć. A później wychodzi, jak wychodzi. Ja jestem święcie przekonany, że pewne 

osoby, niestety, decyzyjne, robiły na złość, bo im się nie podobała ta lokalizacja. 

Ta lokalizacja jest bardzo dobra w stosunku do rozplanowania całej wsi. Jak jest ten 

centralny punkt. Może troszeczkę wadzić ta droga 735, ale w odpowiedni sposób można to 

jeszcze przejściami dla pieszych i w ogóle do chodniki są. Wszystko jest do zrobienia. 

Teraz jeszcze jakieś dofinansowanie tego oczyszczenia stawu. To jeszcze dodatkowo będzie 

miało ściek. Ze starej wsi będzie woda schodziła przez sprzedanie ówczesnej sadzawki i 

zasypanie tam tego zalewu. Nie mogą wykorzystać swoich działek. Ale mówię, tak jak był 

wniosek Radnych, żeby. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 

Pan Adam Stańczyk: Żebyśmy tego typu działania konsultować z Sołtysem, z Radnym. 

Żeby po prostu, bo ci ludzie najlepiej wiedzą, co i w jaki sposób możemy zrobić. Jakie 

środki ewentualnie jeszcze możemy do tego uruchomić. A tak w ten sposób, jak to się robi, 

na przekór. No w naszym przypadku, był zrobiony kosztorys, był zrobiony projekt. 



Wszystko tego, a wykonanie było wbrew wszystkiemu. No tak jak widzicie, że jaka było 

nawizione 40 centymetrów, zostało wybrane jeszcze 20. Czemu to ma służyć? No dajcie 

spokój. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Małgorzata, proszę. 

Pani Małgorzata Burek: Mam pytanie. 

Dlaczego nie ma dzisiaj Wójta na sesji i dlaczego nie ma kierownika na ostatnich Komisjach? 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Państwo Radni. Pytania państwo Radni mają? Nie widzę. 

Proszę o powrót do systemu. Panie Sołtysie, ale bardzo krótko proszę. Proszę bardzo Panie 

Sołtysie ale bardzo krótko. Proszę bardzo. Udzielam głosu Panu proszę. 

Pan Tadeusz Strzecha: Jest nieodzowny, żeby Sołtys i Rada Sołecka mogła coś zrobić. Ale 

trzeba by spełnić pewne warunki. Przecież uchwały o wykorzystaniu funduszu społecznie 

są podejmowane w październiku, czy tam wrześniu, tak? W wrześniu. Budżet uchwalany 

jest w styczniu. Zobowiązać Wójta, który realizuje budżet, żeby przetargi ogłosić najpóźniej 

do końca marca, żeby można to zrealizować. 

Pan Sylwester Różycki: Nie może. Rada. 

Pan Tadeusz Strzecha: No, nie może. Dobry gospodarz powinien tak robić. Jest kierownik, 

który mówi, że tak robimy dach. Inwestujemy, kupujemy blachę. Na drugi rok 

przeznaczamy środki na dach. Później się dowiadujemy pod koniec października, że nie 

można tak robić. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli zarzuca Pan niegospodarność, tak? 

Pan Tadeusz Strzecha: Tak jest. Więc zbiera się Rada Sołecka z Radnym, pierwsza wersja, 

rozdrabniamy te pieniądze, kupujemy. Bramę, drzwi garażowe do strażnicy, farbę, żeby 

pomalować. Regały do strażnicy. W końcu pada propozycja będziemy kupowali działkę, 

żeby była możliwość rozbudowy. Urzędnicy z Urzędu, Pan m.in. Sekretarz, tu Wójt, 

wszyscy gwarantują, że geodeta do końca grudnia zdąży wszystko zrobić. Przeznaczyliśmy, 

zebranie wiejskie zrobiliśmy, przeznaczyliśmy 20 tam czy 30 000 na działkę. Przychodzi 

grudzień. Działki nie ma, nic nie kupione. 30 000 nie ma. 35 000 nie ma. Czyli rozmawiamy 

z konkretnymi ludźmi, z włodarzami Gminy. Słowa mówią, że na 100% działka będzie 

kupiona, rozmowy z właścicielem, który sprzedaje działkę jest. Była gwarancja, że geodeta 

się wyrobi. Nie wyrobił się, 35 000 nie ma. I jaka tu jest wiarygodność, z kim tu można 

rozmawiać i komu wierzyć? Zostaliśmy oszukani 2-krotnie. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Józefie, bardzo prosimy. Proszę o ciszę. 

Pan Józef Bakuła: Geodeta się pomylił co  do procedury w powiecie. Ja nie znam fachowych 

nazw. 



Pan Tadeusz Strzecha: Mamy Przewodniczącego Rady Powiatu. Nie potrafi powiedzieć, 

przesunąć, przyspieszyć tematu, tak? 

Pan Józef Bakułka: Nie, proszę Pana. Epoka ręcznego sterowania się dawno skończyła. 

Pan Sylwester Różycki: Prosimy o ciszę, nie dyskutujemy. Nie dyskutujemy, Panie Sołtysie. 

Nie dyskutujemy, naprawdę, konkretnie, konkretnie. Państwo Radni. Pani Sołtys i 

jednocześnie Pani Radna, proszę. Proszę. 

Pani Monika Wiecheć Panie Sekretarzu, Pan mówi, że jak nie będzie zrealizowany fundusz 

sołecki na przykład tak jak mój fundusz sołecki z 2023, 2, nie był zrealizowany w 2023. No 

i Pan mówi, że te pieniądze nie przepadają. 

Pan Józef Bakuła: Zostają w budżecie Gminy. A to nie przepada. 

Pan Sylwester Różycki: Nie dyskutujcie. Proszę o ciszę. Nie dyskutujcie, bo naprawdę nic 

nie słychać. 

Pan Tadeusz Strzecha: Ale Wójt celowo nie robi zadań Rady Sołeckiej, żeby sobie 

zabezpieczyć środki w budżecie. Przykładowo 5 000 na studia pracownika z Urzędu Gminy. 

Albo na nagrody. Nie wiadomo skąd i za co. 

Pan Sylwester Różycki: Państwo Radni? Nie widzę. 

Pan Mariusz Mirecki: Jestem dalej za tym, żeby wyodrębnić fundusz sołecki. Mimo, że rada 

[niezrozumiałe] 

Pan Sylwester Różycki: Głosowanie. Nie widzę pytań. Dobrze. Państwo Radni widzę, że 

państwo jesteście przed trudnym głosowaniem, dlatego tłumaczę krótko. Państwo Sołtysi 

chcą się przyczynić do błędu Radnych? Bardzo proszę o ciszę. Osoby, które głosują za 

podjęciem uchwały, są przeciwko funduszu sołeckim, tak? 

 

Głosowano w sprawie: niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących 

fundusz sołecki w budżecie gminy na 2025 rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 0, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: PRZECIW (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria 

Deja, Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/401/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 



środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy na 2025 rok nie została przyjęta. 

 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

Pani Diana Czubak: Zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Dostali państwo dzisiaj 

jako autopoprawkę, [niezrozumiałe] której podstawą było utrzymanie uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o orzeczeniu [niezrozumiałe]nw części uchwały. Mamy taką wersję 

uproszczoną, jeśli chodzi o objaśnienia. Od samego początku. Dochody zwiększono ogółem, 

jeśli chodzi o zmiany wprowadzone z zarządzeniami Wójta. I przygotowanymi zmianami 

w uchwale budżetowej.  Dochody zwiększono łącznie o kwotę 2 370 410 zł. Z czego 

dochody bieżące zwiększono o 1 994 004 zł. A dochody majątkowe zwiększono o kwotę 

576 406 zł. Wydatki ogółem zwiększono o 2 970 410 zł. Z czego wydatki bieżące 

zwiększono o kwotę 1 683 348 zł. A wydatki majątkowe zwiększono o 680 062 zł. Wynik 

budżetu nie uległ tutaj zmianie. Zmiany, te duże kwoty, tak powiem w pierwszej kolejności 

wynikają z wprowadzonych do zarządzenia Wójta Gminy, gdzie została wprowadzona 

dotacja przedszkolna w wysokości 276 884 zł. Została ona w całości przeznaczona na 

wynagrodzenie w przedszkolu, na zwiększenie budżetu. I łącznie pokryła ona nam tutaj całą 

tą wzwyżkę wynagrodzeń, jeśli chodzi o przyjęte, przyjęte założenia podwyżek o 30%. 

Pozostałe kwoty, jeśli chodzi o oświatę, zostały zabezpieczone z subwencji oświatowej, 

zwiększonej subwencji oświatowej. Jeśli chodzi o zmiany dokonane w wieloletniej 

prognozie finansowej. W wyniku uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. 

Tutaj macie państwo zamieszczone na stronie drugiej objaśnienia. Dotyczy to zadania. 

Adaptacja i rozbudowa budynku przy ulicy Spółdzielczej 3, dawny budynek SPR-u. Na 

potrzeby przedszkola samorządowego i żłobka wraz z zagospodarowaniem terenu. 

wykonując postanowienia tej uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z 

27.02.2024. W sprawie orzeczenia nieważności części uchwały. 81/394/2024 Rady Gminy 

Orońsko z dnia 25.01.2024. W sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Orońsko 

na lata 2024-2040. Dokonuje się zmniejszenia po stronie dochodów, po stronie wydatków 

odpowiednio usuwając przedsięwzięcie z załącznika przedsięwzięć. W roku 2025 

zmniejsza się plan po stronie dochodowej o kwotę 286 896 zł. Są to środki na program 

Maluch Plus. A w roku 2026 po stronie dochodowej zmniejsza się o kwotę 1 843 448 zł. To 

są to środki w ramach programu Maluch Plus 143 448 zł. I 1 700 000. W ramach Polskiego 

Ładu. Po stronie wydatkowej zmniejsza się kwota w 2025 roku o kwotę 486 896 zł. Z czego 



tutaj jest 200 000 naszego wkładu. I w 2026 roku, po stronie dochodowej zmniejsza się 

kwotę o 1 846 448 zł. Jest to [niezrozumiałe] które wynika na podstawie uchwały RIO. 

Zaczynając od początku. Na cel na sesji budżetowej, planowali państwo zmiany 

pierwotnego zadania, w którym była zgłoszona adaptacja przedszkola. I te 100 000 z 2024 

roku zostały przeniesione na zadanie. Budowa budynku jednokondygnacyjnego 

przedszkola. W załączniku do WPF-u zadanie to w pierwotnej wersji było realizowane od 

roku 2024 do 2026. Usuwając to z 2024 roku, powinien być ten czasookres zmieniony na 

2025 do 2026. A technicznie został on w roku 2024 do 2026. Po prostu nie było tego, tej 

skrócenia czasookresu. W skutek uchwały RIO to zadanie zostaje usunięte. Części tej 

wieloletniej prognozy finansowej, tej już dzisiejszej, na wniosek Wójta, który tutaj został 

złożony o zapewnienie środków na. Tutaj macie państwo umotywowanie tego wniosku. Na 

zmianę w budżecie. Sam cały wniosek opiewał na kwotę 100 000 złotych na przygotowanie. 

Wniosek o ustalenie lokalizacji inwestycji. Albo warunków zabudowy do Satrostwa 

Powiatowego. Dotyczy cały czas tej adaptacji. Sam wniosek opierał na kwotę 100 000. 

Został wprowadzony do budżetu i do WPF-u na kwotę 32tys.. Na tą chwilę zostało tyle 

wolnych środków na to zadanie. Sam wniosek został wprowadzony na 32 000. Ponownie 

wprowadzona adaptacja budynku i rozbudowa. Wprowadzone zostały, drugim zapisem, 

również powielone te kwoty w roku 2025-2026. Po stronie dochodowej, a limity na wydatki 

w roku 2024-2025 486 896 zł. W 26 roku 1 843 488 zł. To są zmiany WPF-u, jeśli chodzi 

o to zadanie, tą adaptację. Wszystkie inne zadania, zmiany. 

Pani Monika Wiecheć: Czyli nazwa jest cały czas ta sama? Adaptacja? 

Pani Dianan Czubak: Taki jest wniosek Wójta. 

Pan Sylwester Różycki: Pytanie do Pana Wójta, znaczy do zastępcy Wójta. 

Dlaczego Wójt nadal nie chce realizować woli Rady? 

Pan Józef Bakuła: Bo zwyczajnie nie zdążymy i przepadną nam pieniądze z dotacji 

przyznane już. 

Pan Sylwester Różycki: A dlaczego nie zaczęliśmy 2 lata temu? 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem dlaczego 2 lata temu, bo ja tu nie pracowałem. Natomiast od 

początku mówiliśmy o adaptacji. 

Pan Sylwester Różycki: A od początku Rada mówiła o budowie nowego. 

Pan Józef Bakuła: Dobrze, ale my mamy, ekspertyzą może tego nie można nazwać. Ale 

opinię budowlańców, że budynek się nadaje do rozbudowy. I adaptacji dla potrzeb żłobka i 

przedszkola.I byłoby niegospodarnością burzyć budynek. Trzeba dodać, że zburzenie, 

uporządkowanie terenu, zburzenie, będzie kosztować około 70 000 złotych. Na to też 



mieliśmy taką ofertę, wycenę. Orientacyjną cenę, powiedzmy tak. Bo nie ogłaszaliśmy 

zburzenia. Tylko chcieliśmy się zorientować w cenie. Uporządkowanie terenu, kolejne 

pieniądze. A na dodatek wszystkiego, żeby mówić o pieniądzach, z Polskiego Ładu. To 

trzeba ogłosić przetarg na wykonawstwo. Na wykonawstwo do 12.07. A my do tej pory nie 

mamy dokumentacji. Więc jak będziemy zaczynać od burzenia, poprzez zrobienie 

dokumentacji. Pamiętajcie państwo o tym, że to nie tylko zrobienie dokumentu jest ważne, 

ale procedury administracyjne, które trwają. Moim zdaniem z całą pewnością nie zdążymy. 

2 300 000 przepadnie. 

Pan Sylwester Różycki: Tylko i wyłącznie dlatego, że nie zrobił tego,do czego go Rada 

zobowiązała w 2021 roku. 

Pan Józef Bakuła: Rada nie może zmuszać Wójta, żeby działał niegospodarnie. Nie bierze 

za to Rada odpowiedzialności. 

Pan Sylwester Różycki: To dlaczego nie było zrobionych ekspertyz w 2021 roku? 

Pan Józef Bakuła: Jak to nie było zrobionych ekspertyz? Przecież mówię, że podpieramy 

się. 

Pan Sylwester Różycki: Ekspertyz dlaczego nie było z tego? 

Pan Józef Bakuła: Opieramy się na tym, na co mieliśmy pieniądze. 

Pan Mariusz Mirecki: Ale w tej opinii było wyraźnie, jakby ktoś go dokładnie przeczytał, 

tak naprawdę tylko mury zewnętrzne się nadają po skuciu tynków. 

Pan Józef Bakuła: No dobrze. 

Pan Mariusz Mirecki: I reszta jest do zniszczenia. 

Pan Józef Bakuła: No i co z tego? Mury, mury nie przedstawiają żadnej wartości. 

Trzeba dodać jeszcze do tego, że zburzenie tych murów by kosztowało. 

Pan Mariusz Mirecki: Ja myślę, że tylko naciągnęło by to budżet Gminy w przyszłości 

na duże koszty, a nic więcej. 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, na podstawie czego to jest. 

Pan Sylwester Różycki: Dlatego potrzebujemy ekspertyzy, a nie opinii. [nakładające się 

głosy] 

Pan Józef Bakuła: Szanowni państwo. Wygląda na to, że się wzajemnie nie przekonamy. 

Stanowisko Wójta jest jasne. Państwo macie prawo zrobić tak, jak uważacie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. Wniosek Pana Bogdana. Wnioski z Komisji, tak? 

To niech Pani wygeneruje. 

Pan Bogdan Zdon: Zgodnie ze stanowiskiem Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw 

Socjalnych, które się odbyło dzisiaj. Składam wniosek o zmianę nazwy zadania na. Budowa 



jednokondygnacyjnego, nowego budynku przedszkola wraz ze żłobkiem. Przy ulicy 

Spółdzielczej 3 oraz rozbiórka istniejącego budynku SKR-u. W projekcie uchwały. 

Pan Sylwester Różycki: Są pytania? Proszę. 

Pani Ewelina Suligowska: Mam pytanie, bo teraz mamy taką rozbieżność. Co mówi 

Sekretarz, a co tutaj słyszymy od Komisji, tak? Sekretarz mówi, że przez te 2 lata, znaczy 

zmiana nazwy tego zadania skutkuje tym, że możemy stracić pieniądze. Teraz tu od Komisji 

słyszymy, żeby zmienić tę nazwę. Jaka jest taka prawdziwa prawda, co się stanie z tymi 

pieniędzmi, jeśli zmienimy tę nazwę? Czy mamy taką odpowiedź jakąś taką uzasadnioną? 

Pan Sylwester Różycki: A czy uważa Pani, że za te pieniądze zostanie wyremontowany ten 

obiekt, czy trzeba będzie dołożyć? 

Pani Ewelina Suligowska: Na jakiej podstawie jest tutaj powiedziane teraz, że te pieniądze 

przepadną? Czy to jest rzeczywiście taki przepis? O to mi tylko chodzi. 

Pan Sylwester Różycki: Ja widzę, że ten spór trwa już 2 lata. I można było się rozeznać, co 

z tych pieniędzmi się stanie. 

Pani Ewelina Suligowska: Ja nie mówię, że się zrobi za te pieniądze. Bo ja i tak uważam, 

że tak naprawdę na to rozwiązanie wszystkiego niue daje, żeby to wszystko poskładać w 

całość, to powinno powstać przedszkole z prawdziwego zdarzenia. Przenieść wszystkie 

oddziały do jednego miejsca. 

Pan Sylwester Różycki: W technologii modułowej. Na tyle, ile będzie nas stać, zrobimy 

pierwsze moduły. I potem w następnych latach rozbudowywać to w nowej technologii, tak. 

Pan Karol Białas: Dwa lata temu przeznaczyliśmy cała Rada na 240 000. na drugi oddział 

przedszkolny, 2 lata minęły, 240 000 też poszło. 

Pani Ewelina Suligowska: Tak, przedszkola nie ma. To jest najgorsze. 

Pani Maria Deja: Bo ktoś realizuje własne wizje. 

Pan Mariusz Mirecki: Z adaptacjami nowego budynku to tak właśnie jest. Przyszła Pani 

dyrektor, mówiła, takiej sali nie ma, takiej sali nie ma. I to jest właśnie całe życie taki projekt. 

Pan Sylwester Różycki: Gotowy projekt, nowa edycja. 

Pan Mariusz Mirecki: To wszystko tak, jak trzeba. 

Pani Ewelina Suligowska: Znaczy mamy przykład, tak jak właśnie Pan Radny mówił, 

mamy przykład tego, co zrobiliśmy, za plecami. To jest przykład, nic innego. 

Pan Józef Bakuła: Nazwa przedsięwzięcia była przynajmniej do dziś. Adaptacja i 

rozbudowa. Ale ja nie twierdzę, że przez was. 

Pani Ewelina Suligowska: Mamy już doświadczenie, że robiliśmy. To nie jest, że ktoś się 

uparł z Radnych teraz co złości Wójtowi, nie wiem, komuś, bo to nie o to chodzi. to chodzi 



o to, że my to obiliśmy tutaj za plecami. Ile tu pieniędzy poszło i nie mamy rozwiązania tej 

sprawy, tak naprawdę. Bo jak przedszkole na ulicy wesołej było tak jest i nie wiem nie 

wiadomo ile jeszcze będzie w niektórych. 

Pan Józef Bakuła: Rozumiem, że obiekt nie jest przystosowany do potrzeb przedszkola. 

Pani Ewelina Suligowska: Znaczy, to było po prostu decyzja [niezrozumiałe]. 

Pan Mariusz Mirecki: Żeby to dostosować. 

Pan Sylwester Różycki: Dlatego stoi Pani przed taką samą decyzją również dziś. 

Szanowni państwo, wniosek został wygenerowany. 

 

Głosowano wniosek Radnego Bogdana Zdona w sprawie: o zmianę nazwy zadania na 

"Budowa jednokondygnacyjnego nowego budynku przedszkola wraz ze żłobkiem przy ul. 

Spółdzielczej 3 oraz rozbiórka istniejącego budynku SKR" w projekcie uchwały. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Pan Sylwester Różycki: To był jeden wniosek? Czy jeszcze jakiś jest, czy jeden do zmiany 

tam było? Nie, nie, nie. Pani, Pani Diana. Coś jeszcze? Budżetowe, tak? Dobrze. Dokona 

Pani autopoprawki? 

Pani Dianan Czubak: Tak, czyli autopoprawka będzie na zadaniu z adaptacją w całości, 

z limitami przyjętymi z. Budowa przedszkola będzie przyjmowała wszystkie kwoty z 

adaptacji, tak? Czyli w roku 2024, jeśli scalamy to zadanie z adaptacji na budowę, limit w 

2024 roku, tak to już mówiłam też na Komisji, będzie wynosił 132 000 na to zadanie. Bo 

100 000 już mamy zabezpieczone w budżecie, z 32, które zostało złożone przez wójta. W 

roku 2025, kwota 486 896 zł. A w 2026 1 843 448 zł. Oczywiście bez tego uzasadnienia. 

Czyli pierwszy zapis na pewno musi zostać, ten odrzucony który, mówię, jest skutkiem tej 

uchwały RIO. A drugie. Aktualizacja, będzie limitów z, łącznie z nazwą zadania. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Panie Bogdanie? Tylko jeden wniosek teraz, tak? Tak. 

Dobrze. Czy są jakieś pytania odnośnie projektu uchwały? Nie widać. Proszę o 

wygenerowanie głosowania wraz ze zmianami. 

Pani Diana Czubak: Wrócę do Komisji dzisiejszej. Tam też również padł wniosek w drugim 



zadaniu. Sprawdzę tylko nazwę. Garaż na autobus. I to było przemianowanie z 

majątkowego zadania na wydatki bieżące. Czyli z inwestycyjnego. To też przy głosowaniu 

zmieni nam się. Bo przemianowane było zadanie majątkowe garaż na wynagrodzenia 

osobowe nauczycieli, 2 500. Tutaj nam się po prostu zmieni zależność, tak. Między 

majątkowym a bieżącym. 

Pani Marta Gruszczyńska: O takiej samej treści jak do uchwały zmian? 

Pani Diana Czubak: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli wniosek. 

Pani Maria Deja: Usuwamy ten garaż narazie całkowicie 

Pan Sylwester Różycki:Tak, to będziemy analizować przy budżetowej. 

Panie Bogdanie. Wniosek Pan zgłasza? 

Pan Bogdan Zdon: Tak, dotyczący uchwały budżetowej na 2024 rok. Komisja wnioskuje. 

W sprawie o usunięcie zadania pod tytułem. Garaż na autobus szkolny. Projekt z 

uzasadnienia. Oraz załącznika numer 2 i 3 do projektu uchwały. Oraz o przesunięcie 

pozostałych zadań, środków finansowych w wysokości 9 500 zł. Do działu szkoły 

podstawowe w ramach paragrafu. Wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: o usunięcie zadania pn. "Garaż na autobus szkolny 

(projekt)" z uzasadnienia oraz załącznika nr 2 i 3 do projektu uchwały oraz o przesunięcie 

pozostałych po tym zadaniu środków finansowych w wysokości 9500 zł do działu "Szkoły 

podstawowe" w ramach paragrafu "Wynagrodzenia osobowe nauczycieli". 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Pan Sylwester Różycki: Czy to wszystkie korekty Pani Skarbnik? 

Pani Diana Czubak: Tak, które mają znaczenie. 

Pan Sylwester Różycki: Wysoka Rado, proszę o przygotowanie się. Czy są jeszcze jakieś 

pytania do projektu? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 



2024-2040 wraz ze zmianami i autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/402/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orońsko na lata 2024-2040 została przyjęta jednogłośnie. 

 

g) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Zmiany po stronie dochodowej, przygotowane w budżecie. Po stronie 

dochodowej bieżące. Transport i łączność. Tutaj jest zmiana kwoty 13 000 zł. To jest zmiana 

wyłącznie ze zmiany klasyfikacji budżetowej. Dlatego jako stanowisko Ministerstwa 

Finansów po klasyfikowaniu opłat za zajęcie pasa drogowego. Gdzie ono po prostu to jest 

zmiana klasyfikacji budżetowej. W dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa, Tutaj jest zwiększenie o kwotę 34 000 zł na zadanie.Remont garażu OSP 

Orońsko. Jest to dotacja pozyskana od województwa mazowieckiego. W dochodach po 

stronie część oświatowa subwencji ogólnej. Tutaj mamy zwiększenie o kwotę 1 465 529 zł. 

Jest to kwota, która jest przeznaczona w całości na wynagrodzenia nauczycieli. Czyli 

pracowników pedagogicznych. Dochody zostały zwiększone również w części rozwojowej 

subwencji ogólnej. Jest to odblokowana część subwencji, która wpłynęła do budżetu 2024 

roku. Nie była ujęta w uchwale budżetowej. Jest to kwota 321 656 zł. Została ona 

rozdysponowana na wpłaty własne. Dotacji do inwestycji. W rozdziale Pozostałe zadania 

w zakresie polityki społecznej. Tutaj została wprowadzona dotacja na realizację zadania, 

Poznajemy Polskę Mazowsze dla seniorów 2024. Jest to dotacja w wysokości 30 000 zł. 

Została wniesiona dotacja na realizację zadania. Zapobieganie bezdomności zwierząt w 

Gminie Orońsko. Jest to dotacja z województwa mazowieckiego w wysokości 15 000 zł. 

Po stronie zmniejszeń dochodów bieżących, tutaj dokonano zmiany klasyfikacji 



budżetowej. Dotyczącej zajęcia pasa drogowego po stronie majątkowej dochodów 

wprowadzono dotację w wysokości 150 000 zł na zadanie. Zakup średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego. Ze sprzętem ratowniczo-gaśniczym zamontowanym na stałe. To 

jest OSP Dobrut. I wprowadzono dotację, również na którą została podpisana umowa. Jest 

to nowe zadanie. Nowe zadanie pod nazwą. Modernizacja obiektu sportowego GKS Oronka 

w Gminie Orońsko. I zwiększa się tutaj plan dochodów o kwotę 226 406 zł. Po stronie 

wydatków bieżących wprowadzono zakup usług remontowych z przeznaczeniem dotacji 

pozyskanej na remont garażu OSP Orońsko. Macie państwo rozpisane szczegółowo, jeśli 

chodzi o klasyfikację zwiększenia wynagrodzeń. I pochodnych od nich od strony 4 do 

strony 6, jeżeli chodzi o zwiększenie, jeśli chodzi o oświatę. Są to paragrafy wynagrodzeń, 

paragrafy składek na ubezpieczenie społeczne, na fundusz pracy. I zwiększenia w 

pozostałych rozdziałach zaczynają się od strony 7. Jest prowadzony jest tutaj zakup usług 

pozostałych. I dotyczy do zadania Poznajemy Polskę. Mazowsze dla seniorów. Tutaj 

wprowadzono środki 40 000 dotacji. Oraz na wkład własny do realizacji tego zadania, około 

11 000. Łącznie 51 000. W gospodarce komunalnej i ochronie środowiska wprowadzono 

tutaj zwiększenie na 10 000 złotych na zakup opraw oświetleniowych na latarniach przy 

drogach w Gminie Orońsko. 10 000 zostało dokonane również przesunięcie zarządzeniem 

Wójta. Przeznaczono tutaj kwotę 20 000. W dziale Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska. W pozostałych zadaniach wprowadzono zadanie. Wprowadzono zadanie. 

Propagowanie ochrony środowiska poprzez zakup pojemników na odpady komunalne. 120 

litrów dla mieszkańców miejscowości Chronów. Tutaj jest zmiana klasyfikacji budżetowej. 

Również z rozdziału 902, do rozdziału 946. To jest [niezrozumiałe] zmiana. Kwota tego 

zadania pozostaje bez zmian. Dalej. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. Zakup 

usług pozostałych. Tutaj wprowadza się zadanie wysokości 300 000 zł. Z czego 15 000 

pochodzi z dotacji na zapobieganie bezdomności zwierząt w Gminie. Drugie 15 000 

dokładamy ze środków własnych. Dokonuje się zmian, zmniejszeń po stronie dodatków 

bieżących. Tutaj rozdysponowana jest rezerwa kryzysowa, na zadanie, w wysokości 25 000 

złotych. Na zadanie zakup, zakup pompy głębinowej. Generalnie ustawa o, proszę państwa, 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę. I zbiorowym oprowadzaniu ścieków. Obliguje Gminy 

do zapewnienia ciągłości dostawy wody. I tutaj podpierając się tym zapisem w ustawie, 

możemy go rozdysponować w kwocie 25 000 na zakup pompy rezerwowej do hydroforni 

w Orońsku. W dziale oświata i wychowanie, przedszkola. Kwota 130 000 przenosimy. Tak 

jak wspomniałam wcześniej. Dotacja została wprowadzona zarządzeniem Wójta na 

wynagrodzenia w przedszkolu. I 130 000 nadwyżki na wynagrodzenia zostało przeniesione 



do podstaw jednostek oświatowych. Również na, tylko i wyłącznie na pracowników 

pedagogicznych. Gospodarka komunalna. Gospodarka odpadami komunalnymi. To jest 

zwiększenie o kwotę 11 520. I tutaj jest tylko zmiana klasyfikacji budżetowej funduszu 

sołeckiego. Zwiększenia po stronie majątkowej. Tutaj jest wprowadzone nowe zadanie pod 

nazwą. Nabycie działki pod nazwą 195 w Śniadkowie. [niezrozumiałe] z przeznaczeniem 

budowę [niezrozumiałe]. Kwota 95 000 zł z przeznaczeniem na projektzagospodarowania 

terenu. Usługę geodezyjną, notariusza oraz wpis do księgi wieczystej. To jest realizacja 

uchwały z października 2023 roku. Drugi punkt. Drugi punkt. Wprowadzone tutaj jest 

zadanie, o którym już wcześniej mówiłam. O zakup pompy głębinowej, wraz z osprzętem 

do hydroforni Orońsko. 25 000 zł i środki te pochodzą z rozdysponowania rezerwy 

kryzysowej. W punkcie 3. Zadanie. Garaż na autobus szkolnych. Tutaj był wniosek 

kierownika Rojka o przygotowanie,  o zwiększenie kwoty 9 500 złotych. Z przeznaczeniem 

na przygotowanie projektu budowlanego. Oraz technicznego garażu dla autobusu 

szkolnych. Wraz z przedmiarem i kosztorysem inwestorskim. Oraz specyfikacją techniczną. 

W punkcie 4. Tutaj jest wprowadzona nowa nazwa zadania, na które mieliśmy 

zabezpieczone środki z naszego budżetu.Jako wkład własny n a zakup samochodu. Nasz 

wkład własny to 99 065 zł. Zostały wprowadzone takie środki pozostałe w ramach dotacji 

150 000 złotych. Łącznie na zadanie zostanie przekazana dotacja w kwocie 249 055 zł. 

Przedszkola. Na wniosek Wójta zostało wprowadzone zadanie. Adaptacja i rozbudowa 

budynku przy ulicy Spółdzielczej. I zwiększa się kwotę tutaj o 32 000 zł. Zmianę w 

budżecie motywuje się tym, iż na wyżej wymienione zadanie zostało pozyskane fundusze 

z rządowego funduszu Polski Ład oraz programu Maluch Plus. Ponadto według 

harmonogramu programu realizacji inwestycji do 30.06.2024 powinna być uznana 

realizacja projektowa. Na dzień dzisiejszy  złożony został wniosek na lokalizację inwestycji 

celu publicznego. Albo warunków zabudowy do Starostwa Powiatowego w  Szydłowcu 

niewywiązanie się z zadań zaplanowanych w w harmonogramie inwestycji będzie 

skutkowało [niezrozumiałe]. Tak jak mówiłam. Wniosek wcześniej opiewał na 100 000 

złotych. Ale do budżetu zostało wprowadzone 32 000 złotych. Ponieważ zostało tyle 

wolnych środków. W rozdziale obiekty portowe. Uzupełnia się kwotę środków. Tutaj 

zostało zadanie.  Modernizacja boisko sportowego w GKS Oronka w Orońsku. Tutaj zostało 

przeprowadzone zapytanie. Postępowanie przetargowe. I zadanie wraz z inspektorem 

nadzoru. Tu jest niezbędna kwota 544 699 zł. Jest to zabezpieczenie do wysokości oferty 

przetargowej. Tak. I szacowany koszt inwestycji, tak jak mówiłam już 544 000. Z czego 

pozyskano dotację 297 488 zł. No i matematycznie. Środki własne po naszej stronie 247 



211 zł. W marcu również została podpisana umowa na drugie zadanie w ramach sportu. I to 

zadanie jest jako już nowe, wprowadzane nowe zadanie. Modernizacja obiektu sportowego 

GKS Oronka w Gminie Orońsko. I tutaj wprowadza się środki 258 562 zł. Z czego 

pozyskana dotacja to 226 406 zł. A środki własne 32 156. Ale szacowanych do wykonania 

tego zadania to 469 000 złotych. W tym właśnie ta dotacja 226 000. Z czego szacowane 

niezbędne środki do wykonania zadania po naszej stronie wynosiłyby 240 594 zł. 

[niezrozumiałe] 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. 

Pani Ewelina Suligowska: To jest dotacja, która pokazała się na koniec roku. Jakieś tam od 

Marszałka pieniądze. Ja tak powiem w ciągu 2 tygodni był szybko napisany projekt, 

złożyliśmy, dostaliśmy środki. Oczywiście była to inna sytuacja. Nasz wkład miał być 50 

000 około, a nie takie, jak są. Marszałek tam na koniec jakoś posegregowali wiecej osób 

dostało to. Przyznali nam te pieniądze.Ja nie ukrywam, że na dzień dzisiejszy my jako klub 

oczywiście nie bierzemy tego pod uwagę, że będziemy to robić. Są rzeczy, które są bardzo 

pilne do zrobienia, tam w środku budynku, ale nie na pewno są takie pieniądze, więc tu 

chciałabym oczywiście Radnym powiedzieć, żeby sobie nie pomyśleli, że 2 dotacje na 

Oronkę i takie pieniądze. Oczywiście ta druga to jest taka przyleciała, ale nie w takiej miała 

być, jakiej jest. 

Pan Sylwester Różycki: Zobaczymy. Na razie jest. 

Pani Ewelina Suligowska: Na razie jest, ale chciałam to powiedzieć, żeby nie było, że to 

nagle nie takie pieniądze były. 

Pani Diana Czubak: I ostatnie zadanie, również jako nowe. Nabycie działki nr 275/2 w 

Tomaszowie od GOPS z przeznaczeniem na cele kulturalne. To jest budowa placu zabaw. 

Wprowadza się wydatki w kwocie 9 500 złotych. Środki przeznacza się na 

zagospodarowanie terenu. Usługę geodezyjną. Notariusza. Oraz wpis do księgi wieczystej. 

Jest to realizacja uchwały z również z października 2023 roku. Tak skonstruowana uchwała 

nie spowoduje zmian po stronie przychodów i po stronie rozchodów. Wynik pozostał bez 

zmian. No jeśli chodzi, to teraz takie 2 słowa uzupełnienia. Jeśli chodzi o samą oświatę, 

została rozdysponowana cała subwencja oświatowa. Z wyliczeń jakie są wprowadzone po 

nowych stawkach wynagrodzeń, na tą chwilę brakuje nam do wynagrodzeń około 26 000. 

Z którego należy jeszcze przeliczyć po nowych stawkach odprawy emerytalne. Odprawy, 

nagrody jubileuszowe. Oraz zakładowe fundusze socjalne. Więc tutaj na pewno w trakcie 

roku trzeba to uzupełnić. To jeśli chodzi o samą oświatę. Więc tutaj. Myślę, że około 400 

na pewno, na pewno dobije. Jeśli chodzi o [niezrozumiałe] tego obiektu sportowego Oronka. 



Jeśli wprowadzimy nowe zadanie i będzie każdy jeden z etapów przeprowadzony, trzeba 

mieć z tyłu głowy, że pokrycie wkładu własnego będzie się wiązało albo z kredytem. Bo 

tak powiem. Te pieniądze, które mamy również z samochodu OSP Orońsko. 

[niezrozumiałe]. To są, jesteśmy w tej chwili w takiej sytuacji. Także mówię, 

wynagrodzenia. Oświata. 400 000. I każdy jeden, jeśli chodzi o środki, które cały czas się 

pojawiają. Kwestia dróg. Nie mamy zabezpieczonych środków na okres zimowy, że tak 

powiem, czyli jak są na następny sezon. I nawet jak się pojawią, że tak powiem, dziury, nie 

będziemy mieć z czego. My na to chwile nie mamy wolnych środków. Do momentu 

rozliczenia 23 roku, bo nie ma. 

Pan Mariusz Mirecki: Pojawią się dziury? Przecież one cały czas są. [nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Nie. Ale Panie, nie, w wolnych wnioskach, to nie teraz, ale to nie 

teraz. Naprawdę, ale nie dopuszczę Pana do głosu, bo teraz nie mogę, naprawdę. To jest w 

procedurze, to nie, nie mogę Pana dopuścić do głosu. Ale w imieniu Pana Radny jak 

najbardziej tą sytuację zna. I może zabrać głos. Rozumiem, że Pana Radny z okręgu jest. 

Dobrze, to Pan, Pan Mariusz, proszę. Pan Mariusz, bardzo proszę. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Cóż mogę więcej powiedzieć. Są przeznaczone środki, jakie są, z 

KOWR-u mamy dostać i resztę pokrywa gmina. Dalsze będzie robione w tym roku tej drogi. 

Mieszkaniec: Ja sam odprowadzam tyle podatków. 

Pan Sylwester Różycki: Ale to nie może, nie może, nie jest miejsce na dyskusję, 

naprawdę. 

Dobrze. Odnośnie uchwały budżetowej. 

Mieszkaniec: A za miesiąc się nie da przejechać. 

Pan Sylwester Różycki: Ale bardzo proszę Pana, naprawdę. 

Pani Skarbnik. Proszę. 

Pan Mariusz Mirecki: Ja poruszam ten temat, żeby Pan nie myślał, że ja nie poruszam. Ja 

widzę Pana pierwszy raz na sesji i mam świadków, że naprawdę o tą drogę walczymy. Jest 

i Sołtys. I to nie jest tak, że to jest bez echa. Przecież ja też tą drogą uczęszczam. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze, nie wchodzimy w dyskusję. Nie wchodzimy w dyskusję. 

Nie jest ten moment. Do uchwały budżetowej. Czy wszyscy zrozumieli? Uchwała 

budżetowa. Panie Przewodniczący. Wnioski. 

Pan Bogdan Zdon: Tak. Składam wniosek do uchwały budżetowej na 2024 rok. W sprawie 

zmiany nazwy zadania na budowa jednokondygnacyjnego nowego budynku przedszkola 

wraz ze żłobkiem przy ulicy Spółdzielczej 3. Oraz rozbiórka istniejącego budynku SKR. W 

uzasadnieniu do projektu uchwały oraz załącznika numer 2 i numer 3. 



Pan Sylwester Różycki: Pytania? 

 

Głosowano wniosek Radnego Bogdana Zdona w sprawie: o zmianę nazwy zadania na 

"Budowa jednokondygnacyjnego nowego budynku przedszkola wraz ze żłobkiem przy ul. 

Spółdzielczej 3 oraz rozbiórka istniejącego budynku SKR" w uzasadnieniu do projektu 

uchwały oraz załączniku nr 2 i nr 3. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Pan Bogdan Zdon: Następnie wniosek w sprawie o usunięcie zadania pod tytułem. Garaż 

na autobus szkolny, projekt. Z uzasadnienia oraz załącznika numer 2 i 3 do projektu 

uchwały oraz o przesunięcie pozostałych pod tym zadaniem środków finansowych w 

wysokości 9 500 do działu szkoły podstawowe. W ramach paragrafu wynagrodzenia 

osobowego nauczycieli. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Bogdanie, kiedy był składany wniosek do Pana Wójta 

odnośnie rozpoznania cenowego możliwości zakupu gotowego garażu? 

Pan Bogdan Zdon: 24go. 

Pani Marta Gruszczyńska: 12.03 tak mi się wydaje. 

Pan Bogdan Zdon: To jest wniosek kolejny Pana Przewodniczącego z 12.03. 

Pan Sylwester Różycki: Został złożony wniosek do Pana Wójta o rozpoznanie cenowe. Jest, 

tak? Może Pan się podzielić wiedzą? 

Pan Józef Bakuła: Przesłano ofertę cenową garażu blaszanego. Ocieplonego. O 

wzmocnionej konstrukcji. Dla Gminy Orońsko. Szerokość garażu 4 metry. Ściana frontowa 

przód tył. Długość garażu 5 metrów. Ja podam od razu, że oni to zrobią wedle potrzeb. Więc 

pół metra szersze, czy większe, czy dłuższe, to jest możliwe. Rodzaj dachu, dwuspadowy 

na boki. Wysokość w szczycie 4,55. Wysokość ściany 4,13. Kolor blachy trapezowej 

dowolny z palety kolorów. Kolor ścian tak samo. Brama dwuskrzydłowa, otwierana na boki. 

Tu oczywiście nie ma automatyki do bramy. Jest brama otwierana ręcznie. Automatykę 

można także sobie zamówić. Drzwi wejściowe w bramie. Zamek tam jakiś zawiera się w 

całym garażu. Jedno okno typu fix 64x34 cm. Wzmocniona konstrukcja garażu, profile 



zamknięte, ocynkowane 40x60x1,5 mm, czyli prostokątny profil. Ocieplenie garażu 

styropianem 6 cm. Blacha trapezowa, ocynkowana o grubości 0,45 mm. Wewnątrz blacha 

powlekana kolorem z palety kolorów. Czyli mamy z zewnątrz blachę ocynkowaną, a od 

zewnątrz blachę malowaną. Obróbki blacharskie na dachu, narożnikach, filc 

antykondensacyjny, cokolwiek to oznacza. System rynnowy, montaż gratis. Kotwiczenie na 

podłożu, do podłoża betonowego, transport gratis. Po naszej stronie będzie zalanie stopy 

fundamentowej według wskazówek producenta. Łączna wartość garażu 29 760 zł. Proszę 

traktować to orientacyjnie. 

Pan Sylwester Różycki: Gotowy. Który nie wymaga projektu. 

Pan Józef Bakuła: Przedstawiona oferta ma charakter informacyjny, nie stanowi oferty 

handlowej. 

Pan Sylwester Różycki: I tu jest jeszcze taka sugestia była dzisiaj na Komisji zgłoszona, że 

tu w deklaracji Wicewójta. 

Pan Józef Bakuła: Zawiera podatek VAT. 

Pan Sylwester Różycki: Pana Józefa, że ten autobus, który jest stary, to wszyscy wiemy, 

pomarańczowy. Będzie wystawiony do sprzedaży, tak? Stąd ten wniosek, żeby wycofać 

dokumentację projektową. Sprzedać autobus. Skoro ma być sprzedany. Kupić gotowy garaż. 

I byśmy mieli rozwiązaną sytuację, tak? Dobrze. Nie, to nie jest tak do końca, ale tu na 

spokojnie. Dobrze, wniosek, proszę o odczytanie ponownie wniosku. 

Pani Marta Gruszczyńska: Po usunięciu zadania pod nazwą. Garaż na autobus szkolny 

projekt. Z uzasadnienia oraz załącznika numer 2 i 3 do projektu uchwały. Oraz o 

przesunięcie pozostałych płatnych zadań, środków finansowych w wysokości 9 500 zł do 

działu szkoły podstawowe. W ramach paragrafu wynagrodzenia osobowe nauczyciela. 

Pan Sylwester Różycki: A dlaczego te środki finansowe idą do nauczycieli? Ponieważ tak, 

czy inaczej będziemy musieli tam dołożyć, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Tak, tak. 

Pan Sylwester Różycki: Tak czy inaczej te środki finansowe muszą na następnej sesji być 

wprowadzone. 

Pan Bogdan Zdon: Idą do nauczycieli, bo i tak będzie brakowało. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, będziemy tam wprowadzać środki finansowe. 

 

Głosowano wniosek Radnego Bogdana Zdona w sprawie: o usunięcie zadania pn. 

"Garaż na autobus szkolny (projekt)" z uzasadnienia oraz załącznika nr 2 i 3 do projektu 

uchwały oraz o przesunięcie pozostałych po tym zadaniu środków finansowych w 



wysokości 9500 zł do działu "Szkoły podstawowe" w ramach paragrafu "Wynagrodzenia 

osobowe nauczycieli". 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Pan Sylwester Różycki: Czy są jeszcze jakieś wnioski? To wszystkie, Pani Skarbik? Te, co 

Pan Bogdan zgłaszał na Komisji, była Pani na Komisji, tak? 

Pani Maria Deja: A to zostaje, to drugie zadanie, załącznik? 

Pan Sylwester Różycki: Zostaje? No, no tutaj to przetarg nam powie, tak, Panie Józefie? 

Nic nie stoi na przeszkodzie. Tyle jedyne co, no to żeby zrobić to bardzo szybko, że w razie 

rezygnacji z dotacji, no to może ktoś inny jeszcze skorzysta, tak? 

Pani Diana Czubak: Znaczy ja jeszcze w ramach swojej rozmowy z Panem Jarosławem, z 

Panią Eweliną, do tego całego zadania, tak? Wnioskowany był generalnie taki duży zakres 

zadania. Stąd te kwoty tam prawie 50 do 55 000. Pytanie. Czy będzie możliwość okrojenia 

zakresu prac po naszej stronie. 

Pan Józef Bakuła: Czy to nie będzie się łączyło ze zwiększeniem dotacji. 

Pani Ewelina Suligowska: Ja mogę szybko powiedzieć, co tam było. Tam była wymiana 

kostki, zrobienie wejścia od strony drugiej do łazienek, bo tam odpada wszystko. Wymiana 

elewacji. Tu z przodu całkowicie pomalowanie budynku. Wymiana wszystkich drzwi. 

Mówimy tylko o części, gdzie jest szatnia, nie o przedszkolu. Wymiana wszystkich drzwi. 

Biały montaż, płytki. Wymiana grzejników, wymiana oświetlenia. No polecieliśmy po całej 

[niezrozumiałe], tak? Bo była taka. 

Pani Maria Deja: Czy jak zmniejszymy. 

Pani Ewelina Suligowska: My nie wiemy właśnie tego, czy będziemy w ogóle mogli. 

Pan Sylwester Różycki: Rozpoznanie zrobić. 

Pani Diana Czubak: Tak, tak. Z tego minimum. Z tego co Pan Jarosław tam mówił, to było 

około, schodziliśmy z kwoty 242 000 do kwoty około 70 000. Tej kosztorysowej. 

Pani Ewelina Suligowska: Wtedy by było zrobione to, co najbardziej potrzebne, ale takie, 

no. 

Pani Diana Czubak: Jak są zapisy umowy, może być tak, że zmienimy, zmniejszymy zakres. 



No to im mniej dotacji dostaniemy. Tak, bo to będzie, to kalkulacja. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Pytania do budżetu? Czy to wszystkie wnioski, Panie 

Bogdanie? 

Pan Bodgan Zdon: Tak, wszystkie. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie ma. 

Autopoprawkę Pani zastosuje? 

Pani Diana Czubak: Autopoprawka przez zmianę nazwy zadania tej adaptacji, zmieni nam 

się cały załącznik umowy 3 i 2. Zmieni się, mówimy o kwocie 9 500 na garaż, z  

przeznaczeniem na wynagrodzenia. No to tutaj zmieni nam się pierwsza strona, pierwsza 

strona uchwały. Ta merytoryczna. Gdzie zmienia nam się kwoty, jeśli chodzi o zależności 

między bieżącymi a majątkowymi. I również załącznik numer 2 i załącznik numer 3. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok wraz 

ze zmianami i autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/403/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko 

na lata 2024-2040 została przyjęta jednogłośnie. 

 

h) uchwalenia statutu Sołectwa Bąków; 

Pani Sylwester Różycki: Rozumiem, że Przewodniczący Komisji Statutowej będzie 

odpowiednim do odpowiadania na pytania. Bardzo proszę. Panie Bogdanie. Uchwalenia 

statutu Sołectwa Bąków. Czy są jakieś pytania? Pan nie głosuje. Czy są jakieś pytania? 

Pan Mariusz Mirecki: Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Bąków; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 



NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/404/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Bąków została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

i) uchwalenia statutu Sołectwa Chronów; 

 

Pani Sylwester Różycki: I proszę bardzo. Panie Bogdanie. Czy są pytania do Pana Bogdana 

odnośnie projektu statutu? 

Pani Wiesława Kaczyńska: Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Chronów; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon, Taras, Monika Wiecheć, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (3) Maria Gajewska, Mariusz Mirecki, Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/405/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Chronów została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

j) uchwalenia statutu Sołectwa Chronówek; 

Pani Sylwester Różycki: Bardzo proszę o przedstawienie projektu uchwały. Czy są pytania 

do Pana Bogdana? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Chronówek; 



Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/406/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Chronówek 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

k) uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-Kolonia Dolna; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie. Uchwalenie 

statutu Sołectwa Chronów Kolonia Dolna. Proszę bardzo o przedstawienie projektu 

uchwały. Czy są pytania do Pana Bogdana? 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-Kolonia Dolna; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/407/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-

Kolonia Dolna została przyjęta jednogłośnie. 

 

l) uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-Kolonia Górna; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

statutu Sołectwa Chronów Kolonia Górna. Proszę bardzo. Czy są pytania do projektu 

uchwały? 



 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-Kolonia Górna; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/408/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Chronów-

Kolonia Górna została przyjęta jednogłośnie. 

 

m) uchwalenia statutu Sołectwa Ciepła; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Sołectwa Ciepła. Bardzo proszę o zreferowanie. Czy są pytania? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Ciepła; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/409/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Ciepła została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

n) uchwalenia statutu Sołectwa Dobrut; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Statutu Sołectwa Dobrut. Proszę bardzo o zreferowanie. Czy są pytania? Nie widzę. 



 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Dobrut; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/410/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Dobrut została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

o) uchwalenia statutu Sołectwa Guzów; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Sołectwa Guzów. Proszę bardzo, czy są pytania? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Guzów; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/411/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Guzów została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

p) uchwalenia statutu Sołectwa Guzów-Kolonia; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Sołectwa Guzów Kolonia. Proszę bardzo o zreferowanie projektu uchwały. Czy są 



pytania do Pana Bogdana? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Guzów-Kolonia; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/412/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Guzów-Kolonia 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

q) uchwalenia statutu Sołectwa Helenów; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statute Sołectwa Helenów. Proszę bardzo o zreferowanie projektu uchwały. Czy są pytania? 

Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Helenów; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/413/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Helenów została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

r) uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza Mokra; 

 



Pani Sylwester Różycki: Proszę o zreferowanie uchwały. Czy są pytania? Nie ma pytań. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza Mokra; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/414/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza 

Mokra została przyjęta jednogłośnie. 

 

s) uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza Sucha; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statute Sołectwa Krogulcza Sucha. Proszę bardzo o przedstawienie projektu uchwały. Czy 

są pytania? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza Sucha; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/415/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Krogulcza Sucha 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

t) uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska Osiedle; 

 



Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały. Czy są pytania do Pana 

Bogdana? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska Osiedle; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/416/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska Osiedle 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

u) uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę bardzo o zreferowanie projektu uchwały. Proszę bardzo. 

Czy są pytania? 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/417/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Łaziska została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

v) uchwalenia statutu Sołectwa Orońsko; 

 



Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statute Sołectwa Orońsko. Proszę o przedstawienie projektu uchwały. Czy są pytania? 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Orońsko; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/418/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Orońsko została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

w) uchwalenia statutu Sołectwa Śniadków; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Sołectwa Śniadków. Czy są pytania? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Śniadków; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/419/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Śniadków 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

x) uchwalenia statutu Sołectwa Tomaszów; 

 



Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statute Sołectwa Tomaszów. Proszę bardzo o zreferowanie projektu uchwały. Czy są pytania? 

Nie widać. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Tomaszów; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/420/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Tomaszów 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

y) uchwalenia statutu Sołectwa Wałsnów; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statute Sołectwa Wałsnów. Bardzo proszę o zreferowanie projektu uchwały. Czy są pytania? 

Nie widać. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Wałsnów; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/421/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wałsnów została 

przyjęta jednogłośnie. 

 



z) uchwalenia statutu Sołectwa Zaborowie; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

statutu Sołectwa Zaborowie. Bardzo proszę. Czy są pytania? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia statutu Sołectwa Zaborowie; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/422/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Zaborowie 

została przyjęta jednogłośnie. 

 

aa) podtrzymania stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały Przewodniczącą 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Panią Monikę Wiecheć. 

 

Pani Monika Wiecheć: Panie Przewodniczący, na siedząco pozwolę sobie. W dniu 

11.12.2023 Wojewoda Mazowiecki otrzymał od Pana TC skargę na działalność Wójta 

Gminy w Orońsku. Dotyczącą nieudostępnienia transmisji na żywo z posiedzeń sesji Rady 

Gminy w Orońsku. W dniu 28.07 oraz 31.08.2023. Pismem z dnia 29.01.2024 Wojewoda 

Mazowiecki przekazał Radzie Gminy w Orońsku skargę Pana celem rozpatrzenia według 

właściwości. I na podstawie artykułu 229, punkt 3 Kodeksu Postępowania 

Administracyjnego. Organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub 

działalności Wójta, Burmistrza lub Prezydenta Miasta i kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych jest Rada Gminy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się 4.03 

dokonała analizy treści skargi. Uznając, iż jej przedmiot został powielony i nie zawiera 

żadnych nowych okoliczności w stosunku do skargi Pana z dnia 4.10.2023. Na Wójta 

Gminy Orońsko. Rozpatrzonej przez Radę Gminy w Orońsku. Na sesji w dniu 30.11, na 

którą powołuje się sam skarżący w treści skargi złożonej do Wojewody Mazowieckiego. I 



w przedmiotowej sprawie Rada Gminy w Orońsku podjęła uchwałę numer 82/379/2023, w 

której uznała skargę za bezzasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały. 

Stanowiącym jej integralną część. O sposobie załatwienia skargi skarżący został pisemnie 

zawiadomiony w dniu 5.12.2023. W związku z powyższym, mając na uwadze treść artykułu 

239, paragraf 1 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, który stanowi, iż w przypadku 

gdy skarga w wyniku jej rozpatrzenia została uznana za bezzasadną. I jej bezzasadność 

wykazano w odpowiedzi na skargę. A skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 

okoliczności, Organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie 

stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy. Bez zawiadamiania skarżącego. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podtrzymuje stanowisko. Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, czy są pytania? Proszę. 

Pan Bogdan Zdon: Czy sesja jest transmitowana? 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pani Marta Gruszczyńska: Informacja od informatyka, tak. Na bieżąco tutaj staramy się ją 

kontrolować. 

Pan Sylwester Różycki: Czy są pytania? Nie widać. 

 

Głosowano w sprawie: podtrzymania stanowiska w sprawie rozpatrzenia skargi; 

Wyniki głosowania: ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (8) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Ewelina 

Suligowska, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

PRZECIW (2) Sylwester Różycki, Adam Stańczyk WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Katarzyna Taras 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/423/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie 

rozpatrzenia skargi została przyjęta. 

 

bb) powołania Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku oraz nadania jej statutu; 

 

Pani Sylwester Różycki: Proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku. Oraz nadania jej statutu. Pozwolę sobie na 

zreferowanie projektu uchwały. Z tego względu, że inicjatorem jestem ja tej uchwały. 



Przede wszystkim na samym początku wniosę autopoprawkę zgłoszoną na Komisji 

Budżetowej, Statutowej? Budżetowej, tak. Budżetowej. I tu mamy zapisane w formie 

wniosku. 

Pani Marta Gruszczyńska: Zmiana zapisu paragrafu 4, ustęp 1 na Młodzieżowe Rady 

Gminy w Orońsku składa się z 19 członków. Było 9. Oraz dodanie do projektu uchwały 

punktu 4, ustęp B, o treści. Sołectwa Gminy w Orońsku mogą zgłosić po jednym 

kandydacie. 

Pan Sylwester Różycki: Czyli tym zapisem umożliwiliśmy i uwzględniłem wniosek 

Komisji. Do 19 członków. Czyli zebrania sołeckie będą miały możliwość wytypowania 

takiej osoby do Młodzieżowej Rady Sołeckiej, tak, do Młodzieżowej Rady Gminy. Ale też 

jest, znalazł się zapis, o minimalnej ilości w ilości 5 członków. Wiek w projekcie uchwały 

jest. Jeśli chodzi o zasadność podejmowania tego typu uchwały i powołania tego ciała 

doradczego Pana Wójta, to jest nic innego jak próba i chęć zaangażowania młodzieży w 

działalność samorządową. Ale też pozyskiwania środków finansowych z Urzędu 

Marszałkowskiego. Z obserwacji naszych wynika, że te środki finansowe pojawiają się co 

roku, tak samo jak na Rady Seniorów. To jest tożsame ciało, tylko młodzieżowe i na swoją 

działalność, organizację swoich działań również tak w granicach 40 000 złotych młodzież 

może pozyskać na swoją działalność. Tak więc wydaje mi się, że 5 osób minimum się uda. 

Czy 19 z każdego Sołectwa, no to zobaczymy. Tak więc liczymy, że z Sołectwa Bąków i 

Ciepła tak Panu bliższe ciału tak, jak to koszula się chętni z Sołectwa znajdą. Czy są jeszcze 

jakieś pytania? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: powołania Młodzieżowej Rady Gminy w Orońsku oraz nadania jej 

statutu wraz z autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr LXXXII/424/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 18 marca 2024 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy w 

Orońsku oraz nadania jej statutu została przyjęta jednogłośnie. 



 

9. Wolne wnioski. 

Pan Sylwester Różycki: Jako, w pierwszej kolejności, bardzo proszę, aby zabierali Radni, 

bardzo proszę. Pani Małgorzata. 

Pani Małgorzata Burek: W tych miesiącu powstał nowy referat. Animacji, Kultury i Sportu. 

Czym się Wójt kierował ustanowieniem takiego nowego referatu. I czy to jest jego wniosek? 

Pan Józef Bakuła: Referat jeszcze nie powstał. Tylko został zapisany w statucie, w 

regulaminie organizacyjnym. 

Pan Sylwester Różycki: Nie w statucie. 

Pan Józef Bakuła: W regulaminie organizacyjnym Gminy. Docelowo widzimy taką 

potrzebę. Na razie nikt nie został kierownikiem. 

Pan Sylwester Różycki: A środki finansowe są? Bo to generuje dodatkowe koszty, tak. Czy 

w budżecie Gminy zostały przewidziane i zabezpieczone środki na ten cel? 

Pan Józef Bakuła: Nie. Dlatego referat jeszcze nie powstał. Jak będą zabezpieczone środki, 

to będziemy wtedy organizować. 

Pan Sylwester Różycki: A nie najpierw zabezpieczenie środków finansowych, a dopiero 

reorganizacja? 

Pan Józef Bakuła: No najpierw, ale na razie to jest zapisane w regulaminie organizacyjnym. 

Nie ma takiej potrzeby organizacyjnej. 

Pan Sylwester Różycki: Rozumiemy. Proszę bardzo, Pani Maria. 

Pani Maria Deja: Ja chciałam zapytać, czy została już zatrudniona osoba do świetlicy w 

Łaziskach? 

Pan Józef Bakuła: Nie. Z tego co wiem trwają poszukiwania. W ramach prac 

interwencyjnych były tam, była chyba jedna kandydatka do tej pory. Nie odpowiadała 

wymaganiom. I czekamy na kolejną. Nie została sfinalizowana jeszcze sprawa. 

Pani Maria Deja: A jak długo, nie wiadomo, jak długo? 

Pan Józef Bakuła: No, my chcieliśmy jak najszybciej, kwestia tego że ona musi mieć 

odpowiednie uprawnienia. 

Pan Sylwester Różycki: Czy to wszystkie pytania? Pan Karol, proszę. 

Pan Karol Białas: Panie Sekretarzu ja chciałbym wrócić do tej kategorii dróg na terenie 

Gminy Orońsko. Poprzez wyłączenie z użytkowania. Chodzi o utwardzenie drogi między 

dworem a stacją benzynową. Przypuszczam, że tamta droga to jest prowadząca donikąd. Bo 

to jest tylko 100 metrów drogi. A to jest droga gminna. 

Pan Sylwester Różycki: Czy to wszystkie pytania? 



Pan Józef Bakuła: Dobrze, i jeżeli sprawdzę, to rozumiem, że na tej podstawie, ewentualnie 

będzie Pan wnioskował o wyłączenie? 

Pan Sylwester Różycki: Wszystkie pytania? Panie Karolu? Po kolei możemy pójść? Pan 

Mirecki. 

Pan Mariusz Mirecki: Odnośnie drogi Śniadków-Tomaszów. To dokąd ten asfalt w końcu 

będzie? 

Pan Józef Bakuła: Nie potrafię w tej chwili powiedzieć, Tomaszów, czyli ta, która jes 

zaprojektowana. 

Pan Mariusz Mirecki: Panie Sekretarzu, Pan 3 kartki wcześniej zapisał. 

Pan Józef Bakuła: Ale co? 

Pan Mariusz Mirecki: No właśnie, żeby się dowiedzieć. Na Komisji było. 

Pan Józef Bakuła: Nie, nie potrafię powiedzieć. Dobrze, dobrze. 

Pan Mariusz Mirecki: No i jak, jak sobie firma radzi z zaprojektowaniem drogi tutaj na 

krzyżówkę. 

Pan Bogdan Zdon: Z tym błotem, no bo dzisiaj rozmawiałem, jak podatki roznosiłem dla 

właścicieli. 

Pan Mariusz Mirecki: A jeszcze mam tylko organizację ruchu, to Gmina rozumiem, że 

przedstawia firmie, tak? 

Pan Józef Bakuła: Organizację ruchu potwierdza bodajże Gmina po konsultacji z policją. 

Pan Mariusz Mirecki: Czy już coś takiego robiliście? 

Pan Józef Bakuła: Nie potrafię w tej chwili odpowiedzieć. Organizacja ruchu już jest 

[niezrozumiałe]. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Radna. Pani Ewelina. 

Pani Ewelina Suligowska: Ja mam pytanie. Bo w tym roku został zakupiony. 

Pan Sylwester Różycki: Pani Ewelino. Proszę mówić do mikrofonu. 

Pani Ewelina Suligowska: Jestem trochę przeziębiona. Na koniec roku został 

zaproponowany aparat do spisywania wody i wyliczania opłaty za wodę. Do tej pory nie 

widzę, u mnie nikt nie był spisywać wody. Co się dalej dzieje? Wydaliśmy pieniądze na ten 

sprzęt. A nadal nie słyszymy, żeby była spisywana woda. Mieliśmy to w Komisjach któryś. 

To sygnał, że bardzo dużo ludzi nie płaci za śmieci, za wodę. Bo kiedyś była rozmowa i 

było, że [niezrozumiałe]. Dopiero teraz zakupiony był. Pod koniec roku. 

Pani Diana Czubak: W listopadzie został zakupiony. Nowe urządzenie dla inkasenta. 

[nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 



Pani Ewelina Suligowska: Dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę. Pan Artur? 

Pan Artur Zasada: Panie Sekretarzu. Chodzi mi o tą drogę Guzów-Krogulcza. Dostaliśmy 

z KOWR-u 70 000, tak? Tej drogi nie ma w budżecie. Kto wnioskował o tą drogę? 

Pan Józef Bakuła: My wnioskowaliśmy jeszcze wtedy, jak była, budżet nie był uchwalony. 

Pan Artur Zasada: Panie Sekretarzu, co roku przez 8 lat, przez 9 lat składam do budżetu 

Gminy, co roku. Wnioskuję o zrobienie drogi 201 za Panem Wojtkiem to jest droga, tam 

będzie 300 metrów, żeby ją dokończyć. Po której jeździ autobus szkolny. I droga 569, tam 

też będzie drogi 200 metrów. Przy której drodze mieszkają mieszkańcy. A tutaj zaczynacie 

robić drogę, składacie wniosek o 70 000. Ja się pytam, dlaczego nie jest zrobiony jeszcze 

wodociąg w stronę tych działek? 

Pan Józef Bakuła: Nie składamy wniosku o 70 000. To decyzja jest Urzędu 

Marszałkowskiego.  W zeszłym roku były dofinansowania po 250 000. W tym roku, jak 

rozmawiałem na początku roku  z dyrektorem wojewódzkim, powiedział, że pieniędzy mają 

tyle samo co w ubiegłym roku. I wniosków też mniej więcej tyle samo. W związku z tym 

można się spodziewać, że dofinansowania będą podobne jak w roku ubiegłym. Taką 

mieliśmy nadzieję, no, jak już mówiłem. Na jedno jest 170 000. Na drugie 70. Jak nie ma 

w budżecie, no to teraz trzeba. 

Pan Artur Zasada: A nie można te pieniądze przenieść na te drogi? Ja mówiłem, 201 i 569. 

Pan Józef Bakuła: Trzeba od nowa wnioskować. 

Pan Artur Zasada: Nie można te drogi wnioskować, po której jeździ autobus szkolny? 

Widział Pan te drogi? 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, jeszcze tych dróg takich, to naprawdę jest w Gminie dużo. Na 

pewno nie ta jedna. Natomiast nie jestem w stanie powiedzieć, czy jeszcze można składać 

wnioski do KOWR-u. Bo to jest określony termin. Wydaje mi się, że nie. Ale sprawdzę. Na 

pewno jak nie mamy w budżecie, to nie będziemy robić tej drogi. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Sekretarzu, gdyby nie niedopatrzenie Pana Wójta w 

momencie przekształcania i remontu drogi krajowej na obszarach administracyjnych 

Gminy Orońsko. Gdzie mieliśmy otrzymać na rzecz Gminy destrukt z całej tej powierzchni. 

Słyszał Pan o tej historii? 

Pan Józef Bakuła: Słyszałem o historii, przy czym znowu wracamy do historii, do której ja 

się nie potrafię odnieść. 

Pan Sylwester Różycki: Dlatego jest [...] 

Pan Józef Bakuła: Ktoś komuś kiedyś obiecał, że. 



Pan Sylwester Różycki: Nie, nie obiecał. Dżentelmeńską umowę Pan zawarł. Pan Wójt 

zawarł dżentelmeńską umowę, wydzierżawił firmie nieruchomość Gminy, gdzie firma 

schałdowała materiał, co wpłynęło na ich zysk. A potem ten destrukt wywiozła, bo miała 

tylko i wyłącznie dżentelmeńską umowę z Panem Wójtem. 

Pan Józef Bakuła: Nie potrafię się odnieść do historycznych zagadnień. 

Pan Sylwester Różycki: Dlatego właśnie jest tu coraz mniej. Został Pan sam na polu bitwy. 

Ale dzielnie Pan walczy. 

Pan Józef Bakuła: Nietraktuje tego jako bitwy, Broń Boże. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. 

Pan Artur Zasada: Panie Sekretarzu, następne pytanie właśnie. Jak wygląda budowa tych 

wodociągów, w stronę Guzów, Krogulcza. I droga 744 za domem nauczyciela. Pieniądze 

były przeznaczone na tamten rok budżecie. Ja nic nie widzę, żeby tu coś tam się działo. 

Pan Józef Bakuła: Mamy zrobioną dokumentację, dwa odcinki, dwie nitki wodociągów w 

Guzowie, jeden w Bąkowie. Jedna ulica, chyba Zagórska. Jesteśmy tuż przed, będziemy 

ogłaszać przetargi. Bo chcemy to wcisnąć w Polski Ład. to finansowanie 7 800 000 plus na 

wkład to razem 8 000 000 zł. Jako pierwszy etap te 4 nitki ogłosimy wykonanie. Bo też 

niecierpliwą się ludzie, którzy nam przekazali dokumentację. Bo mieliśmy podpisaną 

umowę, że w okolicach ubiegłego roku wykonamy. Tyle tylko, że ta dokumentacja 

ostatecznie trafiła do nas w styczniu. Więc nie mogliśmy wykonać  w ubiegłym 

roku.Jesteśmy tuż przed ogłoszeniem przetargu. 

Pan Artur Zasada: Bardzo dziękuję. Dziękuję. Nie mam więcej pytań. 

Pan Sylwester Różycki: Czy państwo Radni? Pani Sołtys, proszę. 

Pani Monika Wiecheć: Może nie mam pytania. Tylko mam taki wniosek. Bo chodząc i 

zbierając podatek, dostałam taką informację, że w dniu 27.02 mieszkaniec Orońska złożył, 

no napisał maila do Pana Przewodniczącego i do Pana Wójta. O przyznanie nagrody za 

osiągnięcia w dziedzinie edukacji i kultury, sportu. No i tu mam informację, że zajął IX 

miejsce w kategorii wiekowej od 18 lat do 24 na mistrzostwach świata w Belgii. I to biegi 

są przeszkodowe. I miejsce zajął też w kategorii wiekowej w Stalowej Woli. No i I miejsce 

zajął w sezonie 2023 liga jakaś tam w biegach przeszkodowych i może byśmy. 

Pani Maria Deja: W jakim wieku? 

Pani Monika Wiecheć: No tu jest od 18 do 24. Ale on ma 25 lat w tym roku. 

Pan Sylwester Różycki: 25 lat? Tak. 

Pan Józef Bakuła: Trafił taki wniosek rzeczywiście, ja go skierowałem do oświaty. I tak jak  

w zeszłym roku jakieś tam dziewczynie jednej. Oczywiście, to są skromne nagrody. 



Pani Monika Wiecheć: W sprawie jeszcze tego oświetlenia naszych, ulicznych. 

Pan Józef Bakuła: Z lampami jest tak, Pani tu Skarbnik zabezpieczyła w dzisiejszej chyba 

uchwale dodatkowe pieniądze na zakup lamp. Bo kupowanie z usługą montażu, życzą sobie, 

ja już to mówiłem na Komisji około 1 000 złotych. Tymczasem lampę można kupić za 150-

200. Będziemy szukać wykonawcy do samego montażu. Myślimy, że będzie znacznie taniej. 

Mamy pieniądze, zakupimy około 30, jak mnie kierownik zapewnił tych lamp. I będziemy 

montować. Jest w kilku miejscach taka potrzeba, będziemy montować kolejne wszystkie. 

Pani Monika Wiecheć: Dobrze. A jeszcze mam takie pytanie. Czy da radę, żeby wysłać 

pismo do mieszkańca o wyczyszczenie swojej działki przy ulicy christianiego? 

Pan Józef Bakuła: Pismo zawsze można wysłać, nie wiem jaki będzie efekt. Ale to proszę 

o adres. 

Pan Sylwester Różycki: Państwo Radni? Proszę bardzo, Panie Mariuszu. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Gdyż właśnie. Rozumiem oburzenie i zirytowanie Pana Dariusza 

Jędrzejczyka. Niemniej jednak mogę historię tej drogi odpowiedzieć od samego początku. 

Jeszcze byłem gówniarzem, jak za Wójta, Pana Matysiaka, ona była robiona. I to nie była 

droga do Chronówka. To była droga z przeznaczeniem do wysypiska. Wysypisko z biegiem 

się zapełniało. Aż wreszcie zamknęło i droga się skończyła. To było na najgorszym podłożu 

jakie może być, wapień. To wszystko się rozchodziło. To było od początku poprawiane, 

łatane 3 chyba sposobami. Asfalt, beton, teraz ostatnimi latami destrukt. Następnie przejął 

pałeczkę Pan Wójt Bredłowski. Tutaj w zasadzie nic nie było robione oprócz łatania. 

Później on zrobił odcinek typowo dla Chronówka. No to już było za mojej kadencji. Bo 

tutaj naprawdę nic nie było robione. Orońsko było traktowane jako perełka. Wszystkie inne 

wioski podobnie. Chronówek, Chronów i tak dalej coraz bardziej oddalone od Gminy, jako 

slumsy. Słucham? 

Pan Wojciech Brodowski: Nie wspomniał o Guzowie. 

Pan Mariusz Wojcieszak: No tak, mniej więcej wszystkie jak najdalej oddalone, najgorszej 

traktowane. Pan Wójt Bredłowski wyszedł z takiego założenia, żeby robić w każdej 

miejscowości drogi. Na podstawie Chronówka zrobił. Akurat właśnie tą drogę pod firmę 

Pana Jędrzejczyka można nazwać od wysypiska, byłaby zrobiona w 100% nad torami, 

gdyby nie operator koparki przerwał kabla. I kolej postawiła szlaban dalej. I można kłaść 

twardego, utwardzonej drogi. No to było robione już później destruktami i tak dalej. No 

pokomplikowało się. W planie szły, że tam miało nie być kabla. Kabel, był operator, 

przerwał. Stop. Dlatego nie jest robiona do końca. Teraz cóż. Zaczęliśmy od łatania. Później 

etapami robione kolejne odcinki. Jak zobaczyłem pierwszy odcinek, że jest 



przygotowywany do budowy. Mówię, no co się dzieje, tam jest niezrobione, a tu zaczynamy. 

No Pan Wójt z kolei Nosowski powiedział, tak musimy, od początku zaczynać tą drogę i 

nie od środka. Tam, gdzie były właśnie najgorsze dziury, tam było pozostawiane. A było 

robione tu, gdzie był wcześniej położony dywanik, tak zwany. No to on był zrywany i 

kładziony w nowy asfalt. No bo taki był zapis, na to było pozyskane, na to były pozyskane 

środki. I tak etapami, po 70 metrów śmiesznych, coraz więcej. I teraz jest kolejny właśnie 

etap, no mamy 3 700 złotych całość. 170 000 dofinansowanie FOGR-u. To liczymy, że 

będzie zrobiona. Ale wielokrotnie podkreślamy właśnie, no to jest droga do Gminy, więc 

płacimy podatki. Jeszcze przed Panem, przed Pana firmą. No ja też już się upominałem, bo 

firma Polmagi w osobie Pana. Luigiego niebanalne podatki. I mówiłem, no to powinny te 

pieniądze chyba na tych miastowo zostać przekazane jako, nie przekazane, wykorzystane 

w miejscowości Chronówek. O to zabiega miejscowość Tomaszów. O to zabiega 

miejscowość Guzów. Żeby jakiekolwiek wpływy, tak samo jak na przykład z najmu lokalu. 

No czynsz, żeby został w Guzowie, mimo że obiekt nie jest w miejscowości Guzów. Co 

więcej mogę powiedzieć? No to nie wiem, słucham Pana Jędrzejczyka, tak jak mówię. 

Przedsiębiorca, inwestor. 

Mieszkaniec: Za miesiąc się już tam nie dojedzie. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Tak, ale to mówię Panu, naprawdę ja nie siedzę jak tutaj, jak trusia, 

jak mysz pod miotłą. Zgłaszam te problemy. No jedyne co jest zrobione to łatanie, łatanie, 

bo nie ma pieniędzy. Ponadto. Jeżeli już jest odcinek zrobiony, to nawet żadna firma nie 

chce przystąpić do wykonania. Bo mają drogi, mają przetargi na większe pieniądze. A tutaj 

taki odcinek 70 metrów, to nikt nie chce przystąpić. 

Mieszkaniec: Ja dzisiaj tutaj usłyszałem o różnych projektach, różnych rzeczach, które mają 

pierwszeństwo. A o tej drodze nic. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Znaczy, no, teraz uspokajają tylko tym. 

Mieszkaniec: Pani mówi, że jeszcze na łatanie nie będzie. 

Pan Mariusz Wojcieszak: No też to usłyszałem, no też mnie to bulwersuje. 

Pan Artur Zasada: Nie, no Panie Darku, dalszy etap, 

4 etap bo jest trzy etapy zalane. 4 etap będzie realizowany. 

Mieszkaniec: No dobrze, tak, ale co z odcinkiem drogi od asfaltu do wysypiska? Pod moją 

bramą dosłownie. To nie jest moja droga. 

Pan Artur Zasada: Ale Panie Darku, teraz ta inwestycja 200 metrów. 

Mieszkaniec: Ale tam są dziury w kolano. 

Pan Artur Zasada: Jeżdżę tamtędy. 200 metrów kosztowało nas 325 000. 



200 metrów. Widział Pan tę drogę? 2 przepusty i kawałek drogi. 325 000. 

Mieszkaniec: Może trzeba poszukać jakiejś tańszej firmy. 

Pan Sylwester Różycki: Albo innego rozwiązania robienia dróg. Drodzy państwo. 

Pan Józef Bakuła: Prace zlecamy w drodze przetargu, jeśli o robotach budowlanych mowa. 

No więc ja proponuję poszukać jeszcze tańszej firmy. 

Mieszkaniec: Wie Pan, może nieważne, kto głosuje, ważne, kto głosy liczy. 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem, co Pan sugeruje, ale po to się startowało do przetargu, żeby 

wybrać ten najtańszy. 

Pan Sylwester Różycki: Drodzy państwo, wpłynęły jeszcze tutaj państwu, czytałem na 

samym początku, do Przewodniczącego Rady. I pozwolę sobie odczytać, mam tutaj Ciepłą 

pierwszą. Ale to jest wszystko bliźniacze. I ten temat również był poruszany na Komisji 

Finansowo-Budżetowej i teraz to odczytam. Podanie do Przewodniczącego Rady Gminy. 

My, niżej podpisani rolnicy wsi Ciepła, domagamy się od Wójta, Przewodniczącego Rady 

Gminy Orońsko obniżania podatku rolnego o 50% w trybie pilnym. I żądamy 

natychmiastowego zwołania posiedzenia Rady Gminy. W celu dokonania zmiany stawki 

podatku rolnego na rok 2024, na okres 4 kwartałów? 4 kwartałów. Z uwagi na bardzo ciężką 

sytuację w naszych gospodarstwach, spowodowaną brakiem możliwości sprzedaży naszych 

płodów w opłacalnej cenie. Na posiedzeniu Rady Gminy konieczne jest obniżenie, jest 

obecność minimum 2 rolników z każdej wsi należącej do Gminy Orońsko. No to 2 rolników 

czeka, nawet więcej. Teraz tak, drodzy państwo, jeśli chodzi o, poruszaliśmy ten temat na 

Komisji Finansowo-Budżetowej. I tutaj proponuję, żeby złożyć ten… znaczy zająć 

stanowisko, tak? zająć stanowisko i przekierować te. Rozumiem, że te do Wójta też 

wpłynęły w te pisma? 

Pan Józef Bakuła: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: I teraz tak, w ciągu roku budżetowego, a obecnie w takim jesteśmy 

takiej sytuacji,inicjatywę o zmianie dochodów. Czyli zmianie w budżecie i stawek 

podatkowych jest  w kompetencji Wójta Gminy Orońsko. Z tego, co ta Pani, Pani nam 

Skarbnik tłumaczyła i mówiła, że w ościennych gminach jakieś już uchwały się pojawiły. 

Ale też trzeba wziąć pod uwagę wszystkie aspekty, które za sobą niosą. Czyli skutki 

finansowe, skutki finansowe. Też to jest, jeśli chodzi  o zbieranie podatków, 10% od inkasa 

ma wpływ dla Sołtysów, wysokość inkasa również, i tak dalej, i tak dalej. Tak więc ja bym 

proponował do odpowiedniego organu. Bo jedynym odpowiednim organem do złożenia 

uchwały, która by miała moc prawną jest Wójt Gminy Orońsko. Ale my jako Rada możemy 

złożyć, przyjąć stanowisko, tak. W formie wniosku do Pana Wójta.  A gdzie są Radni? A 



sesja się skończyła? 

Pani Diana Czubak: Tak, informacyjnie, tak. Radni byli na Komisjach.jeśli chodzi o jedną 

ratę podatku w skali całego budżetu Gminy. To jest 3 rata. Oscyluje to w granicy 91 

000.Czyli 3,4 rata i to jest 180 000. Jeśli  chodzi o te uchwały, które podejmują ościenne 

gminy, tu jest Gmina Wolanów i Gmina Zakrzew. To wiemy, że takie uchwały. Ale nie ma, 

nie jest to uchwała o obniżeniu stawki podatku. Nie jest to uchwała o umorzeniach, tylko 

jest to uchwała o zastosowaniu ulgi. Jeśli mówimy teraz o zastosowaniu ulgi na ratę 3 i 4. 

Czyli nie ma ona faktycznie ogólnie, że każdy, jeden indywidualny rolnik, każdy rolnik 

dostanie tą ulgę, uchwałę na ulgę, tylko będzie to ulga na wniosek. Jeśli, jeśli. Te uchwały 

są dopiero podjęte w gminach 4.03. Więc są sprawdzane jeszcze od strony takiej formalno-

prawnej przez RIO. Więc jeśli do czegoś dojdziemy, no to będziemy czerpać z ich 

doświadczenia. Ale przekładając to na nasz, na nasz, na nasze podwórko, że tak powiem, 

tak? No powiem, to jest coś maksymalnie, tak? To będzie 180 000. Jeśli pójdziemy w tą 

stronę, no to trzeba, że się zastanowić. Jeśli zdejmiemy dochody postronne, zdejmiemy 

dochody z 180 000. Więc też trzeba będzie pomyśleć nad tym, co zdjąć po stronie 

wydatkowej na te 180 000. W takim maksymalnym założeniu. Jeśli zastosujemy ulgę, no 

to też, że tak powiem, skutek będzie miał w przeliczeniu subwencji na rok przyszły. To też 

będzie, powiedzmy, będzie wpływało na obniżenie subwencji, bo to będzie nasza ulga 

zastosowana. To mówię, od takiej strony finansowej. 

Pani Maria Deja: Ulgę trzeba będzie składać indywidualnie? 

Pani Diana Czubak: Każdy będzie musiał złożyć indywidualnie. 

Pani Maria Deja: Każdy rolnik? 

Mieszkaniec: Nie można tego ogólnie? Nie ma nic o uldze. Tylko po prostu o umorzeniu. 

Pani Diana Czubak: Umorzenie też składa indywidualnie. Jeśli chodzi o umorzenie, każdy 

jest w indywidualnej sytuacji finansowej i życiowej. Takie są aspekty brane przy umorzeniu. 

Ale to jak mówię Wolanów i Zakrzew przecierają ścieżkę, jeśli chodzi o zastosowanie tej 

formy. 

Pan Stańczyk Adam: Decyzję o umorzeniu podejmuje Wójt Gminy? 

Pani Diana Czubak: Umorzenie jest już indywidualne. 

Pan Sylwester Różycki: Dlatego my możemy zająć stanowisko do Wójta i potem Wójt 

rozpatrzy prawnie jak wyglądają po prostu te tryby. Z tego co Pani mówi, już są jakieś 

podjęte właśnie na gminach, na których prawdopodobnie może Wójt się wzorować. Ale to 

nie jest powiedziane, że Regionalna Izba Obrachunkowa zostawi to w mocy prawnej. Jakie 

tam jeszcze wchodzą w grę instytucje? 



Pani Diana Czubak: UOKIK na pewno, jeśli, bo mówię, rolnicy prowadzą działalność 

gospodarczą.  I wtedy też że musi się znaleźć UOKIK. Procedura jest taka, że zazwyczaj 

przesyła się uchwałę. I oni mają miesiąc, wypowiadają się, jeśli mają coś do zarzucenia. W 

sposób milczący do 30 dni [niezrozumiałe]. Taka jest procedura. [nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. Już. Proszę o wygenerowanie głosowania. Wszyscy 

mają? 

Pani Maria Gajewska: Nie mamy głosowania. 

Pan Sylwester Różycki: Ale jesteście zalogowani. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o wygenerowanie głosowania. Głosowanie w sprawie 

przekazania Wójtowi Gminy Orońsko postulatów rolników Sołectw Gminy Orońsko jako 

do właściwego organu. Celem zaproponowania rozwiązania w sprawie obniżenia podatku 

rolnego. No bo właściwym organem jest Wójt. A dopiero Wójt występuje do Rady. I my 

akceptujemy, bądź nie. Czy ktoś chce coś dopisać? 

Mieszkaniec: A nie można teraz jakiejś akceptacji ze strony Rady zadeklarować? 

Pan Sylwester Różycki: W roku budżetowym nie. Jest rok budżetowy rozpoczęty. Ale 

wystąpił Wójt do Rady z projektem uchwały.To nie jest uchwała. To nie jest uchwała. Wójt 

musi przygotować projekt uchwały. Wystąpić do Rady, Przewodniczący Rady zwołuje sesję 

i na sesji jest podejmowana uchwała. Ale inicjatywa musi wyjść jakby do Wójta, bo Wójt 

odpowiada za budżet. A my zmniejszając teraz jakby dochody, tak, ograniczamy jego 

sprawność, tak, czyli wydatkowanie. I to RIO na pewno zakwestionuje na 100%, to jestem 

pewny tego. Tu musi być inicjatywa od Wójta. Ale my podejmujemy stanowisko, żeby po 

prostu przygotował propozycję, tak? A dopiero podczas procedowania Wójt na przykład 

powie, że możemy w to wejść, ale nam zaczyna brakować pieniędzy. No i zapyta się Rady 

na przykład, z czego zrezygnować. Na przykład, tak? Ale tu nie chcemy już wychodzić 

przed szereg przez Pana Wójta. To jest w kompetencji Pana Wójta. tak? 

Pan Józef Bakuła: Przygotowanie projektu uchwały. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, a potem. 

Pan Józef Bakuła: Decyzja jest w kompetencji Rady. 

Pan Sylwester Różycki: Dokładnie. Czy ktoś chce coś dopisać? 7 dni, jakby jutro została 

taka uchwała przygotowana, no to Wójt Gminy Orońsko składa do Biura Rady.No normalny 

tryb to jest  7 dni. Nie, no 7 dni. No to na wniosek może Wójt złożyć taki wniosek do Rady. 

I to jest 7 dni musi odbyć się sesja od momentu złożenia wniosku. 

Pan Józef Bakuła: Proszę państwa, nie zapominajcie, że tam tych podpisów, jeśli ja dobrze 



pamiętam, jest około 1 000 od rolników. Coś mi się wydaje, że około 1 000. I żeby policzyć 

skutki, no to trzeba do każdego do pozycji podatkowej z tych osób zajrzeć. Więc proszę nie 

oczekiwać, że my to  w 3 godziny zrobimy. 

Pan Sylwester Różycki: To są skutki finansowe. Dobrze. Drodzy państwo, głosujemy. 

 

Głosowano wniosek Radnego Sylwestra Różyckiego w sprawie: przekazania Wójtowi 

Gminy Orońsko postulatów rolników sołectw Gminy Orońsko jako do właściwego Organu 

celem zaproponowania rozwiązania ws obniżenia podatku rolnego; 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, 

Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Ewelina Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Pan Sylwester Różycki: Wysoka Rado, wpłynął jeszcze wniosek o udzielenie głosu. Jest 

Pan prezes. Bardzo proszę Panie prezesie. 

Pan Krzysztof Stanik: Panie Sekretarzu. Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Chciałbym 

zwrócić się z prośbą o możliwość bezpłatnego użytkowania [niezrozumiałe] znajdującego 

się w budynku OSP przy ulicy Szkolnej 4. Ewidencja gruntu numer 118/3. O powierzchni 

1 800 m2. Dla której prowadzona jest księga wieczysta o numerze KW58.516. Wraz ze 

zlokalizowanym tam budynkiem. W celu przygotowania i adaptacji czwartego 

boksu[niezrozumiałe] zabezpieczyli [niezrozumiałe] w wysokości 50 000 [niezrozumiałe] 

plus wykonanie prace remontowe. Przystosowujące box do garażowania samochodu 

ratowniczo-gaśniczego. Konieczne do wykonania jest modernizacja instalacji elektrycznej. 

Poprowadzenie instalacji grzewczej. Wykonanie posadzki. Wykonanie podjazdu. 

Wykonanie otworu sieciowego z mostu 3 do mostu 4. Wykonanie instalacji 

przeciwwłamaniowej. Zabezpieczenie okien. Na przykład kratą. Podniesienie nadproża. 

Wykonany szatni dla kobiet. Tutaj właśnie wnosili szatnię dla kobiet. Chciałbym zwrócić 

uwagę szanownej Rady na to, że mamy już w gronie z młodzieżowej drużynie pożarniczej 

przeszły nam dziewczyny do seniorów. No i niestety, musimy im zabezpieczyć tą szatnię. 

Pragniemy nadmienić również, że środki finansowe w kwocie 10 000 złotych z wkładu 

własnego i 20 000 z funduszu sołeckiego przeznaczymy na zakup specjalistycznego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego typu MAN. Zostaną w całości zwrócone do budżetu 



gminy z Funduszu Europejskiego dla Mazowsza 2021-2027. W zamian za możliwość 

bezpłatnego używania w użyczeniu [niezrozumiałe] garażu, boksu garażowego. Oraz 

przekazanie środków finansowych w wysokości 50 000. Na pracę remontowo budowlaną. 

Wyrażamy chęć porozumienia się z Panem Wójtem Gminy Orońsko  w sprawie użyczenia 

samochodu ratowniczo-gaśniczego Ford Transit o numerze rejestracyjnym WSZ-71AY. 

Prosimy o podjęcie uchwały w sprawie na najbliższej sesji, która odbędzie się właśnie dziś. 

Szanowni państwo, ja tutaj chciałbym wytłumaczyć, że ten samochód Ford Transit nie jest 

naszą własnością, jest własnością Urzędu Gminy. Od 2006 roku był przekazany protokołem 

przez Pana Wójta Bredłowskiego. Tutaj zasięgaliśmy opinii prawnej, czy możemy to 

użytkować, czy nie możemy. W każdym bądź razie wygląda to tak, że ten samochód jest 

własnością Urzędu Gminy. My o ten samochód dbaliśmy. Wygląda tak, jak wygląda. I ten 

samochód moglibyśmy przekazać do Chronowa jesteśmy przeciwni temu. I dlaczego kwota 

50 000? Drodzy państwo, no dlatego,  że 10 000 włożyliśmy tutaj wkładu własnego na 

zakup tego samochodu. Oraz 20 000, które dostaliśmy z funduszu sołeckiego. 

Pani Monika Wiecheć: W którym roku było przyznane te 20 000. Przecież to było 

zrealizowane. 

Pan Krzysztof Stanik: No tak, było zrealizowane. Proszę państwa, z uwagi na to, że te 

pieniądze zostały zwrócone z dotacji, którą tutaj podpisywaliśmy. W całości. Urząd Gminy 

nam sfinansował, znaczy dołożył nam do samochodu w granicach 500 000 złotych. I tutaj 

na wniosek Urzędu Gminy do Marszałka Województwa te pieniądze w całości zostały 

zwrócone do Urzędu Gminy. Także Urząd Gminy nie dołożył nam tutaj do tych 2 

samochodów żadnych pieniędzy, tak. No i dlatego tutaj wnioskujemy o przekazanie garażu. 

Pan Sylwester Różycki:: Panie Sekretarzu, prosimy. 

Pan Józef Bakuła: Po pierwsze, nie Urząd Marszałkowski. 

Pan Sylwester Różycki: Jednostka wrażania projektów unijnych. 

Pan Józef Bakuła: Ale to nie o to chodzi. Po pierwsze jeszcze nam nie zwrócili umowa jest 

podpisana ale znowu procedura I spodziewamy się że  w maju dostaniemy te pieniądze. Ale 

dostaniemy. I nie będzie to w 100%. Więc jak Pan mówi, że myśmy dostali z powrotem te 

pieniądze z funduszu sołeckiego czy z waszego udziału, to akurat nieprawda. Dostaniemy 

490 000 z tym z kawałkiem, jeśli dobrze pamiętam, a wydaliśmy trochę więcej. To i tak, 

proszę państwa, w cenie samochodu 1 200 500 zł. Teraz pamiętam kwotę. Jak dołożymy, 

nie wiem, 2,5 czy 10 000 to jest żadna sprawa. Nie ma z tytułu problemu. A jeżeli mówimy 

o garażu, to przed chwilą Radni wyjęli z budżetu środki na projekt, na budowę garażu. I 

przyjęli założenie takie, i to musimy zrealizować. Dostajemy nowy autobus, sprzedajemy 



stary. I za środki uzyskane ze sprzedaży starego kupujemy sobie, budujemy mogę 

powiedzieć, bo kupujemy gotowy, ale stopę fundamentową musimy we własnym zakresie 

zmontować. Więc razem jest wycena na mniej więcej na 30 000 zł. To będzie jeszcze 

zależało od dokładnych parametrów garażu. Plus stopa fundamentowa, nie wiem ile, 10 000 

będzie kosztować? Nie mam pojęcia. To razem ze 40 000 złotych. Czy uzyskamy taką 

kwotę za stary autobus? Nie wiem, to się dopiero okaże. Ale mówię o tym, że rozpoczniemy 

procedurę budowania. I zwalniania tym samym boksów w naszym garażu dopiero po 

zakupie nowego autobusu. To tyle. Chyba, że jakieś pytania. 

Pan Krzysztof Stanik: Tylko my chcielibyśmy to po prostu państwu tak naprawdę na piśmie 

otrzymać, że mamy to zagwarantowane. To, że garaż po prostu postawicie za te pieniądze i 

tak dalej. I że ten 4 garaż zostanie nam przekazany. Bo sam Pan wie, że ta forma już trwa 

od 7 miesięcy. 

Pani Ewelina Suligowska: A przekazanie budynku klubu sportowego 16A? 

Pan Krzysztof Stanik: No właśnie dlatego mówimy, piszemy wnioski. Tak, ten samochód, 

sam Pan doskonale wiem, ten Ford Transit, on stoi sobie pod chmurką. I to już. 

Pan Krzysztof Bakuła: To jest też informacja dla Pani Sołtys z Chronowa. Możecie 

przyjechać po odbiór. [nakładające się głosy] Spisać protokół. 

Pan Krzysztof Stanik: Wiemy właśnie w czym problem Panie Sekretarzu, nie chodzi mi 

tutaj o żadne kłótnie czy tam cokolwiek coś innego. Chcemy po prostu żeby zrobić to 

uczciwie. Nie jesteśmy przeciwni, żeby ten samochód po prostu przekazywano do 

Chronowa. Tylko, że po prostu na jakichś normalnych, jakichś takich warunkach, żeby nam 

pomóc tutaj w zrobieniu tego 4 garażu. I przystosowaniu przede wszystkim tego 

wszystkiego, tej szatni. Sam Pan zresztą był panie Sekretarzu Przewodniczący też. Tam 

zasady BHP do zachowania. 

Pan Józef Bakuła: Panie prezesie, jeśli mogę jeszcze. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, Panie Sekretarzu. 

Pan Józef Bakuła: Warunkowanie przekazania samochodu otrzymaniem pieniędzy, czy tam 

zobowiązaniem Wójta do tego, że przekażemy pieniądze jest moim zdaniem niestosowne, 

bo samochód jest własnością Gminy. I myślę, że jest dobry obyczaj, że ten samochód 

zostanie. To jest dobra decyzja, że ten samochód zostanie do dyspozycji ochotników 

strażaków na terenie Gminy. Zwłaszcza, że potrzebują tego do konkretnego celu. Natomiast, 

jeśli chodzi o pieniądze, to tak jak rozmawialiśmy, owszem musicie zrobić kalkulację nie 

tylko na co potrzebne, tylko ile co będzie kosztowało. Ja wiem, że to się zmienia w czasie. 

I też nie jest nikomu z Rady obce to, że ileś tam wniosków, nie wiem, kilka czy kilkanaście, 



Pani Diana, Pani Skarbnik trzyma, bo nie mamy jeszcze podstawy, czyli źródła 

finansowania. Gdy się pojawi źródło, będziemy załatwiać te wnioski po kolei. Wtedy 

sytuacja jest taka, zresztą chyba nigdy nie było inaczej. Ale ten, zarówno poprzedni rok, jak 

i ten rok budżetowy jest bardzo trudny. I tych potrzeb jest dużo więcej, niż naszych 

możliwości finansowych. Mam nadzieję, że to wszystko się wyprostuje. I że będziemy 

mogli te wnioski zrealizować. Jeżeli nie w 100% w tym roku, to może w jakiejś części, 

żebyście zrobili to, co bardziej potrzebne. A to, co mniej potrzebne, przenieść na rok 

następny. Przyjmuję to. Ale mówię, nie na takiej zasadzie, że przekażemy, jak nam dacie. 

Nie. 

Pan Krzysztof Stanik: Znaczy nie, tutaj nie mówię, że jak nam dacie. To po prostu dlatego 

mówię tak, 

żeby to było, żeby to było jasne. 

Pan Józef Bakuła: Nie, tylko też Panie prezesie. Jak ja bym dzisiaj obiecał, że dam Panu 50 

000 to bym był, no śmieszny. Bo Rada decyduje o tych pieniądzach, a nie ja. [niezrozumiałe] 

Pan Krzysztof Stanik: Dlatego piszemy cały czas wnioski. I do Rady tutaj, do wiadomości 

Pana Przewodniczącego, i do wiadomości Wójta. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. 

Pan Mariusz Mirecki: Mam jeszcze jedno pytanie. Czy ten samochód jest z kompletnym 

wyposażeniem, czy tylko gołym? 

Pan Krzysztof Stanik: Tylko gołym. 

Pan Józef Bakuła: Ale oni mają tam jakieś wyposażenie pozyskane, typu nożyce. Nie wiem 

dokładnie co, ile, ale mają. A przede wszystkim ten samochód jest im potrzebny do ciągania 

agregatu prądotwórczego. Samochód jest z hakiem. Oni mają agregat prądotwórczy na 

przyczepce. Więc owszem, tego się nie używa codziennie. Zresztą tak jak samochodów 

strażackich, nie używa się codziennie. Ale w miarę potrzeb będą mieli i z tym agregatem I 

ewentualnie do jakichś tam drobnych zdarzeń z drobnym sprzętem który tam będzie można 

załadowć. 

Pan Sylwester Różycki: Państwo Sołtysi. Pani była pierwsza, Pani Barbara. 

Pani Barbara Prokop: Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Na zebraniu sołeckim we 

wrześniu wnioskowaliśmy, tam na Górce o przystanek autobusowy dla dzieci. Nie 

dostaliśmy żadnej odpowiedzi. Ani mieszkańcy, ani ja, na temat co się w Gminie działo. 

We wniosku było wpisane, że [niezrozumiałe] 

Pan Józef Bakuła: To znaczy, rozumiem, że chce Pani, żeby zorganizować. 

Pani Barbara Prokop: Zorganizować przystanek dla dzieci. Po prostu Żeby tylko dać znak, 



żeby się tylko zatrzymywał na razie. Bo na razie nie ma gdzie postawić wiaty. 

Pan Józef Bakuła: Jest kwestia, czy przepisy ruchu drogowego, czy tam nie będzie 

przeszkadzać. 

Pani Barbara Prokop: Nie, nie, bo to jest droga gminna. I autobus, czy bus nie miałby 

przeszkód. Bo by objechał w koło. No tak, by się zatrzymywał. Jest chyba 2, czy 3 dzieci. 

Pan Sylwester Różycki: Chyba Pani Sadownik była druga, tak? 

Pani Marianna Sadownik: Myśmy już rozmawiały w tym tygodniu. Także ja wszystkie 

niejasności mam już wyjaśnione. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, Panie Wojtku. 

Pan Wojciech Brodowski: Panie Przewodniczący. Ja mam taką prośbę, może do Wójta. 

Przeważnie to do kierownictwa gospodarki. Wszystko pouciekało. Jest sprawa. Jak robili te 

światłowody z tyłu za budynkami, a konkretnie u Pana. On sobie zrobił z tyłu wyjazd, 

betonowy płot. Jak przyjechała koparka, ta równiarka, to się mu ten płot zdemolowali. To 

był o obiecane z Gminy, że to będzie zrobione na zycher. Tak Gmina zrobiła na zycher, że 

on wyjeżdżał tam z tyłu osobówką. No tyle ciągnikiem nie może wyjechać. 

Pan Sylwester Różycki: Ale z Gminy, światłowody? 

Pan Wojciech Brodowski: Z Gminy zepsuła, Gmina obiecywała to naprawić. Do czego dążę? 

Jeśli przychodzi równiarka z Gminy na dane Sołectwo. Ja bym tak serdecznie prosił, żeby 

Sołtys o tym wiedział. Wysyłajcie i niech idziecie tam, gdzie nie potrzeba robót. I o takich 

sprawach powinien wiedzieć Sołtys. Bo najlepiej, gdzie, którą drogę wyrównać. Nie 

opuścić, a tylko w asfaltach jeździć. Ileś tam na godzinę. [niezrozumiałe] Proszę? 

[niezrozumiałe] Tak, bo tu mówią za godzinę równiarki to ileś tam jest, 20 czy nie wiem. 

Za roboczogodzinę, nie za godzinę. 

Pan Józef Bakuła: Dopilnuję tego. Bo przejazd równiarką jest już zrobiony. Tylko czekamy 

na możliwą pogodę. Obiecuję, że jak będzie jechała równiarka na daną wieś, to będzie 

Sołtys informowany. [niezrozumiałe] 

Pan Sylwester Różycki: Panie Wojtku. 

Pan Wojciech Bredłowski: Ja już dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Pan Radny, proszę bardzo. 

Pan Artur Zasada: Ja rozmawiałem na temat tych dróg z Panem Leszkiem. I ta firma, jak te 

drogi wyschną, będzie pogoda ładna, przyjadą, będą poprawiać te drogi. 

Pan Wojciech Brodowski: Tylko ciekawe, czy dla pana Nawary odkupią kruszywo? 

Pan Artur Zasada: Tego już nie wiem. 

Pan Wojciech Brodowski: Jeszcze jedna sprawa. Już miałem podziękować ale. Wracając do 



tej drogi. Chcecie zabrać, Wójt chyba, nie wiem, kto inny, fundusz sołecki. A ta droga koło 

mnie to jest odcinek kilometra. Gdyby nie fundusz sołecki, to nie wiem. Tam byśmy jeździli, 

jak tu któraś Pani Sołtys mówi. Nie byłoby przejazdu. Dzięki funduszowi sołeckiemu 

myśmy tę drogę zrobili. No jak Artek mówił, tam zostało 300 metrów. Destrukt. Nie będę 

nic mówił, gdzieś tam pojechał, po koleżeńsku. A tam byśmy tę drogę skończyli. I by był 

ten nowy autobus dla dzieci. Remonty później będą przeglądy i dodatkowe koszty. Bo tam 

jest dołek na dołku i tak się jedzie. 

Pan Józef Bakuła: Panie Sołtysie. Nikt nie chcę zabierać. Po to dyskutujemy, żeby 

przekazać wszystkie zagrożenia. O tym, co spowoduje zabranie funduszu sołeckiego. A co 

spowoduje pozostawienie. Tylko, żeby wszyscy Radni świadomie mogli podjąć decyzję. 

Pan Wojciech Brodowski: Proszę Pana, u mnie Kolonia i Guzów [niezrozumiałe]. My 

mamy około 10 000 tysięcy fundusz sołecki.To chyba możemy [niezrozumiałe]. Są takie 

Sołectwa jak ma 5 000, to wiadomo [niezrozumiałe]. Można tak zrobić, żeby oni se zbierali 

przez parę lat, 4, czy całą kadencję, uzbierali wtedy 20 000 coś zrobią. Za 5 000 to można 

jodełek kupić i posadzić na miejscu. Ale my tu mamy 50 0000 fundusz sołecki. I chciałbym 

się dowiedzieć, czy coś robicie w tym kierunku o wykonaniu tej inwestycji u nas w Guzowie. 

Od 2023 to już powinien być wjazd. Na razie nie ruszone nic. Kostka zakupiona, 

potrzebujemy inwestora. Wykonawcy. 

Pan Artur Zasada: Panie Wojtku, jutro dostaniemy odpowiedź od Pana Rojka. 

Pan Wojciech Brodowski: Nie jestem zachwycony tym. Odpowiedź będzie. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, Pani Basiu. 

Pani Barbara Pietralska: Ja w sprawie tego progu zwalniającego. 

Pan Sylwester Różycki: Znikającego. 

Pani Barbara Pietralska: Był założony, potem zdemolowany, potem z powrotem był 

zdemolowany drugi raz. 

Pan Sylwester Różycki: Do Pana Sekretarza niech Pani kieruje. 

Pani Barbara Pietralska: A części leżą po rowach. Uważam, że to tak, dojść do strata Gminy, 

to jeszcze wstyd. Miejscowi ludzie przechodzą, czyli teraz jest droga do Jastrzębia na Wolę. 

Jeżdżą tamtędy. I widzą, co się z Gminy poniewiera. Także myślę, że w XXI wieku są 

sposoby, że te progi można przymocować tak, żeby nie dało się demolować. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. 

Pan Sylwester Wójcik: Panie Sekretarzu. Był Pan na zebraniu wiejskim. Obiecał Pan 

mieszkańcom, że wyrówna drogę kruszywem. Mieszkańcy się bardzo niecierpliwią, kiedy 

to nastąpi. Znaczy, to tak powiedzieli mieszkańcy, że potrzebna jest wywrotka. 



Pan Józef Bakuła: Okazało się, że tam potrzebna taczka, 2-3 może. 

Pan Sylwester Wójcik: Ale to chodzi o tę taczkę, 2-3. Kiedy to będzie? 

Pan Józef Bakuła: To było zawiezione już. Być może w tej chwili. [nakładające się głosy] 

Pan Sylwester Wójcik: Mieszkańcy mówią, że tam nic nie było. 

Pan Tadeusz Sytrzecha: Wiatr rozdmuchał. No właśnie. 

Pan Sylwester Wójcik: No to dlaczego Sołtys o tym nie wie? Było czy coś nie było? 

No i chodzi o tą drogę też  To jest taka polna droga, też gminna, utwardzona. 

I tam też tej drogi też by trzeba było porównać. 

Pani Maria Deja: Tam ktoś mieszka? 

Pan Sylwester Wójcik: Tak, mieszkają mieszkańcy. Tam jest dosłownie potrzebne tak 

niedużo tego, ale podrównać mieszkańcom. 

Pan Józef Bakuła: Pod koniec miesiąca, jak będziemy mieli właściwe kruszywo. 

Bo przywieźli nam takiego barachła i żeśmy to wstrzymali. [niezrozumiałe] bodajże 22. Nie 

pamiętam daty. Wiem, że tam jest potrzeba łatać. Rozumiem, dobrze. Ciepła. Przyjmujemy 

taką praktykę, że Sołtys ma wiedzieć. 

Pan Sylwester Różycki: Po kolei mówcie, drodzy państwo. 

Pan Sylwester Wójcik: Jeszcze chodzi o te lampy. Nie wiem, jak te lampy były zgłaszane, 

czy chodziło. Jak kiedyś było zebranie wiejskie i chodziło, żeby zrobić taką jedną lampę, 

założyć dodatkową, na tym słupie, co jest szkoła. Żeby oświetlić tą szkołę troszeczkę. Bo 

tam jest założony solar. Który przydałby się z tyłu. Bo tam są też wandalizmy przy tej szkole. 

Tak, bo to jest ten nowy, ta nowa linia, co jest puszczona. I ten słup stoi akurat na placu. 

Jest wszystko, są wszystko puszczone, światło wszystko jest. Tylko nie na lampy. Dołożyć 

tą jedną dodatkową lampę. 

Pan Józef Bakuła: Dobrze, tak jak mówiłem, będziemy kupować w tej chwili. 

Pan Sylwester Wójcik: To bardzo proszę, bo to jest szkoła, to naprawdę. 

Pan Józef Bakuła: Będziemy, proszę żeby to do RGK trafiło, dobrze? 

Pan Sylwester Różycki: Proszę o ciszę. 

 Pan Sylwester Różycki: Pismo. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Sekretarzu, ja od 3 lat piszę o tej lampie. [nakładające się głosy] 

Pan Bogdan Zdon: I dostaję takie odpowiedzi, jak dzisiaj Panu przeczytałem. 

Pan Józef Bakuła: Ale to mówię, zrobimy, będziemy realizować. Mam nadzieję, że 

wystarczy wszystkich potrzeb. 

Pan Sylwester Różycki: Państwo Sołtysi. Proszę bardzo. 

Pan Tadeusz Strzecha: Dwie sprawy. Pierwsza sprawa to o drodze, działka z pieniędzy 



sołeckich, która miała być kupiona w grudniu, a nie została kupiona.Na jakim to jest etapie? 

Czy za waszej kadencji zdążycie to zrealizować, żeby [niezrozumiałe] to kupić? Bo już, no 

czas upływa. 

Pan Mariusz Mirecki: Jakie źródło finansowania? 

Pan Tadeusz Strzecha: I druga sprawa, Pan Wójt mówił, że prowadzi rozmowy z Panią 

Beatą. Ta działka, która wcześniej miała być kupiona, 3 lata temu, a nie została kupiona. 

Czy finalizowana ta sprawa z Panią Beatą jest? Czy to? 

Pan Józef Bakuła: Z Panią Beatą są trudne rozmowy. 

Pan Tadeusz Strzecha: Ale Wójt mówił, że już jest wszystko prawie, że. 

Pan Józef Bakuła: Dobrze, tylko ja się próbowałem umawiać na spotkanie. Pani Beata po 

iluś tam rozmowa, powiedziała, że ona też może sprzedać. Próbowałem się kilka razy 

umówić na rozmowę. Raz byliśmy umówienie na konkretną datę. Nie przyjechała, dzwoniła, 

że jest chora. Więc będziemy się z nią umawiać. Będziemy próbować to kupić. Z jakich 

źródeł finansowania. Podliczymy lada moment, sekundę, lada moment podliczymy ubiegły 

rok pod względem finansowym. I też pieniądze, które były z funduszu sołeckiego nie 

przepadły, tylko w tym budżecie zostały. Więc na ten cel te pieniądze muszą być. 

Pan Mariusz Mirecki: Co z pieniędzmi, które były w budżecie 23 roku na drogę, na remont 

drogi 245 000? 

Pan Tadeusz Strzecha: No więc ja właśnie. Ja w sprawie właśnie tej drogi. Ponieważ jako 

Sołtys przyjąłem zasadę, że ja jeżdżę do ludzi. I zbieram podatek. Czyli każdego 

odwiedzam w domu.  I wczoraj między innymi na [niezrozumiałe] tam jechałem przez tą 

wstrętną drogę. 

Pan Józef Bakuła: Mówicie Panowie o drodze tej przy torach? 

Pan Tadeusz Strzecha: Tak, tak, przy tej drodze, tam odcinek tam jest. 

Pan Sylwester Różycki: Mówimy o tej drodze, co był doraźny remont, gdzie zostało 

wysypane płukane kruszywo. A potem łopatami było zbierane na przyczepę z powrotem. 

Pan Tadeusz Strzecha: I teraz tam jest, tam stoi woda i jak się jedzie, to nie wiadomo, czy 

płytka, czy głęboka kałuża. Dzięki Bogu, że ja jechałem powoli, koło wpadło, ledwo 

wyjechałem. A jakbym tak jechał szybciej, to chyba zawieszenie by się urwało. Wójt na 

sesji styczniowej, budżetowej, mówił, że już ogłasza przetarg. I ta droga będzie, będzie 

robiona w styczniu. Tak tutaj mi słowa, takie Wójt powiedział. Dzięki Bogu marzec. 

Pan Józef Bakuła: W styczniu nie mogła być robiona, bo 25.01 uchwała budżetowa. 

Pan Tadeusz Strzecha: Więc właśnie na sesji budżetowej. Tak, to co Pan Wójt powiedział, 

że będzie natychmiast przetarg ogłoszony. Droga będzie zrobiona. I ta droga już tam tyle 



lat nie robiona. I teraz, żeby dojechać na Syberów to trzeba jechać przez Dużą Rudę, w 

stronę Woli, przez tory, tam z tamtej strony co drogę zrobiła Wierzbica i większość ludzi z 

Syberowa tam się komunikuje, bo tu strach, tędy jechać. Jeszcze jak wody nie ma, to się 

jeszcze przejedzie. A jak woda, no to nie wiadomo, czy to kałuża płytka, czy głęboka, czy 

się wyjedzie. Mężczyzna da sobie radę, ale kobiety, jak wpadną w ten dół to mają problem. 

No to jest tragedia, z tą drogą co tam jest. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo, Pani Sołtys. 

Pani Marzena Jędrzejczyk: Pytanie do budżetu. Panie Sekretarzu. Pan Wójt miał zadawane 

3 razy już pytanie, po zebraniu wiejskim u nas, w Chronowie. Miał pytanie takie, że było 

30 000 przeznaczone na odkrzaczanie drogi. Czyli z jednego, drugiego końca Chronowa. 

Inwestycja, to wszystko nie było zrobione. Ten plan nie był wykonany, pieniędzy nie ma. 

Nie wiem, co się z tymi pieniędzmi nie stało. Gdzie Pan Wójt, pieniądze przesunięte, tak. 

Dlaczego to nie zostało wykonane? Dlaczego zdecydował, że nie wykona tego, a przeniesie 

pieniądze gdzie indziej? Przecież 2 razy pytał, a nie potrafił odpowiedzieć. Powiedział, że 

na następny raz przygotuje odpowiedź, no nie ma tej odpowiedzi. A powiedział na ten że 

na następnym tym i odpowiedź na to. Nie wiem, czy Pani Radny jest odpowiedzialna. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Ja to powiem, bo właśnie ja tak samo zadałam pytanie, bo 

obiecałam, że po zebraniu to wyjaśnię. I Pan Wójt nie wiedział o co chodzi. Nie wie, gdzie 

te pieniądze poszły. Powiedział, że jak wróci Pan kierownik, to nam to wyjaśni. No i teraz 

tak, ciągle na sesji kierownika nie ma, albo Wójta nie ma. I informacji nie dostaliśmy, co 

się z tymi pieniążkami stało? A po drugie jeszcze. No właśnie, buduje się drogi, tam gdzie 

nie mieszkają mieszkańcy. Natomiast ta droga, którą mieszkają mieszkańcy. I jak tylko 

jestem za kadencję 4 lata. Jest prośba o ujęcie tej drogi w budżecie. To jest droga gminna. 

Więc to miało chociaż się zacząć od tych krzaków, od frezowania, później projekt. I nadal 

droga jest odrzucana. A tutaj słychać, gdzieś są dofinansowania, gdzie nie mieszkają 

mieszkańcy, od Krogulczy do Guzowa. Gdzieś tam do Gostkowa, co do posesji, prawda, 

nie ma, nie ma mieszkańców. Drogi są właśnie planowane i dofinansowania są właśnie 

planowane. A tu droga, to jest od iluś tam lat, co ja przez całą kadencję. I ani nie wyjaśnianie, 

dlaczego nie frezowana jest, dlaczego jakiś projekt wyprostowania tej drogi. I ja co roku 

proszę, i na Komisjach Rolnictwa było to pisane, był Pan Sekretarz, był Pan Wójt, że o tą 

drogę proszę. Dlaczego znowu w tym roku jest nie ujęta? Do budżetu. Tak, a Wójt tak, tak, 

tak. Zmienia na tak. Więc tu naprawdę są mieszkańcy właśnie z Chronowa, więc oni 

posłuchają jaką tu decyzję, jak możemy się przebić, cokolwiek prosić. Skoro właśnie 

jesteśmy lekceważeni, skoro prosimy o daną drogę, gdzie mieszkają mieszkańcy. Już od 



iluś lat tam i ciągle kruszywa. Nie wiem, czy to kruszywo teraz już jest też posypane. 

Pani Marzena Jędrzejczyk: Nie, nie jest tu kruszywo. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Ale nadal jeszcze nie posypane. Jeszcze jest błoto. 

Pani Marzena Jędrzejczyk: Tylko żeby też właśnie było dane znać, że kiedy przyjedzie. Bo 

żeby nie było tak, że przyjedzie, wysypie sobie gdzieś tu trochę, tu trochę. I po prostu tak 

sobie dopilnować. 

Pani Wiesława Kaczyńska: To jest tyle lat i naprawdę to jest aż wstyd, żeby taka droga 

gminna jeszcze istniała. A tu się buduje gdzieś drogi, co mieszkańcy. 

Pan Józef Bakuła: Ja tylko pozwolę sobie nie zgodzić się z jednym stwierdzeniem. Zadanie 

niewykonanie i pieniądze nie wiadomo gdzie. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Nie, właśnie nie są gdzieś przesunięte. [nakładające się głosy] 

Mieszkaniec: Pieniądze były zabezpieczone. 

Pan Józef Bakuła: Jak nie zostało wykonane zadanie, to pieniądze zostały w budżecie. 

Przesunięte zostają, że Radni swoją uchwałą przeznaczyli je na coś innego. 

Pani Marzena Jędrzejczyk: Ale to dlaczego Wójt nie potrafi powiedzieć? Ja nie wiem, co 

się dzieje. To też trochę dziwne, no to od czego jest Wójt, że on nie wie na co pieniądze są 

przeznaczone? Ale miał ile czasu, żeby powiedzieć przecież.To nie raz, tylko 2,3 razy. Pani 

Radna też o tym mówiła. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Sekretarzu. Odnośnie frezowania tej drogi, były 

zabezpieczone środki finansowe. I na zebraniu sołeckim Wójt nie potrafił powiedzieć, 

dlaczego mimo, że środki finansowe były zabezpieczone w budżecie,to zlecenie nie weszło 

w realizację. To jest jedna rzecz. Druga rzecz, którą tutaj Pani Radna przytacza. To jest 

właśnie istota problemu funkcjonowania Zarządu Gminy. Jak wnioskujecie państwo o drogi, 

o które nie wnioskują Radni. Krócej się nie da tego zrobić. I powiedzieć. 

Pan Józef Bakuła: Rada ma prawo. Ale wniosek. Powiedziała, że potrafi to zrobić, zmienić 

wnioski Wójta. Potrafiła wprowadzać inne zadanie. 

Pan Sylwester Różycki: Ale jakby było wprowadzone dofinansowanie. Szanowny Panie. 

Najpierw wnioskowana była przez Gminę o dofinansowanie, a potem była sesja Rady 

Gminy o środki finansowe. 

Pan Józef Bakuła: Powiem, że jak Radni chcą zmienić zadanie, to potrafią to zrobić. 

Pan Sylwester Różycki: A mogą zmienić wniosek o dofinansowanie? 

Pan Józef Bakuła: To zależy od konkursu, jakie są warunki konkursu. 

Pan Sylwester Różycki: Czy Radny może wnioskować? 

Pan Józef Bakuła: Nie Radny nie, oczywiście. Tak? 



Pan Sylwester Różycki: To co nam zostało tylko i wyłącznie? Odrzucić. A jakby Wójt 

zawnioskował na drogę, którą wnioskowali Radni, to by ją wyrzucili z budżetu, czy by ją 

zostawili? 

Pan Józef Bakuła: Nie wiem. Nie wiem. Też są warunki konkursu. 

Pan Sylwester Różycki: Drodzy państwo. Drodzy państwo, jak ktoś ma jeszcze jakieś 

pytania? Nie widzę. 

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady LXXXII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Sylwester Różycki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z LXXXII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z 

sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

